
Двуезичен седмичник          Основан 1997 г.           Брой 28  (702), Година XV,  27 юли - 2 август 2012 г.          Цена 0,60 лева �21

BGN 20.31 RUB   USD 32.97 RUB  EUR 39.86 RUB

Ïóòèí: ßäðåíîòî îðúæèå
ãàðàíòèðà ñòàáèëíîñòòà

Всички планове в рамките на дър-
жавната програма по въоръжения-
та трябва да бъдат изпълнени в
срок, а в ефективността на ядре-
ния потенциал и средствата на въз-
душно-космическата отбрана на Ру-
сия никой не трябва да се съмня-
ва. Това заяви Владимир Путин, ци-
тиран от ИТАР-ТАСС, на съвещание
по реализация на програмата.

Руският президент добави, че Ру-
сия няма намерение да влиза в над-
превара по въоръжаването, но стра-
ната е длъжна да усъвършенства сво-
ята отбранителна способност. Той на-
помни, че днес всички държави, при-
тежаващи ядрено оръжие и средст-
ва за въздушно-космическо нападе-
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ние, ги развиват и модернизират, ак-
тивно разработват нови системи за
управление, повишават ефективност-
та на разузнавателните технологии.
Путин подчерта, че гарантирането си-
гурността на страната пряко зависи
от този вид оръжие. "Става дума за
ядреното оръжие, което остава най-
важната гаранция за суверенитета и
териториалната цялост на Русия, иг-
рае ключова роля в поддържане на
глобалното и регионално равновесие
и стабилност", заяви той.

Според него огромно значение
има и системата за въздушно-кос-
мическа отбрана, която трябва да
бъде в постоянна бойна готовност,
да отчита плановете за развитие на-

падателните средства на потенци-
алния противник, да осигурява точ-
но и оперативно взаимодействие с
другите видове и родове войски. За
Държавната програма по въоръже-
нията до 2020 г. са предвидени зна-
чителни финансови ресурси - така,
че до този срок съвременните въо-
ръжения в стратегическите ядрени
сили трябва да представляват 75-
85%, а във въздушно-космическите
- не по-малко от 70%.

Миналата седмица от Министер-
ството на финансите съобщиха, че
за 2013 г. разходите за отбрана от
федералния бюджет ще бъдат уве-
личени с 25,8% в сравнение с тази
година.                   /"Русия днес"/
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Владимир Путин подписал закон,
запрещающий в РФ рекламу алко-
голя в СМИ и Интернете

Федеральная служба исполнения на-
казаний временно прекратила при-
ем на работу новых сотрудников

Болгарская соцпартия готова про-
дать памятник на вершине Бузлу-
джа "Роскосмосу" или NASA

Многократная рекордсменка по
прыжкам с шестом Елена Исинбае-
ва вероято не дождется чемпионата
мира в Москве-2013, а уйдет из спор-
та после Лондона

По древен народен обичай в Беларус всяка година отбелязват началото на жътвата със специален ритуал. След
танците насред полето жените препасват жътварите, а днес вече комбайнерите, с широки червени ленти, които
символизират богата реколта
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Светлана ГЮРОВА

Руснаците подкрепиха За-
кона за чуждестранните
агенти, предизвикал негоду-
ванието на правозащитни
организации и опозицията -
този извод сочат резултати-
те от допитване на ВЦИОМ.
67% от запитаните са опре-
делили новия закон като
опит за защита на вътреш-
ната политика на Русия от
влиянието на чужди държа-
ви и само 16% - като борба
с другомисленето.

Според изследването 60%
от респондентите са се зат-

Ãðàæäàíèòå îäîáðÿâàò Çàêîíà çà ÷óæäåñòðàííèòå àãåíòè
руднили да отговорят на въп-
роса "До какви промени ще
доведе новият закон?". От
отговорилите 7% смятат, че
резултатът е повече контрол
и ред в дейността на непра-
вителствените организации
/НПО/, 5% са на мнение, че
ще се намали чуждата на-
меса в работите на Русия,
3% очакват спад на протес-
тната активност, защото "ня-
ма да има кой да финанси-
ра митингите". Също толко-
ва процента са отговорили,
че законът "е от полза за

страната, общата ситуация
се стабилизира", и само 1%
от респондентите са споде-
лили, че законът ще се от-
рази "негативно върху обик-
новените хора: гонения, цен-
зура, преследване".

Интересно е, че сред най-
яростните защитници на за-
кона са извънпарламентар-
ните партии - 81% от техни-
те представители са заяви-
ли, че законът защитава Ру-
сия от чужди държави. При-
вържениците на "Единна Ру-
сия" изостават с 8 пункта,

най-съмняващи се в защи-
тата от чуждо влияние са из-
повядващите ценностите на
"Справедлива Русия" - 57%.
20% от привържениците на
КПРФ и толкова на ЛДПР
смятат, че законът ще се
превърне в инструмент за
борба с другомислещите и
опозиционните партии.

За сметка на партийците,
различните поколения се
придържат към едно мнение:
че законът осигурява на Ру-
сия защита от чуждо влия-
ние - така мислят 5% от мла-

дежите на възраст от 18-24
години и 69% от старшето
поколение. Генералният ди-
ректор на ВЦИОМ Валерий
Федотов смята, че гражда-
ните на Русия не вярват чуж-
денци да дават пари, за да
направят живота в страна-
та по-добър. Всъщност изс-
ледването потвърждава
антизападните настроения
на руснаците, е мнението на
директора на Московското
бюро по правата на човека
Александър Брод.

/"Русия днес"/

Áîìáàòà â Ñàðàôîâî íå
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По случай 20-та годишнина от установяването
на дипломатически отношения между Казахстан
и България на 23 юли т.г. в Бургас се проведе
кръгла маса на тема "Казахстан - мир и разби-
рателство", посветена на междуетническите от-
ношения в републиката, както и на проведения
в края на май в Астана IV конгрес на лидери на
световни и традиционни религии. В кръглата ма-
са участваха кметът на Бургас Димитър Нико-
лов, казахстански и български експерти, ръко-
водителят на Центъра за изучаване на междует-
нически и междурелигиозни отношения към Ака-
демията за държавно управление при Президента
на Казахстан А. Садвокасова, ръководителят на
програма в Института за социално-политически
изследвания на Казахстан Ботагоз Ракишева, из-
вестният български политолог професор Татяна
Дронзина, проф. Хорхе Боланос Кармона от Уни-
верситета на Гранада, Испания.

"За нас е голямо удоволствие, че сме в този
град, който не се промени дори след ужасния
терористичен акт", каза испанският професор
по време на церемонията на връчване  серти-
фикати на завършилите Лятното училище по ин-
тер-етническо посредничество. Бургаският кмет
Димитър Николов и Н.Пр. Темиртай Избастин -
посланик на Република Казахстан у нас, лично
връчиха документите на учащите се и се снима-
ха с тях за спомен. В обучението участваха дей-
ци на Асамблеята на народите на Казахстан,
където са представени всички етнически групи,
живеещи на територията на страната, съобща-
ва dariknews.bg

Завършилите обучението казахи заявиха, че
са се влюбили в Бургас и смятат догодина да
се завърнат, но заедно със семействата си. Пос-
ланик Избастин потвърди, че се наблюдава по-
вишен интерес към нашето Черноморие от стра-
на на неговите сънародници.

"Винаги сте добре дошли - Бургас продължа-
ва да е най-гостоприемният български град", каза
кметът Николов.

От две седмици казахската група е настанена
точно в квартал Сарафово, където миналата сед-
мица бе извършен терористичният акт.

/"Русия днес"/

Руските шпиони, ра-
зобличени в САЩ през
юни 2010 г. и впоследс-
твие изгонени в Русия,
планирали да използват
децата си в разузнава-
телната дейност, пише
в. "Уол стрийт джърнъл".
През юни същата годи-
на Министерството на
правосъдието на САЩ
съобщи за задържане-
то на десетима души,
които след това бяха
обвинени в шпионаж на
американска територия
в полза на Русия, сред
които бе и прочулата се
Анна Чапман.

Според автора на
статията освен изпъл-

Националният олим-
пийски комитет на Ук-
райна помоли Органи-
зационния комитет на
Олимпийските игри-2012
да внесе поправки в би-
ографията на спортис-
тите, публикувани на
сайта на турнира. Ста-
ва дума, че в биогра-
фическите данни на ня-
кои руснаци, родени на
територията на Украй-
на, наред с името на

Øïèîíèòå ùåëè äà âåðáóâàò è äåöàòà ñè
нение на поставените
задачи руските агенти
трябвало да привлекат
в шпионската мрежа и
подрастващото поколе-
ние. Възможността да
бъде създадена успеш-
на "детска" мрежа се
обяснява с факта, че
роденото или израсло
в САЩ дете с по-малка
вероятност ще стане
обект на интереса на
властите в страната.

Като пример се по-
сочва семейството на
Доналд Хитфилд и Трей-
си Фоли. Техният син -
Тим Фоли, в годината
на ареста на родители-
те си е бил на 20 годи-

ни и е учил в универси-
тета "Джордж Вашинг-
тон" в американската
столица. По данни на
вестника Хитфилд и Фо-
ли предложили на сина
си да тръгне по техните
стъпки и да се заеме с
шпионаж в полза на Ру-
сия. След разговора,
пише изданието, младе-
жът дори прав салюти-
рал "Матушка Русия".
Юношата започнал да
се подготвя за преми-
наване на специален
курс. Изданието не раз-
полагало с информация
кога Фоли-младши е за-
минал за Русия - преди
ареста на родителите

си, или след това.
Адвокатът на Доналд

Хитфилд в САЩ Питър
Круп нарече тази ин-
формация абсолютна
глупост. Той съобщи, че
синът на неговия кли-
ент се е опитвал да се
завърне в САЩ, но по-
ради неизвестни обсто-
ятелства това не е ста-
нало.

Изгонените през 2010
г. от САЩ руски шпио-
ни са имали седем де-
ца на възраст до 20 го-
дини. Изданието не
уточнява дали някои от
тях са продължили ра-
ботата на своите роди-
тели.    /"Русия днес"/

Â Ëîíäîí íàðåêîõà Óêðàéíà ðåãèîí íà ÐÔ
града или региона на
раждане е посочено, че
те се намират в Русия.
Родното място на рус-
ката гимнастичка Каро-
лина Севастиянова,
например, е Украйна,
но страната е изписа-
на като регион на Ру-
сия - Ukraine Region.

Това не е първият
скандал на все още не-
започналата Олимпиа-
да. Организаторите на

Лондон-2012 объркаха
държавните флагове на
КНДР и Южна Корея.
В резултат на това жен-
ският футболен отбор
на КНДР демонстратив-
но напусна терена в
шотландския Глазгоу
преди първия олим-
пийски мач срещу Ко-
лумбия.

Преди седмица орга-
низаторите на Лондон-
ската Олимпиада уве-

риха, че гарантират
липсата на казуси с из-
дигане на неправилни
знамена или с озвуча-
ване със сгрешени хим-
ни. Тогава церемониал-
майсторът на Лондон-
2012 Ники Халифакс за-
яви, че са привлечени
опитни специалисти -
експерти по въпросите
на подбора на музикал-
ните и визуалните еле-
менти.  /"Русия днес"/

С подписването на план за политически консултации между
Кипър и Русия през периода 2012-2013 г. в Москва приключи-
ха разговорите на външните министри на двете страни Ерато-
Козаку Маркули и Сергей Лавров. На обща пресконференция
двамата потвърдиха изключително високото равнище и актив-
ност на двустранните отношения.

Ръководителката на кипърската дипломация окачестви Русия
като "щит" за Кипър в усилията на нейната страна за национална
независимост, териториална цялост и единство. Тя опроверга ин-
формацията за създаване на руска военноморска база на остро-
ва, като добави, че Никозия не приема външна намеса при ре-
шаването на кризата в Сирия. "Това ще създаде напрегната ситу-
ация, която може да има драматични последствия за целия реги-
он. Последствията не могат да бъдат контролирани", посочи тя.

Сергей Лавров потвърди руската позиция за справедливо, трайно
и цялостно решение на кипърския проблем в рамките на ООН и
изрази надежда, че като председател на Европейския съвет до
края на годината Кипър ще съдейства за премахване на визите
за руските граждани. Ако процедурата по отмяна на визите се
забави, Москва ще иска да договори допълнителни мерки за
облекчаване на визовия режим, поясни Лавров. /"Русия днес"/

Çàïàçâàò áàçàòà â Òàðòóñ
Русия има намерение да запази пункта за мате-

риално-техническо осигуряване в сирийското прис-
танище Тартус, съобщи в четвъртък главнокоманд-
ващият Военноморския флот вицеадмирал Виктор
Чирков. По време на видеомост Москва - Санкт
Петербург - Мурманск - Калининград, който се със-
тоя в РИА "Новости", той заяви: "Пунктът за мате-
риално-техническо осигуряване на ВМФ на Русия
в сирийския Тартус ще бъде запазен. Той ни е не-
обходим за осигуряване на нашите кораби и спо-
магателни съдове, в
частност - при изпъл-
нение на антипират-
ски мисии в Аденския
залив."

Главнокомандващи-
ят добави, че Среди-
земно море е опера-
тивна зона на Черно-
морския флот.

/"Русия днес"/

Ðóñèÿ å ùèò çà Êèïúð
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Законът за образова-
нието вече е на път за
Думата. След като на 26
юли бе одобрен като ця-
ло на правителствено
заседание, кабинетът си
даде седемдневен срок
за доработка на доку-
мента, преди той да бъ-
де предаден на парла-
ментаристите. За първи
път проектозаконът бе
представен на общест-
вото в интернет на 1 де-
кември 2010 г., когато
Медведев бе президент.
През това време той
смени поста си и нат-
рупа личен опит относ-
но образователната
система - тази година
синът му Иля кандидат-
ства в няколко вуза въз
основа на Единния дър-
жавен изпит /ЕГЭ/ и ба-
щата-премиер призна-
ва, че отношението му
към ЕГЭ е вече "по-не-
еднозначно". "ЕГЭ - то-
ва е сериозно и за дъл-
го", казваше Медведев,
докато беше президент,
с уговорката, че все пак
някои неща трябва да
се променят.

Промените са вече
документиран факт. Лю-
бопитен момент е, че
този закон има шанс да
бъде подкрепен и от
втората по големина
фракция в парламента
- на КПРФ. В Думата ве-
че има внесен Закон за
народното образова-
ние, чиито автор е де-
путатът от КПРФ Олег
Смолин, върл против-
ник на ексминистъра на
образованието Андрей
Фурсенко. На заседани-
ето на Откритото пра-
вителство във вторник,
където бе поканен и
Смолин, той похвали ва-
рианта, представен от
властта, като не пропус-
на да отбележи, че 12
идеи от неговия зако-
нопроект са намерили
място в новия Закон за
образованието, а речта
си започна с шега: "Бих-
ме били просто щастли-
ви, ако правителството
вземе целия наш закон,
дори няма да претенди-
раме за авторство..."

От КПРФ настояват
заплащането на учите-
лите и преподаватели-
те във вузовете да е два
пъти по-голямо от сред-
ната заплата и възра-
зяват срещу образова-
телните стандарти за
начално, средно и вис-
ше образование. Тради-
ционно авторът на ал-
тернативния законопро-
ект се изказа рязко
срещу ЕГЭ - предложе-
нието е изпитът да е на
доброволна основа, а
що се отнася до съдър-

Ярослав КУЗМИНОВ,
ректор на Висшата школа по икономика:

Един от ключовите резултати от заседанието
на експертния съвет е консенсусът с предста-
вителите на лявата опозиция, представена от
депутата Олег Смолин. Сега има голям шанс
комунистите да подкрепят правителствения за-
конопроект, поради съвпадение на много от
позициите - показателен за нарасналия стре-
меж към консенсус в обществото по въпроси-
те на развитието на образованието и много
радостен факт.

Не е тайна, че днес ключов проблем е прио-
ритетът на разходите за образование. Сега де-
лът от БВП за образование е 4,2%. Това разби-
ра се не е достатъчно. Статистиката сочи, че
Русия се намира в най-ниската част на списъ-
ка на страните по дял на бюджетно финанси-
ране на образованието. В Бразилия например
този показател е 8% и ще бъде увеличен до
10%. В Дания също е 8%. Този процент трябва
да се увеличи. И по тази точка предложенията
на експертите от КПРФ са в унисон с тези на
експертите по "Стратегия 2020". Там ние пред-
лагаме към 2020 г. финансирането на образо-
ванието да се увеличи с 1,2 %.

Постигнахме разбирателство и по повод съ-
ществуването на различни форми на образо-
вание - държавни и частни. И ако преди де-
сет години срещу това не само комунистите
щяха да скочат, но и по-голямата част от пе-
дагогическото общество, днес на заседание-
то нямаше нито един глас против, макар там
да имаше и учители, и директори на училища.

Лично мнение

Обществото вече не вяр-
ва в плашила, че всяка
реформа непременно во-
ди до платено образова-
ние, до приватизация на
училищата и пр. Все пак
не напразно държавата
през последните 12 годи-
ни увеличаваше финан-
сирането на образовани-
ето. В обществото наст-
роението е вече съвсем
друго. И наличието на из-
въндържавни структури в

образованието се възприема като разширя-
ване на възможностите за избор на родите-
лите и децата, в крайна сметка като повиша-
ване на качеството на образованието.

Още един важен момент - равнището на до-
ходите на учителите и преподавателите. Тряб-
ва да се направи така, че заплатата не само
да нарасне осезаемо, но и да промени мора-
ла на хората. Във връзка с това важен бе раз-
говорът за корупцията в образованието. Ние
предложихме на премиера много прост меха-
низъм - за да се преодолее корупцията са важ-
ни прозрачността, както и репутацията в про-
фесионалното общество, но в основата трябва
да бъде преходът към ефективен договор с пре-
подавателя. Човек, тласкан по икономически
причини към търсене на допълнителни доходи,
ще е готов да се откаже от това и да работи
честно, ще е много по-устойчив на корупция,
отколкото онзи, на когото му се плаща 50% от
средната заплата на пазара.

Äìèòðèé Ìåäâåäåâ: "Êàðòàãåí
òðÿáâà äà áúäå ðàçðóøåí"
Реформата в образованието: съкращава се броят на вузовете, въвежда се нов формат за Единния
държавен изпит, наказания за преписване и плагиатство и още идеи - в новия законопроект

жанието - непременно
трябва да има устна
част по хуманитарните
предмети, за да се ви-
ди става ли човекът "за
журналист или прево-
дач например".

Представителят на
КПРФ предложи в ин-
тернет да бъдат публи-
кувани и двата вариан-
та на законопроект за
образованието.

"Споделям много от

позициите на Олег Ни-
колаевич и те са ми по-
нятни, но не споделям
рецептите. Дали обра-
зованието се влошава
или подобрява? Не мо-
же да се каже катего-
рично - отговори на кри-
тиките на депутата пре-
миерът Медведев и се
съгласи, че е разумно
двата алтернативни за-
конопроекта да бъдат
публикувани на сайта

на Откритото правител-
ство, отбелязвайки оба-
че, че гласуването ня-
ма да е репрезентатив-
но.

Съгласен е Медведев
и с това, че трябва да
се повишават заплати-
те на учителите и вузов-
ските преподаватели,
но сложно било да се
съкратят разходите в
една сфера за сметка
на друга. На заседани-

Премиерът Дмитрий Медведев се срещна с експерти от Откритото правителст-
во, за да чуе тяхното мнение за новите основи на образованието, предложени в
законопроекта. Поканените експерти, ректори на вузове, учители и представите-
ли на обществени организации отбелязаха, че по-внимателното вглеждане в
държавната програма "Развитие на образованието 2013-2020 г." показва реално
съкращаване на бюджета за образование като част от БВП. "Ако не можем да си
позволим нещо, може би ще е по-честно да не си поставяме такива цели?", каза
научният ръководител на Института по развитие на образованието във Висшата
школа по икономика Исак Фрумин

Олег
Смо-
лин,
зам.-
предсе-
дател
на
комите-
та по
образо-
вание
на
Дър-
жавна-
та
дума,
депутат
от
КПРФ

ето на правителството
той щял да използва чу-
тите от експертите мне-
ния като аргументи
пред финансистите.

"ЕГЭ е вечната тема за
дискусии с КПРФ - ка-
за още Медведев. - Аз
лично имам различни
усещания по този повод.
Срещам се с родители -
те са за ЕГЭ, защото де-
цата получават възмож-
ност да  влязат в сто-
лични вузове. Тази годи-

на синът ми държа ЕГЭ,
усещанията се проме-
нят, защото когато всич-
ко минава през главата
ти, гледаш на нещата по
друг начин".

По думите на Медве-
дев ЕГЭ ще остане за-
дължителен за канди-
датстване за вузовете,

но както предлагат от
КПРФ, ще се допълни
с устна част на изпити-
те за хуманитарните
специалности. Лидерът
на "Единна Русия" обе-
ща на комуниста Смо-
лин, че разумните идеи
ще намерят място в
правителствения вари-
ант на проекта за за-
кон за образованието.
Нещо повече - в бъде-
ще за обсъждане на
важните за обществото

закони ще се създават
междуведомствени и
междуфракционни ко-
мисии.

Медведев обаче кате-
горично се противопос-
тави на опитите на екс-
пертите да го убедят да
не се съкращава броят
на вузовете. По думите
на премиера няма сми-
съл да се поддържат
толкова много вузове.
В СССР на 300 милио-
на души е имало 600 ин-
ститута и университета,
днес на 147 милиона
жители на Русия те са
над 3000 /заедно с фи-
лиалите/. "Картаген
трябва да бъде разру-
шен, а значителният
брой на вузовете, кои-
то не съответстват на
съвременните критерии,
трябва да се реоргани-
зират или да бъдат зак-
рити" - категоричен бе
премиерът.

От идеите на експер-
тите Медведев особено
хареса тези, които
предлагат мерки за бор-
ба с преписването и
плагиатство сред сту-
дентите и преподавате-
лите. Премиерът смята,
че са необходими дис-
циплинарни наказания
и дори уволнения за по-
добни деяния. След ня-
колко часа разисква-
ния, Медведев не наме-
ри пречки законопроек-
тът да тръгне по реда
си - през одобрение на
заседание на правител-
ството към Думата. Ко-
ето вече е факт.
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На 24 юли народната ар-
тистка на Русия Ирина
Мирошниченко чества
70-годишен юбилей и по
този повод обяви "Вход
свободен" за желаещите
да присъстват на твор-
ческата й вечер в Дома
на киното в Москва. Из-
ключително популярната
актриса и певица е ро-
дена в Барнаул, но це-
лият й живот е свързан
с Москва. Завършила е
школата-студио на МХАТ
и веднага е приета в тру-
пата на знаменития теа-
тър. Днес е в състава на
МХТ "Чехов". Дебютът й
в киното е през 1963 г. в

известния филм на Георгий Данелия
"Я шагаю по Москве", където играе
сестрата на главния герой /в изпъл-
нение на Никита Михалков/. Една
от най-известните й роли е на Ма-
рия-Магдалена във филма на Тарков-
ски "Андрей Рублев". "Винаги съм ис-
кала да бъда първа, да бъда звезда,
това е истината!", признава актриса-
та, сбъднала мечтата си

Преди 32 години, на 25 юли напусна този свят великият Владимир Висоцки.
Годините не заличават паметта за барда и артиста, чиито талант успява да
покори различни поколения. Събитието отпреди 32 години измества фокуса
от провеждащата се по това време в Москва лятна Олимпиада и пред Театъ-
ра на Таганка се събира солидно множество, въпреки че официално не е
съобщено за смъртта на Висоцки. И тази година тъжната годишнина бе
отбелязана в различни кътчета на Русия, радиата и телевизионните канали
бяха подготвили специални предавания. В "Дома на Висоцки на Таганка" бе
показан създаденият по негови произведения спектакъл "Райские яблоки" на
режисьора Рашид Тугушев, а в Театъра на Таганка се игра спектакълът "Я,
Высоцкий Владимир..." по книгата на Марина Влади, от сцената звучаха
стихове и песни на големия артист. Автор на идеята и режисьор бе народни-
ят артист на Русия Валерий Золотухин

Заради татуиров-
ка на пречупен
кръст солистът
на Маринския
театър Евгений
Никитин не
участва във Ваг-
неровия фести-
вал в град Бай-
рот. Скандална-
та картина вър-
ху изпъстреното
с татуировки тя-
ло на певеца бе
забелязана слу-
чайно по време
на интервю за немска телевизия. Никитин твърди, че национал-социализмът
му е "дълбоко отвратителен", още повече, че и двамата му дядовци са загина-
ли по време на войната с хитлеризма. Той направил татуировката си още на
младини, когато пеел в рок група и се увличал от скандинавския епос. По
думите му татуировката е звезда с осем върха,  а в центъра - герб, който
самият той измислил. Евгений Никитин трябваше да е главен герой в преми-
ерата на "Летящият холандец" по време на Вагнеровия фестивал, чиито ръко-
водители са потомците на композитора

Световноизвестният топ-
модел Наталия Водянова,
която е родом от Нижни
Новгород, откри походна
детска площадка в разру-

шения от навод-
ненията град
Кримск. Създа-
дената и ръково-
дена от Водяно-
ва фондация "Об-
наженные сред-
ца" оборудва вре-
менното поме-
щение с всичко
необходимо за
игра, общуване и
рехабилитацията
на децата от сил-
но пострадалия
район

Жителите на Екатеринбург протестираха много оригинално срещу неизпъл-
нените обещания на местните власти да оправят улиците и да запълнят дуп-
ките до април 2012 г. Портрети на губернатора на Свердловска област Евге-
инй Куйвашев, на кмета на града Евгений Порунов и на сити-мениджъра
Александър Якоба се появиха върху настилката на улиците и жителите с
удоволствие минаваха с колите си през изрисуваните глави. При това портре-
тите бяха направени така, че вместо уста да зее улична яма, а до рисунките
бяха изписани цитати от речи на местните ръководители: "Реконструкцията
на улиците е наша основна задача" или "Всички улици ще бъдат оправени".
Народното творчество се оказа ефективно - ремонтите започнаха веднага

Библиотека във формат
open air бе открита в цен-
търа на Екатеринбург. В
градинката на най-старата
градска гимназия всеки же-
лаещ може да си избере
книга от рафтовете и да че-
те на чист въздух и спо-
койствие. За първи път по-
добна акция е имало през
2009 г. в Австрия и опитът
е пренесен по инициатива
на почетното консулство на
страната. Книгите са основ-
но от библиотека "Белинс-
ки", но много томчета са
донесени от доброволци и
сега в колекцията на лят-
ната библиотека има вече
600 книги. Впрочем, биб-
лиотеки на открито навре-
мето са съществували в
много от градските парко-
ве. Такава имаше и в Бо-
рисовата градина в София,
в боровата гора край езе-
рото с рибките
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В Хорог (административен център на Горно-
Бадахшанската автономна област в Таджикис-
тан), където във вторник започна мащабна спе-
циална операция срещу терористи, беше обя-
вено временно прекратяване на огъня, съобщи
"Авеста", като се позовава на "Радио Озоди"
(местната служба на "Радио Свобода"). Според
информацията на източника и двете противос-
тоящи страни са се съгласили да бъде прекра-
тен огънят.

Според един от местните журналисти сега се
водят преговори между представители на влас-
тите и членове на бандитските формирования.Те
се ръководят от министъра на отбраната на Та-
джикистан Шерали Хайрулоев. Властите искат
да им бъдат предадени четирима заподозрени
в неотдавнашното убийство на генерала от спе-
циалните служби Абдуло Назаров. Освен това
на бандитите е предложено да предадат оръ-
жието си. На онези, които се съгласят да сто-
рят това, е обещана амнистия.

Обстановката в Хорог и в региона като цяло
остава напрегната. Източник в силовите струк-

тури отбеляза, че боевете, които се водят на
територията на града, излизат и извън негови-
те предели. Той съобщи също така, че срещу
правителствените сили се бият около 6-8 бан-
дитски формирования, които се състоят от по
60-90 души.

Повод за специализираната операция в Хо-
рог беше неотдавнашното убийство на генерал-
майора от Държавния комитет за национална
сигурност Абдуло Назаров. Генералът от специ-
алните служби беше убит от неизвестни на ня-
колко километра от областния център. Първо-
начално властите обвиниха за убийството конт-
рабандисти (според официалната версия прес-
тъпниците решили да се избавят от генерала,
който разследвал дело за контрабанда), а след
това уточниха обвинението, заявявайки, че към
убийството са причастни бившият полеви ко-
мандир, а сега заместник-началник на грани-
чен отряд Толиб Айембеков и неговите привър-
женици. Айембеков беше обвинен в създаване
на престъпна групировка, която се занимава с
контрабанда на наркотици и тютюн, както и с
бандитизъм.

Самият той заяви, че генералът е загинал в
резултат на битов конфликт и обвини властите,
че използват ситуацията като повод да "про-
чистят" региона от бившите полеви командири
(бивши привърженици на обединената таджи-
кистанска опозиция през годините на граждан-
ската война в републиката).

Специализираната операция в Хорог започна
сутринта на миналия петък. Съобщаваше се, че
в нея са задействани около три хиляди военнос-
лужещи и служители на силовите ведомства, как-
то и бронирана техника и вертолети. По офици-
ални данни, обнародвани същата вечер от пред-
ставителите на силовите ведомства, по време
на боевете са убити около 30 бандити, други 40
са задържани, иззети са около 100 единици ог-
нестрелно оръжие. От страна на правителстве-
ните сили са убити 12 и ранени 23 души. Сред
мирното население няма жертви.

Постъпи и съобщение, че Толиб Айембеков е
избягал в Афганистан. Като се позовава на из-
точник, близък до опозицията, агенция REGNUM
съобщи, че там той "събира сили за отговор на
правителствените войски".

На страната на си-
рийската опозиция се
сражават до 6 хил. чуж-
дестранни доброволци,
сред които има и че-
ченци, твърди саудитс-
кото разузнаване. През
миналата седмица про-
тивниците на режима
на Башар Асад взеха
под контрол участък от
сирийско-турската гра-
ница, като обезопаси-
ха проникването на
доброволци. В Дамаск
обаче въстаниците не
успяха да удържат по-
зициите си - правител-
ствените войски ги из-
блъскаха от два столич-
ни квартала.

Северните граници
на Сирия са на прак-
тика оголени. В неделя
въстаническите отряди,
действащи под егидата
на Сирийската осво-
бодителна армия (ССА),
успяха да превземат
още няколко контрол-
но-пропускателни пун-
кта на границата с Тур-

×å÷åíöè âîþâàò ñðåùó Àñàä?

Рамзан Кадиров отрече участието на чеченци в Сирия

ция. Сега в ръцете на
противниците на прези-
дента Асад са КПП "Баб
ел Хава", "Жараблус" и
"Баб ел Салама". Имен-
но през границата с
Турция, където преми-
наха десетки хиляди бе-
жанци и където е раз-
положена щаб кварти-
рата на ССА през пос-
ледните месеци преми-
наваше оръжие за си-
рийските въстаници.
Оттам в Сирия преми-

нават и желаещите да
помогнат на антиаса-
довското въстание.

Разузнаването на Са-
удитска Арабия разпо-
лага с данни, че на
страната на опозиция-
та се сражават до 6
хил. доброволци от
чужбина. В "интернаци-
оналните бригади" под
флаговете на "Ал Кай-
да" се сражават граж-
дани на Алжир, Египет,
Тунис, поданици на са-

удитския крал, както и
чеченци, предава Аген-
ция "Франс прес" думи-
те на източника от Ри-
яд.

Сирийският наблюда-
телен съвет по права-
та на човека пусна в
интернет видео, пот-
върждаващо факта на
превземането на един
от сирийските гранич-
ни КПП от бойците на
опозицията под исля-
мистки флагове.

Сега на Русия са не-
обходими минимум 300
чиновници-специалисти
по Световната търгов-
ска организация (СТО),
за да отстоява интере-
сите на страната в тър-
говския клуб, пише вес-
тник "РБК дейли", като
се позовава на източ-
ник в екпертните сре-
ди. Сега необходимите
специалисти в страна-
та са крайно малко.

Професорът от Вис-
шата школа за иконо-
мика Алексей Портан-
ски разказа пред изда-
нието, че специалисти
по СТО - както юрис-
ти, така и икономисти
- трябва да се подгот-
вят в чужбина. Средна-
та стойност на обуче-
нието на такъв профе-
сионалист в Европа,

Êàíàäñêè øïèîíèí ðàáîòèë çà Ìîñêâà

Страницата подготви Влади Владков

Канадският офицер
Джефри Пол Делайл,
обвинен в шпионаж в
полза на Русия, е за-
подозрян в предаване
на тайни на западните
разузнавания, писа в
края на миналата сед-
мица "Сънди Морнинг
Хералд". Компромети-
рани могат да се ока-
жат разузнавателните
служби на САЩ, Вели-
кобритания и Австра-
лия.

Изданието се позова-
ва на източници в спе-
циализираните служби
на Австралия и на дип-
ломатически телегра-
ми, достъпът до които
беше разрешен неот-
давна по Закона за
свободата на разпрос-
траняване на информа-
ция. Неизвестно е как-
ви разузнавателни дан-
ни са били разкрити, но
се предполага, че рав-
нището на секретност

на разкритата инфор-
мация е много високо.
Съобщава се също та-
ка, че през тази годи-
на в Нова Зеландия се
е състояла тайна сре-
ща на високопоставе-
ни политици, които се
събирали, за да обсъ-
дят създалата се ситу-
ация. Друга среща на
тази тема са осъщест-
вили канадски и авст-
ралийски дипломати.

Джефри Пол Делайл
застана пред канадски
съд в средата на януа-
ри т. г. по обвинение в
шпионаж. Делайл е об-
винен, че в периода от
2007 до 2012 г. е пре-
давал секретни данни
на чужда държава.
Официалните власти в
Канада не твърдят, че
тази държава е Русия,
но към този извод на-
сочват косвени приз-

наци.
След задържането

на Делайл беше съоб-
щено, че са изгонени
двама руски диплома-
ти. Министерството на
външните работи на
Русия по-късно опро-
верга тази информа-
ция и заяви, че дип-
ломатите са напусна-
ли Канада поради из-
тичане на срока на
тяхната командировка.
Властите в Канада не
коментираха това съ-
общение.

Джефри Пол Делайл
е служител от военно-
то разузнаване в база-
та на ВМС на Канада в
Халифакс. По-рано се
съобщаваше, че пред-
полагаемият обем на
предадените от Делайл
за пет години данни е
съпоставим с обема ин-
формация, предадена
на WikiLeaks от Брадли
Менинг.

Джефри Пол Делайл по време на задържането му
през януари

Íà Ðóñèÿ ñà íåîáõîäèìè 300 ÷èíîâíèöè çà ÑÒÎ

Канада или САЩ е 20-
30 хил. евро. Така за
обучението на необхо-
димия брой чиновници
ще отидат не по-малко
от 300 млн. рубли. За
процеса на подготовка
на такива кадри ще са
нужни не по-малко от
две години.

Търговските спорове
между страните от СТО
възникват, когато един
от партньорите не е
съгласен с мерките за

подкрепа на отечестве-
ните производители на
втория. Търговските
спорове се разглеждат
непосредствено в СТО
и страната победител
получава правото да
въведе протекционист-
ки мерки по отношение
на загубилата.

Русия ратифицира

протокол за членство-
то си в СТО на 21 юли.
Очаква се страната да
влезе в търговския клуб
на 23 август. Русия во-
ди преговори за член-
ство в СТО от 1996 г. и
беше последната голя-
ма държава в света, ко-
ято не членуваше в та-
зи организация.

Алексей
Портански



27 юли - 2 август 20126. ГЕОПОЛИТИКА

Докато Ташкент и Душан-
бе флиртуват със САЩ в
търсене на лични облаги,
Казахстан и Русия, а с тях
и Беларус планират до 2013
г. да обединят своите сис-
теми за противовъздушна
отбрана (ПВО). За целта Ас-
тана и Минск ще получат
руски системи С-300, с как-
вито не успя да се сдобие
Иран. Това решение вече
разтревожи Литва. Очаква-
ме протести да отекнат и от
Запада.

Споразумението между
страните от Организацията
на договора за колективна
сигурност (ОДКБ) предвиж-
да обединената система за
ПВО да обхваща територи-
ята на пет държави от ОНД.
В списъка особено се отк-
роява Украйна, въпреки че
участва само на двустран-
на основа. Игричките с Ев-
росъюза са друга тема -
щом става въпрос за собс-
твената му сигурност, Киев
засега предпочита да гла-
сува доверие на Москва. Та-
джикистан, Туркменистан и
Узбекистан на практика са
замразили участието си в
програмата. И в това няма
нищо чудно, тъй като Север-
ноатлантическият алианс
обещава много повече па-
ри, ако Ташкент, Душанбе и
Ашхабад покажат благоск-
лонност към американска-
та армия.

Затова пък Александър Лу-
кашенко и Нурсултан Назар-
баев спазват всяка буква от
договора и нямат намере-
ние да загърбват сътрудни-
чеството с Русия. Този на-
чин на мислене и тази кул-
турна специфика, които
сближават трите страни, са
чужди на другите средноа-
зиатски държави, още по-
вече на източноевропейски-
те, чийто политически век-
тор отдавна се е изместил
към Евросъюза. И лекото
захлаждане в отношенията
между членките на ОНД е
може би напълно законо-
мерно. При всяко положе-
ние за Кремъл днес не е
много изгодно да притегля
на своя страна Ашхабад, Ду-
шанбе и Ташкент, гонейки
само военни ползи. В тези
столици прекрасно схващат
колко голямо значение до-
биват при изтеглянето на
американските войски от
Афганистан.

Ашхабад например още от
1995 г. не бе участвал в за-
седанията на Координацион-
ния комитет по проблемите
на ПВО към Съвета на ми-
нистрите на отбраната от
ОНД. Москва приветства
подновеното участие на де-
легацията от Туркменистан
в тези дискусии. Туркменс-
ките сили за ПВО обаче са
самодостатъчни. "Сами си
поемат дори всички видове
ремонт и обслужване", от-
белязва пред грузинското
издание "Джорджия таймс"
заместник-главнокомандва-
щият руските Военновъз-
душни сили и началник на
ПВО генерал-майор Павел
Кураченко.

Москва не изключва ня-
кой ден в съвместната ПВО
да участват и Таджикистан,
и Узбекистан, и Киргизстан.
Засега обаче федерацията
залага на сигурни партньо-
ри - Астана и Минск. Това
сътрудничество вече събу-
ди недоволството на Литва:

Ìîðñêè ðàêåòíè ïëîùàäêè
В последно време руските военни отделят особено

внимание на морския компонент на противоракетната и
космическата отбрана. Северното проектантско и конст-
рукторско бюро в Санкт Петербург работи над проект на
ескадрен миноносец с елементи за ПРО и отбрана сре-
щу оръжия от Космоса. Това заяви ръководителят на
Обединената корабостроителна корпорация Роман Тро-
ценко. Планира се строителството му да започне през
2016 г. в Северния корабостроителен завод и Балтийски
завод. Общо ще бъдат построени 6 нови миноносеца.

САЩ отдавна вече се занимават активно с развитие-
то на морския компонент на противоракетната отбра-
на. Става дума за бойната информационно-управлява-
ща система Aegis с ракетите SM-2, SM-3 и техни моди-
фикации. Такава система вече е монтирана на крайце-

ри от типа "Тикондерога" и ескадрени миноносци от ти-
па "Арли Берк". Тя също влиза в състава на въоръжени-
ята на корабите на ВМС на Япония, Южна Корея, Испа-
ния и Норвегия.

Îáùèÿò ùèò å íóæåí
íà Öåíòðàëíà Àçèÿ
Докато Ташкент, Душанбе и Ашхабад се пазарят,
Москва, Минск и Астана предлагат реална сигурност
Беларус и Казахстан може
да получат зенитни комплек-
си С-300, за да бранят гра-
ниците си, а това никак не
радва Вилнюс. Тамошният
Сейм констатира още през
февруари, че край граници-
те на страната не само се
формира обща система за
ПВО - според него понами-
рисвало и на "бъдещ агре-
сивен военен алианс".
"Между Беларус и Литва ня-
ма никакво затопляне, тъй
като двете държави водят
желязна военна стратегия.
Литовските предприемачи,
развиващи бизнес в Бела-
рус, трябва да се ориенти-
рат към стабилното прост-
ранство на държавите от ЕС
и НАТО, защото хукнат ли
презглава към беларуското
приватизационно простран-
ство - ще станат заложни-
ци", цитира агенция "Регнум"
мнението на Емануелис Зин-
герис от външнополитичес-
ката комисия в Сейма.

И действително, неотдав-

а и на други европейски
храненици на САЩ, изобщо
не вълнуват ръководствата
на страните, подготвящи
съвместен отговор на НА-
ТО. Каква трябва да бъде

гради въз основа на тесни
взаимовръзки и взаимозави-
симост между всички няко-
гашни бойни компоненти. И
до днес обаче много държа-
ви партньорки в ОНД не са

кият съюз използва главно
бойна авиация. Съответно
противовъздушната отбрана
се очертава като единствен
възможен щит. Нежелание-
то да се инвестира в ПВО

бившия Съветски съюз, се
чудеше как да подреди не-
щата с новата система за
ПВО, администрацията на
Джордж Буш през 2002 г.
реши да разположи в Ев-
ропа база за стратегически
ракети прехващачи и радар-
на система за ПВО, изпра-
тени впоследствие в бли-
зост до самите руски гра-
ници - в Полша и Чехия.

Ясно е, че занапред тряб-
ва да се предвижда отго-
вор за всяка стъпка на аме-
риканците. Засега обаче
единна система за ПВО
действа само в Беларус и
Русия. Руската армия има
днес 4 полка С-400, два от
които се намират в Подмос-
ковието, един - в Балтийс-
кия флот, и още един - в
далекоизточното пристани-
ще Находка. Руските въоръ-
жени сили ще получат пети
полкови комплект С-400
към края на 2012 г., когато
Астана и Москва смятат да
приключат формирането на
единната си противовъздуш-
на отбрана.

Както посочва в свои тру-
дове докторът на военните
науки и генерал-лейтенант
в оставка Михаил Наумен-
ко, териториите на повече-
то държави в ОНД са срав-
нително малки, а скорости-
те на модерните средства за
въздушна атака толкова са
нараснали, че национални-
те сили за ПВО може прос-
то да нямат време за реа-
гиране или да не използват
изцяло бойния си потенци-
ал. Средноазиатските репуб-
лики дават възможност за
навлизане в техните тери-
тории в дълбочина 100 до
400-500 км, а в страните
от Кавказкия регион пери-
метърът е 150-300 км. Съ-
щевременно модерните
средства за въздушно на-
падение летят със скорост
близо 2000-2200 км/ч, тъй
че биха се намирали във
въздушното пространство
на една от тези републики
от 3 до 15 минути.

Всъщност, колкото и да се
противят, Таджикистан, Узбе-
кистан и Туркменистан имат
какво да губят. Съвсем оче-
видно те имат интерес да
участват в общата система
за ПВО. Нека не забравяме,
че основните съюзници на
САЩ в НАТО - Германия,
Франция, Канада и Великоб-
ритания, се отказаха от аме-
риканската стратегия за Ев-
роПРО, като заявиха, че те-
зи действия пораждат опас-
ност за стратегическата ста-
билност. Затова пък самите
САЩ изобщо не са се отка-
зали от военна намеса в
Иран, който впрочем грани-
чи с Узбекистан.

на се разбра, че в Киргизс-
тан отново заседава Коор-
динационният комитет за
ПВО. Като следваща съвмес-
тна проява в рамките на
бойната подготовка за ПВО
се очертава учението на об-
щата система за ПВО на
ОНД "Чисто небе", насроче-
но за октомври 2012 г. в
Казахстан. Явно опасения-
та на балтийските държави,

всъщност единната система
за ПВО?

Проблемите около евро-
пейската ПРО са сред най-
парливите в отношенията на
Русия със САЩ и НАТО, кое-
то прави твърде сериозен
въпроса за гарантиране на
военна сигурност. След раз-
падането на Съветския съюз
Москва наивно смяташе, че
новата съвместна ПВО ще се

решили териториалните спо-
рове помежду си. Не е прик-
лючила и подялбата на ма-
териалните ценности, насле-
дени от СССР.

Същевременно, въпреки
че армиите на редица стра-
ни вече имат доста добра
боеспособност, агресорът
днес не води война с по-
мощта на сухопътни войски
и флот. Северноатлантичес-

стана причина Саддам Хю-
сеин и Ирак да бъдат разг-
ромени в най-кратки сро-
кове, при положение че "ху-
манитарните бомбардиров-
ки" над Белград продължи-
ха месеци наред - Югосла-
вия имаше макар и скром-
ничка, поостаряла, но все
пак доста ефикасна проти-
вовъздушна отбрана. И до-
като Русия - приемник на

В един от командните пунктове на обединената система
за ПВО на ОНД

Миналогодишните учения на страните учас-
тнички в обединената система за ПВО

Страницата подготви
Светлана Михова

Руски ескадрен миноносец с елементи за ПРО
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В Россотрудничестве
в рамках Президентс-
кой программы крат-
косрочных ознакоми-
тельных поездок в Рос-
сийскую Федерацию
молодых представите-
лей политических, об-
щественных, научных и
деловых кругов иност-
ранных государств сос-
тоялась встреча руко-
водителя Агентства
Константина Косачева
с членами делегации

молодых политических,
общественных деятелей
и журналистов из Бол-
гарии. В мероприятии
также принял участие
заместитель руководи-
теля Россотрудничест-
ва Георгий Мурадов.

В начале встречи Кон-
стантин Косачев рас-
сказал собравшимся об
основных направлениях
деятельности и клю-
чевых программах Аген-

Êîíñòàíòèí Êîñà÷åâ âñòðåòèëñÿ ñ ìîëîäûìè
ëèäåðàìè èç Áîëãàðèè

Под Севастополем прошло XVII
Международное Байк-Шоу, органи-
зованное российским мотоклубом
"Ночные волки" и его неизменным
лидером Александром "Хирургом".

В этом году мероприятие было пос-
вящено путешествию российской им-
ператрицы Екатерины II в Крым, сос-
тоявшемуся 225 лет назад.

Начавшись ночью 21 июля у горы
Госфорта под Балаклавой, фести-
валь завершился 22 июля парадом
байкеров до площади Нахимова. Не
обращая внимания на сильнейшую
жару, посмотреть на огромную ко-
лонну мотоциклистов собрались
многие тысячи горожан и туристов.
С двухчасовым опозданием байкеры
прибыли в центр Севастополя и
выстроились рядами у памятника
Нахимову, заполонив железными ко-
нями почти всю площадь. Многочис-
ленные зрители не упустили воз-
можности осмотреть технику и сфо-
тографироваться на память с наи-
более примечательными экземпля-
рами.

Мотоциклисты остались очень до-
вольными и утренней поездкой, и
ночным шоу, поблагодарив власти
города и клуб "Ночные волки" за
прекрасную организацию фестива-
ля. Многие, побывавшие на преды-
дущих шоу, отметили, что в этом го-
ду праздник получился еще ярче и
масштабней. В свою очередь губер-

тства. Он отметил, что
"во времена СССР в от-
ношениях с Болгарией
прослеживалась идео-
логическая составляю-
щая". "В настоящее вре-
мя мы занимаемся все-
ми видами гуманитарно-
го сотрудничества меж-
ду странами и народа-
ми. Содействие моло-
дежным обменам и кон-
тактам является важной
составляющей нашей
работы, поэтому вы

имеете возможность
увидеть своими глазами
то, что представляет со-
бой современная Рос-
сия", - подчеркнул гла-
ва Россотрудничества.

Представители бол-
гарской делегации, в
свою очередь, расска-
зали о тех проблемах,
которые существуют на
сегодняшний день в их
стране по продвиже-
нию позитивного ими-

джа России. Было
высказано пожелание
увеличить количество
квот для болгарских
студентов, желающих
обучаться в российских
вузах. Константин Ко-
сачев согласился с
тем, что количество
квот должно быть уве-
личено в разы, причем
в первую очередь для
творческой молодежи.

В завершение встре-
чи глава Агентства от-

метил, что российской,
и болгарской стороне
нужно "задействовать
все каналы коммуника-
ции, а не только дип-
ломатические". "Я хотел
бы, чтобы ваши дни в
Москве не заканчива-
лись после того, как вы
пересечете границу. В
добрый путь, будущее
за вами", - сказал на
прощание Константин
Косачев.

В рамках своего визита в Рос-
сию 15 молодых политиков, общес-
твенных деятелей, представителей
культуры и журналистов из Болга-
рии посетили Правительство Мос-
квы, где встретились с исполняю-
щей обязанности руководителя Де-
партамента семейной и молодеж-
ной политики города Москвы Юли-
ей Гримальской.

Делегаты прибыли в страну в рам-
ках реализации Президентской
программы краткосрочных ознако-
мительных поездок в Российскую
Федерацию молодых представите-
лей иностранных государств. Поми-
мо насыщенной культурной прог-
раммы визит предусматривает
встречи с государственными и по-
литическими деятелями, посещение
органов государственной власти и
общественных организаций, учас-
тие в круглых столах и семинарах.

Общаясь с молодежью, Юлия
Гримальская рассказала участни-
кам программы о деятельности Де-
партамента, ключевых проектах и
мероприятиях, а также познакоми-

ла гостей из Болгарии с предста-
вителями нескольких центров по
реализации молодежной политики,
которые также присутствовали на
встрече.

Среди них были Александр Глад-
ких (СОК "Камчия"), Наталья Бес-
пятова (Центр правовой и инфор-
мационной помощи молодежи "Вы-
бор"), Екатерина Гунина (Моло-
дежный центр "Созвездие"), Людми-
ла Цой (Центр поддержки молодеж-
ного добровольческого движения
города Москвы "Мосволонтер") и Ан-
дрей Авдеев (проект "ЕвроШкола
СВАО").

На встрече обсуждались вопросы
создания условий для духовного,
интеллектуального развития и со-
держательного досуга молодежи, а
также поднимались темы поддер-
жки молодежных проектов, орга-
низации новых мероприятий, кото-
рые окажут содействие развитию
общественных молодежных иници-
атив, реализации социальной, эко-
номической, научной и творческой
активности молодежи.

"Ñåëèãåð íà êîëåñàõ"
Байк-шоу в Севастополе, организованное "Ночными
волками", собрало около 80 тысяч человек

натор Севастополя Владимир Яцу-
ба, обращаясь с трибуны к горожа-
нам, отметил, что службы, а осо-
бенно правоохранительные органы,
сделали всё возможное для прове-
дения праздника на высочайшем
уровне. Держа ответное слово, ли-
дер российского мото-клуба Алек-
сандр Залдостанов поблагодарил
лично руководителя Севастополя за
тёплый приём и оказанную помощь
в организации XVII международно-
го байк-шоу в Севастополе. Также
Залдостанов выразил признатель-

ность главкому Черноморского фло-
та, подчеркнув, что "Севастополь -
это та пуповина, которая спасёт и
Украину, и Россию".

В завершение церемонии, лидер
"Ночных волков" вручил именные гра-
моты мотоциклистам из Англии, Авс-
тралии, Болгарии, Сербии и Украины.

Хирург и "Ночные волки" с само-
го момента возникновения клуба
были символом свободы, независи-
мости, скорости, адреналина - сло-
вом, всего того, что раздражает лю-
бую власть, какой бы либеральной
она ни была. Сейчас многие бай-
керы упрекают "волков", что они ста-
ли частью истеблишмента, а это
противоречит самому духу движе-
ния, тем не менее праздник удался
на славу.

Страницу подготовила
Светлана Мацагор
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"Разговор с Константином Косачевым"

Ãîñòü - Òàèð Ìàíñóðîâ
23 июля на радиостанции "Голос России" в пе-

редаче "Разговор с Константином Косачевым"
гостем ведущего стал Генеральный секретарь Ев-
рАзЭС Таир Мансуров.

Разговор в студии шел об истории и целях соз-
дания организации, деятельности Таможенного со-
юза, реакции на его создание со стороны ЕС,
перспективах дальнейшей евразийской интегра-
ции, Едином экономическом пространстве, зоне
свободной торговли и многом другом.

Строительство Музея
войны 1812 года в Мос-
кве, который создавал-
ся на базе Государст-
венного исторического
музея, завершено. Об
этом сообщил замести-
тель Министра куль-
туры РФ Андрей Бусы-
гин, передаёт РИА "Но-
вости".

Новый музей, ко-
торый станет филиа-
лом Государственного
исторического музея,
представляет собой
двухуровневый па-
вильон с прозрачной
крышей, располо-
женный во внутреннем
дворе здания бывшей
Городской думы. "Сей-
час строительные ра-

Â Ìîñêâå ïîñòðîèëè Ìóçåé âîéíû 1812 ãîäà

боты закончились.
Идёт монтаж музейных
витрин, и в соответст-

вии с разработанной
концепцией формиру-
ется экспозиция", -

рассказал Бусыгин.
Этот проект планиро-

валось реализовать
ещё сто лет назад, к ве-
ковому юбилею победы
России в Отечествен-
ной войне 1812 года,
однако помешали Пер-
вая мировая война и
революция 1917 года.

Как сообщала инфор-
мационная служба фон-
да "Русский мир", осно-
вой экспозиции станут
те предметы, которые
были аккумулированы в
фондах Исторического
музея после масштаб-
ной выставки, прохо-
дившей в столице по
случаю столетнего юби-
лея Отечественной вой-
ны 1812 года.

Неутомимая женщина,
прекрасная спортсмен-
ка, в прошлом - комсо-
молка и учитель физ-
культуры, а ныне самая
известная велопутешес-
твенница России Юлия
Михайлюк с триумфом
вернулась из Франции
в Тверь. Двухмесячное
путешествие 71-летней
тверичанки завершено
- она преодолела 4600
километров, проехав, в
честь 200-летия в Оте-
чественной войне 1812
года, по местам Русской
боевой славы. Ей поко-
рились дороги России,
Белоруссии, Польши,
Германии и Франции,
сообщает "Комсомольс-
кая правда".

На пресс-конферен-
ции, посвященной
"спортивному символу
Твери" (так, за глаза,
называют Юлию Ива-
новну), она искренне
восхищалась тем, что
ей довелось увидеть:

Городами...
- Особенно мне пон-

равился Смоленск.
...дорогами...
- Дороги в Белорус-

сии отличные, и вооб-
ще там чище всех го-
сударств, которые я
проехала.

Ëåäè íà âåëîñèïåäå
Или как Юлия Михайлюк
съездила из Твери в Париж

Из Твери взяла с собой 20 килограмм поклажи - па-
латку, теплые вещи, термос, небольшой запас прови-
анта и запчасти к своему "Монстру" (так она назы-
вает велосипед, подаренный экс-мэром Твери Олегом
Лебедевым).

...и людьми
- В Европе общалась

с трудом (языков не
знаю), но, с удовольст-
вием - люди везде хо-
рошие. Не было случая,
чтобы ко мне отнеслись
равнодушно. Подсказы-
вали дорогу,

- Еще в Польше меня
предупреждала знако-
мая, пани Мария, что-
бы во Франции я по-
меньше говорила о том,
чему посвящена моя
поездка - победе в Оте-
чественной войне 1812
года, - улыбаясь вспо-
минает велопутешест-
веница. - Но французы
и сами догадались об
этом. Отнеслись с по-
ниманием, я со многи-
ми там подружилась.

- Я похудела на 12 ки-
лограммов, - счастливо
говорит и без того спор-
тивная леди на велоси-
педе. - С питанием все
было очень просто. Ут-
ром - горячий шоколад
с фруктами, через нес-
колько часов кисломо-
лочные продукты, йо-
гурты, сметана, кефир.
Вечерами ела плотно -
мясное, рыбу, сыр...
Плюс к этому в моем
рационе всегда изюм,
курага и орехи.

Особых затрат путе-
шествие не потребова-
ло - расходы, в основ-
ном, только на еду.

- Ночевала в палат-
ке, на кемпингах или в

комнатах отдыха на
вокзалах, - признается
путешественница. 17-е
путешествие Юлии Ми-
хайлюк длилось два ме-
сяца

33,3 млн человек - без гражданства

Европейское статистическое бюро Eurostat опубли-
ковало данные, согласно которым Латвия занимает тре-
тье место в ЕС по числу неграждан, уступая в этом
показателе лишь Люксембургу и Кипру. В 2011 году в
Люксембурге насчитывалось 43% жителей без граж-
данства, на Кипре - 20%, а в Латвии - 17% неграждан
или граждан иных стран, сообщает "Россотрудничест-
во".

 Четвертое место в данном списке занимает Эстония
- 16% ее жителей не имеют гражданство этого государ-
ства. В Латвии проживает 379,8 тысяч неграждан или
граждан других стран, в Эстонии - 208 тысячи человек,
а в Литве - 33,6 тысяч человек. Среди указанных жите-
лей Латвии, не обладающих ее гражданством, 9,8% име-
ют гражданство другой страны ЕС, 16,6% - гражданство
третьих стран или же статус негражданина.

 Меньше всего неграждан оказалось в Польше (0,1%
от общего числа населения), Болгарии (0,5%), Литве
(1%) и Словении (1,3%). Средний показатель по ЕС -
6,6%. В целом в Евросоюзе проживают 33,3 млн чело-
век без гражданства.

Напомним: Латвийский сейм в августе может принять
поправки к закону о гражданстве. Их принятие позво-
лит гражданам Латвии в упрощенном порядке регист-
рировать детей неграждан, а зарубежным латышам по-
лучать двойное гражданство. Однако на двойное граж-
данство смогут претендовать только жители стран Ев-
росоюза или НАТО. Проблемы остальных неграждан пра-
вительство Латвии по-прежнему не интересуют.

15 млн человек русскоговорящих должны
иметь право на родной язык

В Париже прошло совместное заседание Координа-
ционных советов российских соотечественников Фран-
ции и Великобритании, передает портал русской об-
щины Эстонии. Участники заседания обсудили вопрос
о стратегии подачи официального запроса в Евроко-
миссию на регистрацию "гражданской инициативы", в
том числе, отстаивать ли русский язык как язык диас-
поры в ЕС (число русскоговорящих в Европе оценива-
ется в 15 млн чел.), или как язык национального мень-
шинства (вместе с другими языками меньшинств в Ев-
ропе).

Председатель КСРС Франции Дмитрий Кошко расска-
зал, как во Франции прошла пробная кампания сбора
подписей за признание русского языка официальным
языком ЕС, инициированная Союзом русофонов Фран-
ции. В то же время депутат Европарламента от Латвии
Татьяна Жданок придерживается мнения, что русский
язык должен быть признан языком национального мень-
шинства.

Почетный председатель КСРС Великобритании Н.Д.Ло-
банов-Ростовский привел пример штата Нью-Йорк в
США, где русский язык признан одним из рабочих язы-
ков, и на нем, например, можно сдавать экзамен на
получение водительских прав.

Было решено от имени КСРС Франции и Великобри-
тании - связаться с представителями Координационных
советов других стран Европы, чтобы выработать общую
позицию.

Обсуждался также вопрос об организации рекламной
кампании за сбор подписей под будущей петицией сре-
ди граждан ЕС, в том числе и не русскоговорящих, об
изыскании средств и аргументации в пользу признания
русского языка в ЕС.

Евросоюз

Директор Фонда под-
держки и защиты прав
соотечественников,
проживающих за рубе-
жом Игорь Паневкин
принял участие в
пресс-конференции
РИА-Новости на тему:
"Права человека в Цен-
тральной Азии". Участ-
никами пресс-конфе-
ренции также стали
председатель Ассоциа-
ции неправительст-
венных организаций
Киргизии, общест-
венный защитник жур-
налиста Фарафонова
Токтайым Уметалиева и
член Московского бю-
ро по правам челове-
ка, правовой эксперт
Общественной палаты

Â Êèðãèçèè íàðóøàþò ïðàâà ÷åëîâåêà

РФ Борис Пантелеев.
На пресс-конференции
была выражена обеспо-
коенность современной
следственной практи-
кой Киргизии, приве-

дены примеры
н е з а к о н н ы х
действий в отно-
шении ряда по-
литиков пророс-
сийской направ-
ленности.

В Киргизии с
разницей в нес-
колько дней
п р о и з о ш л и
громкие аресты
высокопостав-
ленных чиновни-
ков и крупных
политиков. По-
лучило широкий

резонанс и "дело Фа-
рафонова", обвиненно-
го киргизским судом в
разжигании националь-
ной вражды. На по-
мощь Фарафонову

пришло посольство
России в Киргизии и
Фонд поддержки и за-
щиты прав соотечест-
венников, выделивший
субсидию на адвокатс-
кую защиту журналис-
та в суде.

Напомним: известный
блогер, журналист Вла-
димир Фарафонов,
проживающий в Кирги-
зии, согласился выпла-
тить штраф в размере
50 тысяч рублей, к ко-
торому его приговорил
суд "за разжигание
межнациональной роз-
ни". При этом Фарафо-
нов принял решение
покинуть Киргизию, где
его жизнь подвергает-
ся опасности.

Игорь
Паневкин
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Вильнюсский ювелир
Арвидас Гурявичюс был
задержан за то, что
вывесил на своем бал-
коне флаг СССР, а так-
же флаг советской Ар-
мении, сообщает Delfi.lt.
Его обвинили в наруше-
нии закона, запрещаю-
щего публичную демон-
страцию советской
символики.

Инцидент произошел
в воскресенье, 22 ию-
ля. Следует отметить,
что накануне, 21 июля,
была годовщина присо-
единения Литвы к
СССР. Однако Гуряви-
чюс утверждает, что
вывесил флаги по дру-
гой причине.

По словам ювелира,
в воскресенье он посе-
тил "блошиный рынок"
и познакомился там с
неким коллекционером,
который захотел купить
у него (ювелира) упо-
мянутые советские фла-
ги. Они пришли домой

Æèòåëÿ Âèëüíþñà àðåñòîâàëè çà ôëàã ÑÑÑÐ
к ювелиру, однако там
не было места, чтобы
развернуть флаги (оче-
видно, для того, чтобы
покупатель мог их по-
лучше рассмотреть),
поэтому их вывесили
на балконе.

"В это время позво-
нила подруга ювелира
и попросила встретить
ее у синагоги, посколь-
ку она шла с сумками,
- описывает издание
дальнейшие события. -
Он выбежал, чтобы
встретить ее, а когда
вернулся, покупателя
дома уже не нашел, но
его там ждали поли-
цейские".

Как выяснилось, не-
кий житель Вильнюса,
заметив советские фла-
ги, возмутился и позво-
нил в полицию.

Ювелир был достав-
лен в участок, на него
завели административ-
ное дело. Теперь ему,
как отмечается, грозит

штраф в 500-1000 литов
(175-350 долларов).

Запрет на демонст-
рацию советской, а
также нацистской сим-
волики действует в
Литве с 2008 года. Вне
закона были объяв-
лены, в частности, флаг
СССР и такие советс-
кие символы, как серп
и молот, красная пяти-
конечная звезда. Под
запретом оказались и
портреты советских
вождей.

Запрет распростра-
няется прежде всего на
митинги и другие мас-

совые мероприятия.
Однако он применяет-
ся и в других случаях.
Так, недавно в Вильню-
се был оштрафован во-
дитель, на автомобиле
которого был изобра-
жен советский флаг. Ра-
нее внимание полиции
привлекли, в частнос-
ти, фанерные лопаты с
изображением серпа и
молота (в Паневежисе),
портрет Ленина, нари-
сованный на стене
склада в деревне Свир-
пляй, а также игрушеч-
ные красноармейцы в
Шяуляе.

Óêðàèíñêàÿ ãàçåòà ðàñêðûëà
ïëàí ïîáåãà Òèìîøåíêî

Украинская
газета "Сегод-
ня", ссылаясь на
собственные ис-
точники в Госу-
дарственной пе-
нитенциарной
службе, сооб-
щила, что со-
ратники экс-
премьера Юлии
Тимошенко намерены организовать ее побег.

Осужденная на семь лет тюрьмы по обвине-
нию в превышении полномочий при заключе-
нии газовых контрактов с Россией, Тимошенко
в настоящее время проходит лечение в харь-
ковской больнице "Укрзализныци".

По данным издания, сторонники экс-премье-
ра прорабатывают несколько сценариев ее по-
хищения - непосредственно из больницы, где
она находится, из Качановской колонии, куда
она вернется после лечения или же по пути в
колонию, или в суд (где рассматривается новое
уголовное дело в отношении Тимошенко). Ис-
точники газеты сообщили также, что организа-
торы побега уже получили консультации экспер-
тов на предмет уязвимости каждого из этих ва-
риантов и сейчас якобы ищут крупную сумму
денег, для осуществления своих намерений.

Издание напоминает, что Тимошенко ранее не-
однократно заявляла, что не намерена поки-
дать Украину. В связи с этим, как сказано в
статье, о готовящемся побеге ей не сообщают.
К участию в освобождении экс-премьера, по
словам источников газеты, привлечены влиятель-
ные оппозиционные политики (в статье сказа-
но, что речь идет не только об украинских по-
литиках), бывшие работники силовых структур
и участники боевых действий - якобы воины-
афганцы из числа ее сторонников.

Среди мест, куда может быть вывезена экс-
премьер, издание называет Россию.

По делу об убийстве
генерал-майора та-
джикской спецслужбы
Абдулло Назарова за-
держаны двое подозре-
ваемых, сообщает
Central Asian News со
ссылкой на источник в
силовых структурах
республики.

Подробности источ-
ник не сообщил, отме-
тив, лишь, что "опера-
ция продолжается".

О задержании двух
человек сообщил и "Ин-
терфакс", ссылаясь на
источник, близкий к
следствию. "Пока они
подозреваются в соу-
частии, но мы непре-
менно выясним непос-
редственных исполни-
телей преступления и
задержим их", - заявил
источник.

Официального подт-

Â Òàäæèêèñòàíå çàäåðæàëè
ïîäîçðåâàåìûõ â óáèéñòâå ãåíåðàëà

верждения этой инфор-
мации пока не поступа-
ло. Утром в понедель-
ник, 23 июля, гене-
ральный прокурор Та-
джикистана Шерхон
Салимзода сообщал,
что задержанных по
этому делу пока нет.

Генерал-майор Госко-
митета национальной

безопасности Таджикис-
тана Абдулло Назаров
был убит 21 июля, ког-
да возвращался из слу-
жебной командировки.
При въезде в Хорог (ад-
министративный центр
Горно-Бадахшанской ав-
тономной области) его
машину остановили не-
известные. Они вытащи-
ли Назарова из машины
и нанесли ему несколь-
ко ножевых ранений.

По информации "Ра-
дио Озоди" (местной
службы "Радио Свобо-
да") генерал скончался
от полученных ран, ког-
да его везли в больни-
цу. Назарова в поезд-
ке сопровождали нес-
колько сотрудников
ГКНБ. При нападении
спутники генерала по-
лучили легкие ранения
(по данным радиостан-

ции, от госпитализации
они отказались).

Абдулло Назаров ру-
ководил управлением
ГКНБ по Горно-Бадах-
шанской автономной
области.

В связи с произошед-
шим возбуждено уго-
ловное дело по трем
статьям: "Убийство",
"Хищение оружия и бо-
еприпасов" и "Примене-
ние насилия в отноше-
нии представителя
власти". По официаль-
ной версии, убийство
было совершено людь-
ми, причастными к кон-
трабанде табака (ра-
нее, как стало извест-
но, оперативники под
руководством Назаро-
ва вышли на след груп-
пировки контрабандис-
тов и возбудили уголов-
ное дело).

×èíîâíèêà Ì×Ñ Óêðàèíû óâîëèëè
ïîñëå äðàêè ñ èíâàëèäîì

В Коростене (Житомирс-
кая область Украины) уволен
начальник местного отделе-
ния МЧС Сергей Рудзик. Со-
ответствующий приказ, как
сообщает "Интерфакс", под-
писал министр по ЧС Вик-
тор Балога. С должности
Рудзик был снят после того, как в прессе поя-
вилась информация о его драке с инвалидом-
"чернобыльцем" Владимиром Киселевичем.

В сообщении МЧС отмечается, что Сергей Руд-
зик нарушил дисциплинарный устав, обязываю-
щий сотрудников гражданской защиты "с дос-
тоинством и честью вести себя во в неслужеб-
ное время, воздерживаться от нарушений об-
щественного порядка". Также отмечается, что не-
соблюдение Рудзиком устава "привело к резо-
нансным последствиям".

Служебная проверка по информации о конф-
ликте Рудзика с Киселевичем проводилась с 18
по 21 июля. По завершении этой проверки на-
чальник отделения по ЧС был уволен

Как сообщала ранее Gazeta.ua, поводом для
потасовки послужил конфликт между дочерью
Рудзика и сыном Киселевича, игравшими на дет-
ской площадке. Девочка стала тыкать в маль-
чика палкой и попала ему в глаз (было ли это
спровоцировано какими-то действиями с его сто-
роны - не уточняется). Мальчик побежал к отцу,
который в то время находился во дворе, а мать
девочки, Елена Рудзик, погналась за мальчи-
ком (почему она погналась за ребенком, из ма-
териала издания неясно).

"Сын остановился возле меня, - рассказывает
Киселевич-старший. - Я пытался утихомирить
женщину, спросить кто она и чего хочет. Она
набросилась на ребенка. Тут подоспел ее муж -
Сергей Рудзик, начал бить меня". Женщина, как
утверждает издание, несколько раз бросила
мальчика об асфальт. У ребенка позднее было
зафиксировано сотрясение мозга. Ему также
пришлось провести некоторое время в больни-
це из-за травмы глаза.

Владимир Киселевич обратился с жалобой в
правоохранительные органы. Позднее он обви-
нил милицию и прокуратуру в затягивании рас-
следования.

Сергей Рудзик

Заявление президен-
та Латвии Андриса Бер-
зиньша о том, что во
Второй мировой войне
не было победителей,
является кощунством и
противоречит истори-
ческой реальности. С
таким комментарием
выступил официальный
представитель МИД РФ
Александр Лукашевич.
"Вызывают недоумение
слова о том, что во Вто-
рой мировой войне "не
было победителей". Это
в корне противоречит
исторической реальнос-
ти и является кощунст-
вом в отношении наро-
дов Советского Союза
и его союзников по ан-
тигитлеровской коали-
ции, освободивших мир

Абдулло Назаров

ÌÈÄ Ðîññèè îòêàçàë ïðåçèäåíòó
Ëàòâèè â èñòîðè÷åñêîé ðåàëüíîñòè

от фашизма", - считает
российский дипломат.

Ранее, как передает
РИА Новости, президент
прибалтийской респуб-
лики, обращаясь к быв-
шим латвийским легио-
нерам "Ваффен-СС" и
ветеранам Советской
армии в рамках иници-
ативы о примирении
бывших противников,
заявил: "К трагедии Вто-
рой мировой войны, в
которую был безжалос-
тно втянут народ Лат-
вии, привел преступный
пакт Молотова-Риббен-
тропа. В этой войне не
было победителей. Это
было крупнейшее прес-
тупление против чело-
вечества за всю его ис-
торию", - отметил Бер-

зиньш.
Российский МИД наз-

вал позицию Берзинь-
ша "деструктивным
стремлением пересмот-
реть итоги Второй ми-
ровой войны и приго-
вора Нюрнбергского
трибунала, который
признал СС преступной
организацией".

Во время Второй ми-
ровой войны на терри-
тории Латвии действо-
вал Латышский добро-
вольческий легион СС,
воевавший на стороне
гитлеровской Германии
против СССР. Эти от-
ряды принимали учас-
тие в карательных опе-
рациях против советс-
ких партизан. Прези-
дент Берзиньш ранее

заявлял, что латышских
легионеров СС ни в ко-
ей мере нельзя считать
преступниками, так как
они попали в легион не
по своей воле, а буду-
чи взятыми в плен не-
мецкой армией. С точ-
ки зрения президента,
легионеры воевали, что-
бы защитить Латвию.

Власти страны счита-
ют, что вступление со-
ветских войск на тер-
риторию Латвии в 1940
году являлось актом во-
енной оккупации, кото-
рая была санкциониро-
вана договором 1939 го-
да о ненападении меж-
ду Германией и СССР,
получившем названием
пакта Молотова-Риб-
бентропа.
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У КАЖДОГО БЫЛ МОСТ ЛЮБИМЫЙ СВОЙ

НАДО  ЖЕ…

ВЕСТИ

Кот Бегемот

Мама объяснила ребен-
ку откуда он появился. А
папа, подслушивая исти-
ну, ушел из семьи.

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

"В траве сидел кузнечик. Он был как
огуречик"

ФАУНА

Ис т р е би т ел ь
F-16 ВВС США со-
вершил аварий-
ную посадку на
воду в районе Ку-
рильских остро-
вов, сообщил
представитель Се-
веро-Восточного

погрануправления ФСБ России. 22 июля, око-
ло 20:30 по местному времени (12:30 по мос-
ковскому) в морской спасательный подцентр по
Камчатскому краю поступила информация о са-
молете, терпящем бедствие в районе Северных
Курил со стороны Тихого океана, рассказали со-
беседники агентства. Эти данные были подтвер-
ждены и Сахалинским пограничным управлени-
ем береговой охраны.

Японское Управление безопасности на море,
в свою очередь, распространило сообщение, в
котором говорилось, что в этом районе привод-
нился самолет, совершавший перелет из Япо-
нии на Аляску, в котором не уточнялся ни тип
летательного аппарата, ни его принадлежность,
ни число находившихся на борту людей. Позже
стало известно, что в районе Курил аварийно
приводнился истребитель F-16 ВВС США.

Предполагае-
мые сообщники
получившего тю-
ремный приговор
в США российско-
го бизнесмена
Виктора Бута по-
пытались возоб-
новить торговлю
оружием с остро-
ва Маврикий, го-
ворится в заявле-
нии международ-
ной неправительс-

твенной организации Conflict Awareness Project.
Как заявила глава организации Кэти Лин Остин,
многие из тех, кто вовлечен в эту сеть, связаны
с Виктором Бутом и снова занялись поставками
оружия в зоны военных конфликтов. По ее дан-
ным, торговлей оружием стали заниматься Сер-
гей Денишенко и Андрей Косолапов. Они пыта-
ются создать схему, которая позволит нелегаль-
но транспортировать оружие из Маврикия, США.

МВД РФ рас-
смотрит обраще-
ние движения
"Охотники за голо-
вами", которое
требует пресечь
распространение
детской педофи-
лии в крупнейшей
социальной сети
"ВКонтакте". Как
сообщили "Интер-
факсу" в пресс-
центре МВД, соот-
ветствующее заяв-

ление будет рассмотрено в соответствии с дейс-
твующим законодательством. Как добавил со-
беседник агентства, говорить о каких-либо выво-
дах можно будет только после тщательного изу-
чения данного заявления.

В правительстве нача-
лись споры об отмене на-
копительной части пен-
сии. Об этом пишет га-
зета "Ведомости" со
ссылкой на источники в
Белом доме. По данным
издания, правительство
по этому вопросу разде-
лилось на два лагеря.

Отмену накопительно-
го компонента пенсии от-
стаивают глава Минтру-
да Максим Топилин и за-
меститель председателя
правительства Ольга Го-
лодец.

Примечательно, что
этот лагерь поддержива-
ют также председатель
Центрального банка Сер-
гей Игнатьев и помощни-
ки президента РФ Татья-
на Голикова и Эльвира
Набиуллина.

За сохранение накопи-
тельного компонента
пенсий выступают пер-
вый вице-премьер Игорь
Шувалов, министр эко-
номического развития
Андрей Белоусов и ми-
нистр финансов Антон
Силуанов. Президент РФ
Владимир Путин не от-
вергает ни одного из
двух вариантов.

Накопительную часть
пенсии финансируют
граждане, на их зарп-
латы работодатель на-
числяет шесть процен-
тов, которые и составля-
ют накопительный эле-
мент. В свою очередь,

В Киргизии отменили правительст-
венное постановление, по которому
часть территории заповедника, где
обитают барсы, манулы и другие жи-
вотные, была отчуждена для работ
по разведке и добыче золота.

Об этом сообщает WWF. Решение
об отмене этого постановления при-
нял премьер-министр республики
Омурбек Бабанов.

Заповедник Сарычат-Эрташ распо-
лагается на территории Иссык-Куль-
ской области. По информации WWF,
на его территории, в частности, оби-
тают медведи и куницы, а также раз-
личные виды птиц: бородач-ягнятник,
черный и гималайский грифы, бело-
головый сип и сокол-балобан.

Территория заповедника пересека-
ется с "Кумтором" - крупнейшим мес-
торождением золота в республике. В
2009 г. более четырех тысяч гектаров
заповедника было выделено для гео-
логоразведочных работ. Среди про-
чего была выдана лицензия на работы
в ущелье Коенду, где, как отмечает
WWF, проходят пути миграции арха-
ров.

Начальника отдела МВД
по Дальнегорску Приморско-
го края отстранили от работы
на время служебной провер-
ки. Проверка проводится по
нескольких фактам нарушения
закона. В частности, оперу-
полномоченный отдела подоз-
ревается в том, что применил
физическую силу к задержан-
ному за разбойное нападение
на ювелирный магазин.

Направлено в суд дело
оперуполномоченного коло-
нии "Полярная сова" Юрия
Сандрыкина, подозреваемого
в принуждении заключенных
к написанию ложных явок с
повинной. По версии следст-
вия, Сандрыкин выбивал из
пожизненно заключенных
признания в громких убийст-
вах. Пока длилась проверка
показаний, он успевал полу-
чить премию.

Следственный департа-
мент МВД пересмотрел свое
решение о снятии обвинения
в мошенничестве с первого
зампреда Внешэкономбанка
Анатолия Балло. Вынесенное
ранее постановление отмене-
но "в связи с необходимос-
тью проведения ряда допол-
нительных следственных
действий". Балло инкримини-
руют причастность к хищению
кредита.

Задержан бывший на-
чальник отдела оперативно-
розыскной части МУРа Вла-
дислав Карпухин. Его подоз-
ревают в превышении полно-
мочий и незаконном получе-
нии от владельца ломбарда
2,9 млн руб.за общее покро-
вительство. Его подчиненно-
го уже привлекли к ответст-
венности за аналогичное
преступление.

В Москве задержан быв-
ший сотрудник собственной
безопасности ГУВД столицы
Федотов, которого подозре-
вают в торговле записями не-
законной прослушки телефо-
нов. За свои услуги подозре-
ваемый просил 1,43 млн руб..
Он также предлагал доку-
менты оперативного прикры-
тия на автомобиль.

Действия жительницы
Солнечногорского района
Московской области Татьяны
Кудрявцевой, убившей граж-
данина Узбекистана, который
пытался ее изнасиловать, пе-
реквалифицированы со ста-
тьи "убийство" на статью
"убийство, совершенное при
превышении пределов необ-
ходимой обороны". Кудрявце-
ва находится под подпиской
о невыезде.

"И наш маршрут был трогательно прoст -
Купив букет подснежников,
Влюбленные и нежные,
Мы шли всегда на Поцелуев мост"
Из песни Леонида Утесова (1895 1982)

"Вот, перешли мост Кокушкин,
Упершись ##ем о гранит,
Сам Александр Сергеич Пушкин
Вдвоем с Онегиным стоит".

Из апокрифного стихотворения
А.С. Пушкина (1799-1837)

Средь смеха, крика, чуть не мятежа,
К Цепному мосту привели, где новый
Стоит, на вид, весьма красивый дом,
Своим известный праведным судом."

Из "Сна Попова"
А.К. Толстого (1817-1875)

Äâà ëàãåðÿ â ïåíñèîííîé ðåôîðìå

эти шесть процентов
входят в 30-процентные
страховые взносы. Уп-
равление пенсионными
накоплениями граждан
осуществляют ВЭБ или
негосударственные пен-
сионные фонды, а также
страховые или управля-
ющие компании. Гражда-
не начинают получать
эти деньги после выхо-
да на пенсию.

По подсчетам Минтру-
да, если накопительные
шесть процентов стра-
ховых взносов пустить
на текущие нужды, то к
2016 г. можно будет лик-

видировать дефицит
Пенсионного фонда РФ.
В прошлом году дефицит
ПФР достиг триллиона
рублей, он покрывается
из федерального бюдже-
та.

Первый этап пенсион-
ной реформы в РФ дол-
жен начаться в 2013 г. Ее
параметры еще не выра-
ботаны. Министерство
труда предоставит свою
концепцию развития
пенсионной системы РФ
только к сентябрю. Кро-
ме прочего, чиновники
планируют пересмотреть
пенсионную формулу.

Ïðåìüåð ïðîòèâ äîáû÷è çîëîòà

Экологи выступали против этого.
Однако постановление было отмене-
но лишь через несколько лет. Это
произошло на фоне разногласий кир-
гизских властей с компанией-золо-
тодобытчиком (в руководстве респуб-
лики заявили о намерении пересмот-
реть соглашение с канадским инвес-
тором о разработке "Кумтора").

По информации WWF, после отмены
указанного постановления работы зо-
лотодобытчиков на территории запо-
ведника остановлены.
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Кот Бегемот

Бабулька, продаю-
щая семечки, облада-
ет железной силой
воли... Сидит с меш-
ком семечек, а сама
их не щелкает!

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

Президент Международной федера-
ции шахмат FIDE Кирсан Илюмжинов
создаст вместе с британской Ashmore
Group инвестиционный фонд объемом до
$10 млрд. Предполагается, что этот фонд
будет покупать активы в СНГ, а также на
территории Японии, Малайзии, Синга-
пура и Гонконга.

Банк Москвы решил ликвидировать
"Столичную нефтяную компанию" с це-
лью оптимизации, поскольку фирма не
имеет никаких активов и не вела ника-
кой деятельности. Ликвидация СНК про-
ходила в рамках оптимизации активов
Банка Москвы, новым владельцем кото-
рого в начале 2011 г.стал госбанк ВТБ.

Компания "Новатэк", второй по ве-
личине производитель газа в РФ, зак-
лючила контракт на поставку топлива с
немецкой EnBW, сообщают немецкие
СМИ. Если  информация верна, то "Но-
ватэк" заключил первый в своей исто-
рии экспортный контракт. С 2006 г. "Газ-
пром" обладает монополией на экспорт
газа из РФ.

В рамках дела об обналичивании
двух млрд руб. задержаны бывшие
сотрудники Мастер-банка Сергей Кор-
мщиков и Игорь Бабич. Следствие хо-
датайствует о помещении их под до-
машний арест. Ранее такую меру пре-
сечения уже избрали Евгению Рогаче-
ву, которого МВД считает бывшим ви-
це-президентом банка.

ВТБ разместил трехлетние еврооб-
лигации, номинированные в сингапур-
ских долларах, в объеме 400 млн ($316
млн). Доходность по облигациям соста-
вила 4 процента годовых. Книга заявок
на данный выпуск была открыта 12 ию-
ля, а непосредственное размещение про-
изошло 13 июля.

Генпрокуратура Узбекистана выдала
санкции на арест еще нескольких топ-
менеджеров сотового оператора "Уздун-
робита" - "дочки" российской МТС. Это
директор по корпоративному развитию
Азизилло Мирзамойдинов, директор де-
партамента роуминга Бахром Иргашев,
а также замдиректора дочерней струк-
туры Рахим Иргашев.

Минэкономразвития совместно с Ро-
салкогольрегулированием подготови-
ло поправки в законодательство, кото-
рые позволят легализовать так называ-
емое "гаражное" виноделие. В частнос-
ти, мелким фермерским хозяйствам раз-
решать производить вино. "Гаражное" ви-
но занимает менее процента рынка, но
его качество обычно выше.

Росалкогольрегулирование начнет
проверять напитки, изготовленные с
применением трав, на содержание вред-
ных примесей, способных оказать нега-
тивное влияние на организм. Об этом
газете "Известия" рассказали в самом
ведомстве.

Правительство РФ одоб-
рило госпрограмму разви-
тия сельского хозяйства и
регулирования рынков сель-
скохозяйственной продук-
ции, сырья и продовольст-
вия на 2013-2020 гг. Ее сто-
имость с учетом финанси-
рования из региональных
бюджетов составит 2,2
трлн руб.

Документ внес Минсель-
хоз. Новая программа сох-
раняет многие меры под-
держки, предусмотренные
в действующей (с 2008 по
2012 гг.), но вводит и но-
вые, в том числе учитыва-
ющие вступление РФ в
ВТО.

Как заявил министр
сельского хозяйства Нико-
лай Федоров, с начала ре-

Ðàçâèòèå ñåëüõîçà

ализации нацпроекта "Раз-
витие АПК" (с 2006 г., с на-
чала программного подхо-
да к поддержке отрасли)
в агрокомплексе произош-
ли существенные измене-
ния. "Меры господдержки
вызвали приток частных
инвестиций в сельское хо-
зяйство, современный ин-
вестиционный портфель
составляет около 1,6 трлн
руб и обеспечивает устой-
чивые темпы развития и
модернизации АПК", - ска-
зал он. На 1 рубль госу-
дарственной поддержки в
отрасли привлекается 10
руб частных инвестиций.

Причем, отметил он, за-
метный рост происходит в
тех отраслях, которые
обеспечивают продоволь-

ственную независимость
по ряду продуктов. В час-
тности, в 2011 г. уровень
самообеспечения зерном
составил 99%, сахарной
свеклой и картофелем - по
96%, мясом и мясными
продуктами - 73%, моло-
ком и молочными продук-
тами - 80%, растительным
маслом - 76%.

По словам Федорова, за
последние пять лет было
построено и модернизиро-
вано более 700 свиновод-
ческих комплексов, около
400 комплексов для птице-
водства, 200 - для произ-
водства мяса крупного ро-
гатого скота. Так, произ-
водство птицы (на убой, в
живом весе) увеличилось
с 3 млн т в 2006 г. до 4,3
млн т в 2011 г., свиней (на
убой в живом весе) - с 2,27
млн т до 3,2 млн т. Сог-
ласно представленным на
заседании правительства
материалам, в этом  году
производство птицы уве-
личится до 4,7 млн т., сви-
ней - до 3,4 млн т.

Производство молока за
эти годы колебалось. С
2006 по 2009 гг. наблюдал-
ся рост с 31,3 млн т до 32,6
млн т. В 2010 г. этот пока-
затель упал до 31,8 млн т,
в 2011 г. - до 31,6 млн т. В
2012 г. производство воз-

растет до 32,1 млн т, прог-
нозирует Минсельхоз.

Проект госпрограммы
состоит из шести подпрог-
рамм и четырех феде-
ральных целевых прог-
рамм. Подпрограммы -
"Развитие подотрасли рас-
тениеводства, переработки
и реализации продукции
растениеводства", "Разви-
тие подотрасли животно-
водства, переработки и ре-
ализации животноводчес-
кой продукции", "Развитие
мясного скотоводства",
"Поддержка малых форм
хозяйствования", "Техни-
ческая и технологическая
модернизация, инноваци-
онное развитие", "Обеспе-
чение реализации государ-
ственной программы".

В числе федеральных це-
левых программ - "Соци-
альное развитие села до
2013 г.", "Устойчивое раз-
витие сельских территорий
на 2014-2017 гг. и на пери-
од до 2020 г." (проект),
"Сохранение и восстанов-
ление плодородия почв зе-
мель сельскохозназначе-
ния и агроландшафтов как
национального достояния
РФ на 2006-2010 гг. и на пе-
риод до 2013 г.", "Развитие
мелиорации сельскохо-
зяйственных земель РФ на
2014- 2020 гг." (проект).

Минфин РФ собирается
бороться с зависимостью
России от цен на нефть с
помощью введения бю-
джетного правила.

Расходы федерального
бюджета в будущем будут
планироваться не как сей-
час, - исходя из текущих и
прогнозных цен на нефть,
- а в соответствии со сред-
ним значением цены бар-
реля за несколько лет. По
идее Минфина, таким об-
разом, прогноз выйдет бо-
лее объективным: будут уч-
тены периоды как высоких,
так и низких нефтяных цен.

Правительство согласо-
вало этот подход и тут же
принялось манипулировать

Áþäæåò èëè ñìåðòü
средней ценой, чтобы хоть
чуть-чуть увеличить бю-
джетные расходы. Глава
Минфина Антон Силуанов
ожидает, что правительст-
во одобрит новое прави-
ло до 20 сентября, но мно-
гие эксперты опасаются,
что власти в последний мо-
мент не решатся на сок-
ращение расходов бюдже-
та - именно к нему приве-
дет использование бю-
джетного правила - и не
захотят использовать но-
винку от Минфина в реаль-
ном бюджетном процессе.

Если так и произойдет,

это будет стоить и стране,
и властям очень дорого.
Иван Чакаров из банка
"Ренессанс Капитал" про-
анализировал последствия
отказа от бюджетного пра-
вила и пришел к простому
выводу: только оно сможет
защитить страну от внеш-
них шоков, прежде всего,
от возможных последствий
развала еврозоны.

Если бюджетное прави-
ло не будет введено и бю-
джет будет строиться при
цене $100 за барр, то па-
дение цен до $60 за бар-
рель приведет к росту де-

фицита бюджета до 4%
ВВП, подсчитал Чакаров.
Другие экономисты, напри-
мер, аналитики ФК "Откр-
ытие" прогнозировали, что
дефицит составит 5% ВВП.

Ìèëëèîíû íà ðåêè
Министерство транспорта

запустило исследование конку-
рентоспособности внутренних
водных путей страны, на кото-
рое подотчетная ведомству
"Ространсмодернизация" потратит 60 млн руб.

Таким образом Минтранс изучит возможность до-
пуска в российские реки и озера иностранных судо-
ходных компаний. Сейчас Водный кодекс допускает,
что суда под флагами иностранных государств могут
плавать по водным путям РФ только по международным
договорам или отдельному решению правительства.
Исключения сделаны только для спортивных парусных
или прогулочных судов, однако они могут заходить толь-
ко в порты, указанные в специальном перечне.

Как указал неназванный источник газеты в "Рост-
рансмодернизации", по итогам исследования ученые
вполне могут решить, что для развития внутренних
водных путей приоритетнее улучшать инфраструктуру,
а не привлекать на рынок зарубежные компании. Кро-
ме того, среди задач исследования - разработка сис-
темы господдержки речного транспорта.

Россия располагает наиболее протяженной в мире
сетью внутренних водных путей - 101,3 тыс км. Однако
на долю речного транспорта приходится менее двух
процентов от общего объема грузоперевозок в стране.

В сентябре прошлого года тогдашний министр тран-
спорта Игорь Левитин заявлял, что число пассажирс-
ких и коммерческих речных судов в РФ составляет
две тысячи единиц, а грузовых - 2,5 тыс. При этом их
средний возраст достигает 33 лет.

Правительство упразднило
комиссию по регулированию
алкогольного рынка, заявил
вице-премьер Аркадий Двор-
кович. По его словам, ко-
миссия была создана для
подготовки ряда законода-
тельных актов, она выпол-
нила свои функции и боль-
ше не нужна.

Акционеры польского химпредприятия Azoty Tarnow сог-
ласились увеличить его уставный капитал на 75%, чтобы
иметь возможность приобрести своего конкурента - хи-
мическую компанию Zaklady Azotowe Pulawy. За счет сли-
яния хотят противостоять покупке Azoty Tarnow российс-
ким холдингом "Акрон"
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"Там и вправду ходит кот:
Как направо - так поет,
Как налево - так загнет анекдот.
Но ученый сукин сын
Цепь златую снес в "Торгсин",
А на выручку -  один в магазин".

Владимир Высоцкий

Начиная с 2014 г.,
столичный метрополи-
тен намерен закупать
новые подвижные сос-
тавы, на которые в
настоящее время раз-
рабатывается техни-
ческое задание, сооб-
щил начальник метро
Иван Беседин.

Он напомнил, что в
2012-2013 гг. метрополи-
тен будет закупать по-
езда "Русич" и вагоны
760-й серии.

"На 2014-2016 гг. мы
разрабатываем новые
технические требова-

Ïðîõîäíûå âàãîíû â ìîñêîâñêîì ìåòðî

ния на новый подвиж-
ной состав с улучшен-
ными характеристика-
ми. Рассматриваем ва-

риант сплошного про-
хода по составу от го-
ловы до хвоста", - рас-
сказал Беседин.

По его словам, сво-
бодный проход из ва-
гона в вагон позволит
пассажирам более рав-
номерно распределять-
ся по составу и сдела-
ет их поездку более
комфортной.

Начальник метропо-
литена сообщил, что в
ближайший месяц но-
вые технические требо-
вания появятся на сай-
те метрополитена, а
также будут разосланы
мировым производите-
лям вагонов метров для
оценки.

Лев Кокушкин

В Словении вышла
очередная биография
Иосипа Броз Тито и ав-
тор Йоже Пирьевец, не
исключает, что ин-
сульт, приведший к
смерти Иосифа Висса-
рионовича, "сделан" на-
емным убийцей,  подос-
ланным югославским ли-
дером.

О такой  версии го-
ворят архивы, из ко-
торых следует, что в
день смерти Сталина
среди его бумаг было
найдено письмо от Ти-
то, пишет американс-
кое издание The Daily
Beast, на которое
ссылается InoPressa.
Пирьевец - итальянский
историк словенского
происхождения, в пос-
ледние годы поселив-
шийся на родине пред-
ков.

В письме говорилось,
что Тито, на которого по
приказу Сталина было
совершено 22 покуше-
ния, в т.ч. с помощью
"коробочки для драго-
ценностей, при откры-
тии выпускавшей нер-
вно-паралитический
газ", не потребуется
много попыток.

Советский вождь не
оставался в долгу: За
несколько лет до сво-
ей смерти он говорил:

 "В последнее время
Тито плохо себя ведет.
Сталин встал и прошел-
ся. Прошелся и повто-
рил: - плохо себя ве-
дет. Очень плохо. Я бы
сказал, враждебно се-
бя ведет, - заключил
Сталин и снова подо-
шел к столу". Так "учил"
он писателей, собрав-
шихся в Кремле обсу-
дить Сталинские пре-
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мии по литературе. 10
марта 1979 г. об этом
написал бывший там
Константин Симонов
("Глазами человека мо-
его поколения").

В книге Пирьевица
описываются подроб-
ности последних дней
жизни Сталина, кото-
рые, по мнению исто-
рика, очень подозри-
тельны. За пять дней до
смерти в феврале 1953
г. Сталин не проявлял
никаких признаков не-
домогания. Об этом
свидетельствовали  и
приближенные советс-
кого вождя, с которы-

ми он встречался у се-
бя на даче.

После встречи с гос-
тями Сталин отпустил
телохранителей и отп-
равился спать. В 18:30
в его комнате зажегся
свет, но охранники не
решились туда войти
раньше 10 вечера. Ста-
лин лежал на полу в лу-
же собственной мочи,
частично парализо-
ванный, и упал он, су-

дя по циферблату раз-
битых часов, как раз в
18:30.

Врачей вызвали не
сразу, причем большин-
ство историков сходит-
ся во мнении, что сде-
лано это было наме-
ренно. Когда они, на-
конец, появились, то
диагностировали об-
ширный инсульт. Через
пять дней агонии Ста-
лин скончался.

Автор The Daily Beast
отмечает, что есть важ-
ный довод в пользу
версии о естественной
смерти Сталина: ранее
он перенес несколько
менее серьезных ин-
сультов. В то же время
он напоминает о расп-
ространенном мнении,
что Сталин в свое вре-
мя отравил Ленина.

Существует датиро-
ванное 1923 г. письмо
Сталина в Политбюро,
в котором он сообща-
ет, что Ленин просит
выдать ему цианистый
калий, но Сталину, по
его словам, "не хватит
сил выполнить просьбу
Владимира Ильича", и
поэтому он "вынужден
отказаться от этой мис-
сии, как бы она ни была
гуманна и необходима".

Эксперты сочли, что
заявление Сталина
выглядит подозри-
тельным, учитывая, что
ему была выгодна
смерть Ленина. Если
обе версии верны, то
можно говорить об "оп-
ределенной высшей
справедливости".

Генералиссимус И.В. Сталим

Маршал И.Б.Тито

Õðàì â Äóáëèíå îòêðûò åæåäíåâíî
В столице Ирландии с

прошлой недели начал
ежедневную работу
храм русской православ-
ной церкви на Харольдс-
Кросс.

Как рассказал насто-
ятель православного
храма священник Миха-
ил Насонов, каждый
день с 10:00 до 14:00 в
храме теперь дежурит
кто-нибудь из прихожан,
так что каждый может зайти в церковь и помо-
литься.

Иногда в это время также можно застать са-
мого отца Михаила или другого священника и
побеседовать с ним. Богослужения в храме свя-
тых апостолов Петра и Павла совершаются сог-
ласно расписанию по пятницам, субботам и вос-
кресеньям, а также в некоторые будние дни,
передает русскоязычное издание в Ирландии
"Наша газета".

Отметим, что 12 июля в храме отметили прес-
тольный праздник - день святых первоверховных
апостолов Петра и Павла.

Äåðåâíþ Âûðó÷àëîâêó îáèäåëè
Ничего себе, чего ж

делаете-то! Дошли слу-
хи, что некоторые на-
ши пользователи созда-
ют интернет-странич-
ки рекламного характе-
ра, кто-то даже листов-
ки раздает да рекламу
расклеивает, чтоб на-
род-то привлекать в
Выручаловку!

Да все бы ничего, ес-
ли бы при этом пользо-
ватели эти не указывали, что Выручаловка - это
проект Сбербанка, а ведь это не так. Посему
сделано следующее обращение:

"Уважаемые пользователи! В связи с послед-
ними новостями по нашему проекту сообщаем,
что проект Выручаловка к Сбербанку не имеет
НИКАКОГО отношения за исключением исполь-
зования удобных сервисов данного банка в ка-
честве способа совершения подарков. Исполь-
зуя какую-либо символику Сбербанка на своих
страничках или рекламных материалах, будь то
логотип или слоган, Вы тем самым нарушаете
закон и правомерно рискуете понести ответст-
венность за незаконное использование товар-
ного знака. Администрация нашего сайта нас-
тоятельно Вам рекомендует убрать все подоб-
ные заявления о принадлежности Выручаловки
к Сбербанку со своих интернет-страниц, а также
со всех рекламных материалов и впредь дейст-
вовать только в рамках законодательства РФ."

Впервые за долгое
время в Киргизии выпус-
тили русско-киргизский
словарь.

Над его созданием
специалисты-филологи
работали без малого 25
лет. Новое четырехтом-
ное академическое из-
дание охватывает наи-
более употребительную
лексику и фразеологию
современного русского
языка. По замыслу уче-

Îáíîâèëè ðóññêî-êèðãèçñêèé ñëîâàðü
ных, словарь должен
стать практическим
учебным пособием для
лингвистов и школьни-
ков, передает МТРК
"Мир".

Словарь является до-
полненным изданием
русско-кыргызского
словаря 1957 г. Поддер-
жку в создании четы-
рехтомника оказали по-
сольство РФ и Рос-
сийский центр науки и

культуры.
Директор Института

языка и литературы им.
Чингиза Айтматова Аб-
дылдажан Акматалиев
напомнил, что после
1957 г. не было изданий
русско-кыргызского
словаря. "С января по
май наши сотрудники
работали и дополнили
словарь. В итоге полу-
чилось 85 тыс  слов", -
подчеркнул он.
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Около десяти часов вече-
ра, 18 июля 1880 года в гре-
ческую кофейню, распола-
гавшуюся возле казарм ми-
лиции на окраине Филиппо-
поля (Пловдива), ввалился
окровавленный человек.
Прокричав что-то по-русски,
он потерял сознание и рух-
нул на пол. В кофейне под-
нялся переполох, хозяин ве-
лел мальчишке-прислужни-
ку срочно отыскать кого-ни-
будь из русских офицеров.
Вскоре к месту происшест-
вия прибыл поручик Вышег-
радов, дежуривший в мили-
цейских казармах. Он опро-
сил раненого, которого при-
вели в чувство. Назвавшись
отставным унтер-офицером
Ивановым, состоящим в ус-
лужении у госпожи Скобе-
левой, он сообщил страш-
ную новость: "Убили, ваше
благородие... Ольгу Никола-
евну зарезали... Генеральшу
Скобелеву... Тут, недалеко...
Узатис убил, капитан... А с
ним еще какие-то были...
Черногорцы..."

Раненый был слаб, но го-
ворить мог, и его допроси-
ли по всей форме. По сло-
вам Иванова, генеральша
Скобелева выехала из Фи-
липпополя около девяти ве-
чера, направляясь в Чирпан,
где намеревалась посетить
госпиталь и передать вра-
чам деньги, собранные бла-
готворителями. На ночь гля-
дя решили ехать из-за нес-
носной дневной жары - до-
жидались, когда станет
прохладнее. В наемном эки-
паже отправились, помимо
кучера-болгарина, сама ге-
неральша, ее горничная Ка-
тя и он, Иванов, ехавший
на козлах вместе с кучером.
Путешественники не мино-
вали и версты, как услыха-
ли, что кто-то по-русски
крикнул вознице: "Стой!".
Они сразу узнали челове-
ка, окликнувшего их: это
был капитан Узатис. Не про-
молвив и слова, он приб-
лизился к экипажу. В руках
у него была обнаженная
черкесская шашка. Иванов,
привстав на козлах, увидел,
что сзади к фаэтону подк-
рались еще двое, - и в этот
момент они как раз сдер-
нули с козел кучера. Тот ин-
стинктивно вцепился в Ива-
нова и потащил его за со-
бой, чем спас ему жизнь.
Упавшего на дорогу Ивано-
ва пырнули кинжалом, и, ле-
жа на земле, он не видел,
что творилось в экипаже.
Услыхал только испол-
ненный ужаса крик Кати:
"Узатис, что вы делаете?!" -
потом снова свист шашки,
хруст костей, хрипы и сто-
ны жертв. Напуганные ло-
шади дернули с места, но
запутались в брошенной уп-
ряжи и вожжах, переверну-
ли экипаж, и из фаэтона на
дорогу вывалились два тру-
па: горничной и Скобелевой.

Убитая, 58-летняя Ольга
Николаевна Скобелева,

Ìó÷åíè÷åñêàÿ ñìåðòü
Îëüãè Ñêîáåëåâîé

Ольга Николаевна Скобелева

У Болгарии никогда больше не было такой преданной благотворительницы
была вдовой известнейше-
го военного деятеля Дмит-
рия Ивановича Скобелева и
матерью молодого генера-
ла, героя азиатских войн
Михаила Дмитриевича Ско-
белева, ставшего всерос-
сийским кумиром после

балканской кампании, кото-
рого все звали "Белым ге-
нералом". В то время Ми-
хаил Скобелев командовал
Закаспийским отрядом в
Туркмении, успешно присо-
единяя эту территорию к
России. Генеральша приеха-
ла в страну, прославившую
ее сына, весной 1880 года,
чтобы помочь обустроить ее
после войны. Не только сла-
ва сына сияла над нею -
она привезла с собою бо-
лее ста тысяч рублей, соб-
ранных на благотворитель-
ные цели, и тратила собст-
венные деньги, без устали
организуя в городках и се-
лениях Румелии школы,
больницы, богадельни и то-
му подобные учреждения.
Очень быстро миллионерша
и петербургская светская
львица Ольга Николаевна
Скобелева стала звездой
филиппопольского общест-
ва. Этот рассказ о жесто-
кой, нелепой и мученичес-
кой смерти благотворитель-
ницы Болгарии собран ис-
ториками по свидетельствам
очевидцев тех событий, сох-
ранившимся в архивах.

Мать Михаила Дмитриеви-
ча была "женщина замеча-
тельная и многое из своих
качеств передала сыну. Об-
ладая всеми качествами -
хорошими и дурными - жен-
щины большого петербург-
ского света, Ольга Никола-
евна не довольствовалась
этой ролью и имела исклю-
чительное для женщины
честолюбие. Обладая боль-
шим и весьма гибким умом
и знанием сердца челове-
ческого, Ольга Николаевна
имела к тому же дар быст-
ро ориентироваться среди
самых разнообразных лич-
ностей, встречавшихся на
ее довольно бурном жиз-
ненном пути". Так писал о
матери Михаила Скобелева
один из его ближайших дру-

зей, соратников и учеников,
генерал Куропаткин, печаль-
но известный впоследствии
как главный виновник соб-
ытий Русско-японской вой-
ны 1904-1905 годов.

Трудно сказать, насколь-
ко точны эти оценки, но

именно человеческий фактор
сыграл трагическую роль в
жизни и смерти Ольги Ни-
колаевны Скобелевой. В Рус-
ско-турецкую войну она ак-
тивно занималась организа-
цией военных лазаретов и

была их начальницей. Пос-
ле войны и похорон мужа -
генерала Дмитрия Скобеле-
ва, она отправилась на Бал-
каны. Как сын приносил гро-
мадную пользу государству
на ратном поприще, так мать
ревностно хлопотала, поми-

мо раненых и больных, о
благосостоянии созданного
на потоках русской крови
юного Болгарского княжест-
ва, направляя преимущест-
венно свою деятельность и
заботы на разумную поста-

новку женского образования
у призываемого к новой жиз-
ни болгарского народа. В
Константинополе она усер-
дно хлопотала об этом, не-
однократно советуясь даже
с патриархом.

В Филиппополе она отк-
рыла приют на 250 воспи-
танников, в других городах
Болгарии и Румелии учре-
дила школы и госпитали. Ее
известность, помноженная
на известность мужа и, осо-
бенно, на славу сына, сде-
лала Ольгу Николаевну
весьма влиятельным лицом
на Балканах. Тот же Куро-
паткин писал, что госпожа
Скобелева не ограничива-
лась благотворительной де-
ятельностью. Ее "материнс-
кое честолюбие заходило
настолько далеко, что она
считала возможным увидеть
своего сына первоначально
генерал-губернатором, а за-
тем князем Болгарии и Ру-
мелии и, наконец, собира-
телем славянских земель на
Балканах в одно сильное го-
сударство". Ольга Николаев-
на так любила своего сына,
что посещала его даже в по-
ходной обстановке и своей
широкой благотворительной
деятельностью поддержива-
ла его политику в славянс-
ком вопросе.

Она погибла от руки алч-
ного и жестокого человека.
На ее экипаж напала груп-
па всадников, возглавля-
емых поручиком русской
армии и одновременно ка-
питаном румелийской поли-
ции черногорцем по проис-
хождению Алексеем Узати-
сом. Сопровождавший Ско-
белеву преданный ее сыну
унтер-офицер Матвей Ива-
нов умудрился сбежать. В
городе он поднял тревогу.
Узатиса нагнали, окружили,
и он застрелился. История
более чем странная. Во-пер-
вых, потому, что Узатис
прекрасно знал Скобелеву
и сопровождал ее в боль-
шинстве поездок по балкан-
ским городам и весям. Во-
вторых, потому, что сам Уза-
тис, рожденный в России и
служивший в русской армии
под непосредственным на-
чалом Михаила Скобелева,
был спасен своим началь-
ником от военного суда.

Сразу после войны, ког-

да русские части стояли в
Сан-Стефано, по соседству
с Константинополем, Скобе-
лева вызвал к себе вновь
прибывший командующий
генерал Тотлебен. Михаил
Дмитриевич потребовал ук-
рашенную алмазами Золо-
тую шпагу (особый вид
высокой награды "За храб-
рость"), и тут выяснилось,
что шпага-то есть, а вот ал-
мазов - нет. Провели рас-
следование, и все сошлось
на ординарце Узатисе. За
такие вещи полагалась ка-
торга, но Скобелев предпо-
чел "не выносить сор из
избы". Узатиса вместе с
братом отослали назад в
полк, а Михаил Дмитриевич
взял обет молчания с офи-
церов, участвовавших в
расследовании. Наконец,
в-третьих, Узатис наверня-
ка знал, что в этот раз Ско-
белева приехала в Болгарию
с огромной суммой денег -
около миллиона рублей.
Сказывала, что собирается
купить землю, построить
дом и монастырь. В послед-
нюю поездку она взяла с
собой "только" 46 000. Тай-
на гибели матери Скобеле-
ва не разгадана до сих пор.
Но есть несколько версий:
от банального ограбления
до политического заказа.

Семья Скобелевых внес-
ла огромный вклад в осво-
бождение болгарского наро-
да от османского ига. И ду-
шой этой семьи была Ольга
Николаевна Скобелева. Она
родилась в 1823 году в се-
мье помещика, образование
получила в престижном
Смольном институте. Потом
вышла замуж за офицера
Дмитрия Ивановича Скобе-
лева, который дослужился
до звания генерал-лейтенан-
та. В 1843 году у них ро-
дился сын Михаил, будущий
Белый генерал. Когда в 1877
году началась русско-турец-
кая, оба - и отец, и сын сра-
жались за освобождение
Болгарии. Дочь, Ольга, то-
же участвовала в качестве
сестры милосердия. Другая
дочь Надежда возглавила
комитет "Скобелевского об-
щества". На свои деньги она
построила в Петербурге ин-
валидный дом для воинов,
получивших увечья в Рус-
ско-турецкой войне.

Дом-музей и памятник Белому генералу
в родовом имении в селе Заборово

Памятник матери Скобелева
на месте ее гибели

Дом в Пловдиве,
в котором жила
Ольга Николаевна
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Вячеслав Ткачев

В
 Дипломатической
академии МИД РФ
состоялся круглый

стол на тему "Совершен-
ствование работы с рос-
сийскими соотечествен-
никами за рубежом: пра-
во и информация". Орга-
низаторами мероприятия
выступили Фонд поддер-
жки и защиты прав соо-
течественников, прожива-
ющих за рубежом, и Инс-
титут представители орга-
нов государственной влас-
ти и общественных орга-
низаций Русского зару-
бежья. В его работе при-
няли участие правозащит-
ники, представители орга-
низаций российских соо-
течественников, адво-
каты.

Открывая работу кругло-
го стола, модератор дискус-
сии, директор Института
Русского зарубежья Сергей
Пантелеев отметил особую
актуальность вынесенной в
название мероприятия
темы: "7 мая 2012 года пре-
зидент России В.В. Путин
подписал Указ "О мерах по
реализации внешнеполити-
ческого курса Российской
Федерации", в котором по-
ручил обеспечить всесто-
роннюю защиту прав, сво-
бод и законных интересов
российских граждан и со-
отечественников, прожива-
ющих за рубежом, особо
подчеркнув роль Фонда
поддержки и защиты прав
соотечественников в реа-
лизации этой задачи".

По словам Сергея Панте-
леева, исходя из насущной
необходимости совершен-
ствования работы с сооте-
чественниками в правоза-
щитной сфере, цель мероп-
риятия - обсудить пути по-
вышения эффективности
работы по защите прав со-
отечественников, прожива-
ющих за рубежом, а также
информационную поддерж-
ку этой работы, как важ-
нейшего фактора ее эффек-
тивности.

"Создание Фонда - качес-
твенно новый шаг по за-
щите прав соотечественни-
ков", - отметил исполни-
тельный директор Фонда
поддержки и защиты прав
соотечественников, прожи-
вающих за рубежом, Игорь
Паневкин. - Мы до сих пор
находимся в процессе ста-
новления и для нас живое
общение с вами, информа-
ция из первых уст очень
важны". Игорь Константино-
вич подчеркнул, что "мно-
гие вопросы, которые ежед-
невно встают перед Фон-
дом, не регулируемы зако-
нодательно, либо неясны,
поэтому ряд проблем хоте-
лось бы обсудить с экспер-

тами. Кроме того, и перс-
пективы правозащитного
движения, и принципы ор-
ганизации мониторинга на-
рушения прав соотечест-
венников, а также инфор-
мационная поддержка дея-
тельности по защите прав
соотечественников, являют-
ся уставными целями и за-
дачами Фонда. Поэтому мы
с удовольствием выслуша-
ем все мнения, которые
прозвучат в рамках этого
мероприятия".

Предваряя дискуссию, к
ее участникам со словами
приветствия обратились
представители учредителей
Фонда - МИД России и Рос-
сотрудничества.

"Идея создания Фонда
родилась еще в 2009 году
на третьем Всемирном кон-

грессе российских сооте-
чественников, проживаю-
щих за рубежом, - напом-
нил главный советник де-
партамента по работе с со-
отечественниками за рубе-
жом МИД России Нурмах-
мад Холов. - С этой иници-
ативой наше ведомство об-
ратилось к президенту Рос-
сии. И нашими общими уси-
лиями в мае 2011 года
Фонд был создан".

"Наше ведомство работа-
ет в постоянном контакте
с руководством Фонда и
коллегами из МИД", - со-
общил и.о. начальника уп-
равления по работе с соо-
течественниками и непра-
вительственными организа-
циями Россотрудничества
Вячеслав Пугачев. Он про-
информировал собравших-
ся о том, что накануне сос-
тоялось совещание послов
и постоянных представите-
лей России, на котором
выступил В.В. Путин: "В
своем выступлении прези-
дент России совершенно
точно сказал, что внешняя
политика РФ всегда была,
есть и будет самостоятель-
ной, независимой и отра-
жает уникальную роль на-
шей страны в мировых де-
лах". По словам предста-
вителя Россотрудничества,
на этой встрече "было ре-
шено жестко вести внеш-
нюю политику в отношении
поддержки наших соотечес-
твенников и Фонд в этом
направлении, безусловно,

должен вести одну из клю-
чевых ролей".

Основная часть меропри-
ятия состояла из несколь-
ких взаимосвязанных тема-
тических блоков, первый из
которых касался состояния
и перспектив развития пра-
возащитного движения в
среде соотечественников.

Русский омбудсмен из
Эстонии Сергей Середенко
отметил, что "правозащит-
ников в Эстонии, специа-
лизирующихся в основном
на защите русских людей,
можно пересчитать по
пальцам одной руки". По
его словам, "это люди с
миссией, с обостренным
чувством справедливости, с
"геном правозащитника",
если можно так выразить-
ся".

Не оставил Сергей Нико-
лаевич без внимания и
проблему "преемственнос-
ти", новых кадров: "Нам
нужна смена, ученики, но
взять их неоткуда, так как
наша "профессия" ничего
не может предложить мо-
лодежи - ни денег, ни пер-
спектив. Понятно, что соз-
дание Фонда защиты и под-
держки российских сооте-
чественников, проживаю-
щих за рубежом, вселило
в нас надежду на какую-то
достойную перспективу".

ков. И в этом плане стоит
поблагодарить Фонд за-
щиты прав соотечественни-
ков за то, что он так мощ-
но и профессионально
приступил к работе".

"У нас с Фондом есть ра-
мочное соглашение, сог-
ласно которому мы начали
плотно сотрудничать в пра-
вовом поле, - сказал Евге-
ний Семенович. - И сейчас,
в преддверии Всемирного
конгресса соотечественни-
ков, нам нужно прорабо-
тать вопрос, чтобы общес-
твенные структуры полнос-
тью входили в систему пра-
вового процесса: от нача-
ла и до конца".

"Хочу поддержать Евгения
Семеновича в том, что ра-
бота НПО в защите прав со-
отечественников за рубе-
жом должна быть более ак-
тивной, - отметил модера-
тор дискуссии Сергей Пан-
телеев. - Потому что пра-
возащитников в России
много. А тех, которые за-
нимаются защитой сооте-
чественников, как уже го-
ворили, можно пересчитать
по пальцам одной руки".

О состоянии правозащит-
ного движения на Украине
рассказал заместитель
председателя Всеукраинс-
кого координационного со-
вета организаций российс-

Надеюсь, что на новом вит-
ке государственной полити-
ки Российской Федерации
по работе с соотечествен-
никами нам будет уделять-
ся больше внимания со
стороны государственных
органов, которые занима-
ются этой проблематикой".

Сергей Германович оста-
новился также на пробле-
ме подготовки кадров в
правозащитной сфере. Он
справедливо заметил, что
"...необходимо готовить мо-
лодые кадры для защиты
прав соотечественников.
Нужно чтобы пришла когор-
та молодых профессиона-
лов. Сейчас в этой сфере
таких людей нет".

По теме правовой за-
щиты соотечественников с
докладом о положении рус-
скоязычного населения в
Эстонии выступил директор
Балтийского исследователь-
ского центра Международ-
ного института новейших
государств, редактор-осно-
ватель журнала "Балтийский
мир" Димтрий Кондрашов.

"Нам необходимо созда-
ние современной новой
школы российского право-
защитного движения. Соз-
дание Фонда вселяет на-
дежду на то, что подготов-
ка профессиональных кад-
ров все же появится. Сей-
час происходит "мягкий ге-
ноцид" русских людей в
Эстонии, - заявил Кондра-
шов. - Изучая российскую
правозащитную проблема-
тику, я заметил, что наши
правозащитники отстаива-
ют самое главное право -
право на жизнь. Оно вклю-
чает в себя право на воз-
можность разговаривать и
обучаться на родном язы-
ке, право на равный дос-
туп к жизненным благам,
на культурную идентич-
ность в целом. Прошу за-
метить, что русский муж-
чина в Эстонии живет в
среднем на пять лет мень-
ше, чем эстонец".

После открытых и горя-
чих обсуждений перспектив
правозащитного движения,
участники перешли к воп-
росу о принципах органи-
зации мониторинга наруше-
ния прав соотечественни-
ков, проживающих за ру-
бежом.

"Мы обсуждаем вопросы,
которые нас волнуют уже
много лет. Наш Фонд сей-
час активно работает в нап-
равлении мониторинга, - от-
метил заместитель испол-
нительного директора Фон-
да поддержки и защиты
прав соотечественников,
проживающих за рубежом,
Владимир Иванов. - В нас-
тоящее время многие ор-
ганизации, работающие с
соотечественниками, зани-
маются этой деятельнос-
тью. Мы же, прежде всего,
анализируем мониторинги,
касающиеся защиты прав
соотечественников, то есть
касающиеся информацион-
ной составляющей этой
сферы. Для нас было бы
важно найти такое направ-
ление мониторинга, кото-
рое давало бы ясное пред-
ставление о деятельности
по правовой защите соо-
течественников".

В своем выступлении
Владимир Павлович затро-

нул вопросы правоприме-
нения в странах, где наб-
людаются наибольшие
проблемы с нарушением
прав соотечественников.
По его мнению, "эта об-
ласть недостаточно изуче-
на. Поэтому, мы обраща-
емся к вам, как к людям,
занимающихся правами
соотечественников на мес-
тах - вы могли бы нам по-
мочь и поддержать нашу
работу".

"Нужно создать систему
мониторинга. Необходимо
наполнять общественное
мнение зарубежных стран
и российского сообщества
правозащитной проблема-
тикой", - уверена заведую-
щая отделом диаспоры и
миграции Института стран
СНГ Александра Докучаева.
По мнению Александры
Викторовны, "Фонд в сво-
ей деятельности должен
сосредоточиться на защи-
те коллективных прав рос-
сийских соотечественни-
ков. Конечно, эти права ос-
вещаются довольно широ-
ко и отражают вопросы
трудоустройства, образова-
ния и другие проблемы, с
которыми сталкиваются на-
ши соотечественники. И не
только в странах Прибал-
тики, но и во вполне дру-
жественном с виду Казах-
стане, с которым у нас са-
мые тесные интеграционные
отношения. И там вопрос
с русским языком сейчас
стоит очень остро".

Профессиональные юри-
сты - адвокаты - в своих
докладах рассказали учас-
тникам круглого стола о ро-
ли адвокатуры в обеспече-
нии юридического процес-
са по защите прав сооте-
чественников.

Как точно заметил моде-
ратор круглого стола Сер-
гей Пантелеев, "важно знать
опыт работы тех, кто шел
впереди в сложные 90-е
годы и профессионально
защищал права соотечест-
венников".

Именно таким опытом об-
ладает адвокат Александр
Замота, с самого момента
распада СССР активно ра-
ботавший в данной сфере,
возглавляя Адвокатского
бюро по защите прав соо-
течественников. По его сло-
вам, "необходимо создание
некоего механизма для ра-
боты по защите прав соо-
течественников, так как в
каждом государстве свой
порядок... нужно прораба-
тывать систему, которая бы
позволила слаженно защи-
щать права соотечествен-
ников за рубежом". Подчер-
кнув, что у него нет боль-
шого оптимизма, так как он
"занимается этим делом
уже 20 лет, и за это время
было много предложений
по совершенствованию ра-
боты адвокатов с соотечес-
твенниками", Александр
Павлович все же отметил,
что, если будет создан еди-
ный механизм, который
станет реально работать, то
профессионально отстаи-
вать права соотечественни-
ков станет намного легче.
В заключение адвокат по-
желал Фонду "только удачи
и успехов на этом нелег-
ком поприще".

Ñîñòîÿíèå è
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На конференции представили новый сайт фонда

В своем выступлении Владимир Павлович Ива-
нов (в центрe) затронул вопросы правопримене-
ния в странах, где наблюдаются наибольшие проб-
лемы с нарушением прав соотечественников.

Сергей Середенко пред-
ложил Фонду провести "ин-
вентаризацию" партнеров,
так как "в Эстонии есть
много эстонских организа-
ций, которые без стыда
попросят деньги на защиту
прав русских учиться на
эстонском языке". Именно
поэтому, заключил право-
защитник, "пристальный
взгляд на подбор партне-
ров был бы резонным".

О задачах общественных
организаций в правозащит-
ной сфере высказался ис-
полнительный секретарь
Международного совета
российских соотечествен-
ников Евгений Табачников.
Он заявил, что "обществен-
ные организации должны
оказывать авторитетную
поддержку таким фондам,
которые в координации с
органами власти защища-
ют права соотечественни-

ких соотечественников
(ВКСОРС) Сергей Провато-
ров. В частности, он обра-
тил внимание собравших-
ся на то, что "на сегодняш-
ний день правозащитного
движения, которое бы за-
нималось правами рос-
сийских соотечественни-
ков, которые проживают на
территории Украины, фак-
тически не существует. Для
того чтобы эта работа была
системной, нужно прила-
гать большие усилия для ее
создания".

"Мы на протяжении пяти
лет с огромным трудом соз-
давали систему Координа-
ционных советов организа-
ций российских соотечест-
венников. Сегодня в нашей
структуре находится 130
организаций, среди которых
14 всеукраинских и две
международные, - расска-
зал Сергей Проваторов. -
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Патриарх Кирилл
прибыл в пострадав-
ший от наводнения
Крымск, где совершил
молебен в храме Архан-
гела Михаила, а также
вручил ордена отличив-
шимся при спасении
людей. Об этом сооб-
щает пресс-служба
РПЦ.

Русская православ-
ная церковь собрала
более 14 миллионов
рублей для пострадав-
ших во время наводне-
ния на Кубани, заявил
патриарх Московский и
всея Руси Кирилл.

Он также передал ди-
ректору школы номер 3
Крымска сертификат на
приобретение оборудо-
вания для школьной
столовой. Предстоя-
тель РПЦ также озна-
комился с работой цер-
ковного штаба помощи,
развернутом в храме
архангела Михаила с
самых первых дней тра-
гедии. Он пообщался с
волонтерами, которые
рассказали, как сорти-
руется и распределяет-
ся гуманитарная по-
мощь.

После беседы с доб-
ровольцами в храме
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жизни.
С первого дня траге-

дии в храме архангела
Михаила в Крымске
был организован цер-
ковный штаб оказания
помощи населению.
Настоятель храма
27-летний иерей Алек-
сандр Карпец в ночь
наводнения в Крымске
с двумя своими прихо-
жанами на лодке спас
50 человек.

С 12 июля в церков-

ном штабе помощи на
территории храма ар-
хангела Михаила начал
функционировать круг-
лосуточный медицинс-
кий пункт. Всего с мо-
мента трагедии в рабо-
те церковного штаба в
Крымске приняли учас-
тие порядка 400 волон-
теров.

По информации Си-
нодального отдела по
социальному служению
Русской православной

церкви, церковный
штаб помощи в Крым-
ске успел распределить
между нуждающимися
порядка 800 тонн гума-
нитарного груза из
Москвы и других реги-
онов России. Свыше 20
тысяч человек получи-
ли помощь от Русской
православной церкви в
Крымске и близлежа-
щих населенных пунк-
тах, пострадавших от
стихии.

патриарх принял реше-
ние вместе с ними раз-
везти гуманитарную по-
мощь в несколько до-
мов, где проживают пе-
режившие наводнение
жители города. Он ос-
мотрел пострадавшие

постройки и выразил
надежду на то, что
"власти сделают все
возможное и все от них
зависящее" для того,
чтобы люди вернулись
в самое ближайшее
время к нормальной

Новый предмет "Основы ре-
лигиозных культур и светской
этики", который с 1 сентября
будет преподаваться во всех
российских школах, по-прежне-
му вызывает вопросы. На неко-
торые из них отвечает Глава
Синодального отдела религиоз-
ного образования и катехиза-
ции Донской митрополии мит-
рополит Меркурий.

 - Владыка, на изучение "Ос-
нов..." отводится 34 часа. Мож-
но ли за это время младшек-
ласснику освоить предмет?

-  Хотел бы уточнить: из них
четыре часа - вступительные уро-
ки. Я думаю, за 30 часов изу-
чить основы религиозной куль-
туры невозможно. Ведь это не
только история религии, но изу-
чение культуры и даже нравст-
венное воспитание. Поэтому я
выступаю за последовательность
курса. Нужно вернуться к изуче-
нию основ религиозных культур,
например, в 7-м классе, когда
школьником получен достаточный
багаж знаний. Когда он может
выстроить систему взаимосвязи
предмета с другими предметами.
А потом еще в 10-м классе: в
этом возрасте подросток начи-
нает по-другому воспринимать
окружающий мир, серьезно раз-
мышлять, философствовать. По-
нимаю, что это непросто.

- А оценки по новому пред-
мету ставить не будут?

- Межведомственный коорди-
национный совет отдал это ре-
шение на усмотрение препода-
вателя. В конце концов, знания,
которые получают дети, не ради
отметки.

- Вы возглавляли Представи-
тельство Патриарха Московско-
го в США. Как там решаются
такие вопросы?

- В Америке вообще все воп-
росы с религией решаются нам-
ного проще. Религию преподают
в школах. Каждый выбирает, что
хочет, или вообще не выбирает.
И в религиозную жизнь людей

Собор Грузинской Пра-
вославной Церкви Рус-
тавский Сиони, освя-
щенный в 2011 году, за-
воевал гран-при и золо-
тую медаль Международ-
ной архитектурной акаде-
мии IAA (International
Academy of Architecture)

В этом году конкурс
проходил в столице Бол-
гарии Софии. В нем учас-
твовало 162 работы, из
них 58, в том числе и грузин-
ский собор, в номинации
"Традиция и инновационная
архитектура".  Под эгидой IAA
с 1987 года раз в три года
проходит Международное
триеннале архитекторов.
Конкурс проводится в пяти
номинациях: структуры архи-
тектуры будущего, традиция
и инновационная архитекту-
ра, архитектурная самобыт-
ность, архитектура и эколо-
гия, развивающиеся города.
Параллельно открыта
выставка книг, публикаций и
дипломных работ на архитек-
турные темы.

Вспоминая историю возве-
дения этого собора, архитек-
тор Теймураз Буркиашвили
рассказал следующее:

- После XVI в. храмы по
древнейшим технологиям в
Грузии не строились. Был
проведен строгий кастинг -
из 600 подавших заявление
строителей разного профиля
на работу по возведению
Руставского Сиони было при-
нято только 30. Это связано
и с тем, что опыт строитель-
ства по древним технологи-
ям практически утрачен, и
нужно было привлекать иск-
лючительно профессионалов
соответствующего уровня.

Для накопления опыта и
постижения секретов древ-
них зодчих современным ар-
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хитекторам пришлось объез-
дить всю Грузию, изучая пра-
вославные храмы XI-XIII ве-
ков постройки.

В свою очередь, секретарь
ученого совета Центра архи-
тектуры, искусства и рестав-
рации Патриархии Грузии
протоиерей Бессарион Ме-
набде отметил другую важную
значимость этого события.

"Этот факт свидетельству-
ет о том, что нашим архи-
текторам стоит чаще обра-
щаться к традициям отечес-
твенной школы зодчества,
корнями уходящей в эпоху
раннего христианства, и, со-
ответственно, меньше време-
ни и энергии тратить, пере-
нимая достижения современ-
ной зарубежной архитек-
туры," - сказал отец Бесса-
рион.

Кафедральный собор Рус-
тавский Сиони возводился в
течение 10 лет. В процессе
строительства использова-
лись только древнейшие тех-
нологии, по которым работа-
ли зодчие раннехристианс-
кой поры грузинской церков-
ной архитектуры. Собор был
освящён 27 августа 2011 г. А
уже 28 августа 2011 г., в день
Успения Пресвятой Богома-
тери, первую службу в но-
вом храме провёл Католи-
кос-Патриарх всея Грузии
Илия II.

×àñ âåðû
светское государство не вмеши-
вается.

- Когда 1 сентября дети при-
дут в школу, у них уже будут
учебники и преподаватели по
новому предмету?

- Обязательно. В третьих клас-
сах было проведено анкетирова-
ние и выбран тот или иной мо-
дуль. В соответствии с этим
выстраивался заказ на учебные
пособия, которые должны пос-
тупить в течение лета.

- И каковы результаты анке-
тирования? Что предпочли
школьники?

- Там, где традиционно правос-
лавный регион, свыше 70 про-
центов учащихся выбрали Основы
православной культуры. Где боль-
ше мусульман, выбирают Основы
исламской культуры. Мы совер-
шенно спокойно к этому отно-
симся. В республиках на Север-
ном Кавказе этот предмет тоже
вводится. Чечня на 99 процен-
тов выбрала модуль по исламу.

- Будет ли церковь участво-
вать в подготовке учителей, и
должен ли быть преподаватель
верующим?

- Если учитель будет верующим,
ничего плохого в этом нет. Учи-
тель должен не только обладать
знаниями, но и уметь более до-
ходчиво донести их до учеников.
Он должен более глубоко знать

традиции и просто любить свой
предмет. Я не сторонник того,
чтобы священник преподавал в
школе, для этого нужно обладать
профессиональными знаниями.
Но преподаватели, конечно, бу-
дут общаться со священнослужи-
телями. Задача последних - не
стремиться на школьные ка-
федры, а помочь учителю с до-
полнительным материалом, рас-
сказом о хрестоматийных собы-
тиях, разъяснениями.

- Еще мнение: почему бы не
объединить религии и этику в
один предмет, чтобы дети изу-
чали все основные конфессии
нашей страны, а не только
"свою"?

- Вряд ли это правильный под-
ход. Как дети изучают литерату-
ру? Сначала они читают народ-
ные сказки, потом русскую клас-
сику. А затем приходит черед за-
рубежной, мировой литературы. То
же и с религией. Нужна последо-
вательность, чтобы не создавалась
в головах у четвероклашек эта-
кая каша религиозная. Кроме от-
вращения вообще к изучению ре-
лигиозной культуры, такая меша-
нина ничего не принесет.

- А не слишком ли наду-
манный предмет, например,
светская этика?

- Многие родители до сих пор
путают этику с этикетом и дума-
ют, что на уроках светской этики
детей будут учить, как держать
вилку и нож за столом. Лучше
всего о предмете светской этики
сказал Святейший Патриарх:
светская этика - это обезбожен-
ная нравственность. Вот насколь-
ко можно представить себе нрав-
ственность без религиозной ос-
новы, настолько можно говорить
о светской этике. Если же гово-
рить о самом учебнике по этому
предмету, то это наиболее неу-
дачный из учебников, написанных
для детей.

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева
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Aнекдоты

Солдат получает письмо от лю-
бимой девушки. Та пишет, что
встретила другого и просит вер-
нуть ее фотографию. Опеча-
ленный солдат собирает все не-
нужные фотографии женщин у
всего взвода и посылает их с за-
пиской: "Дорогая, к сожалению
я не могу вспомнить, кто из них
- ты.

Пожалуйста, забери свою фо-
тографию и верни остальные".

☺ ☺ ☺

Если мужчина готов на все ра-
ди женщины, значит он ее лю-
бит.

Если женщина готова на все
ради мужчины, значит она его ро-
дила.

☺ ☺ ☺

Мать занята приготовлением
обеда и говорит дочери

- Маша, пойди, посмотри, что
делает Коля, и скажи ему чтобы
он немедленно прекратил!

☺ ☺ ☺

Отец с сыном возвращались из
города поездом. На голове у сына
была новая кепка и он все время
выглядывал в открытое окно. От-
цу надоело его предупреждать о
том, что ветер может сорвать кеп-
ку. Тогда он подкрался сзади и
снял ее.

- Ага, я тебе говорил? Пропала
кепка.

Сын начал плакать. Чтобы ус-
покоить его, отец сказал:

- Не плачь, я сейчас свистну и
кепка вернется.

Так и сделал. Свистнул и неза-
метно надел кепку сыну на голо-
ву. Мальчику это очень понрави-
лось. Он улыбнулся, взял кепку
и, выбросив ее в окно, попро-
сил:

- А ну, папа, свистни еще ра-
зок!

☺ ☺ ☺

- Зачем ты послал его матом!

Ты что, забыл, что он гинеколог!
Надо было просто сказать - иди
работай!

☺ ☺ ☺

Жена жалуется мужу на пове-
дение их сына:

- Он стал просто невыносим.
Слушает только советы разных
идиотов. Поговори с ним, я про-
шу тебя!

☺ ☺ ☺

Мужик приходит домой и ви-
дит жену с другом в постели.
Достает пистолет.

Женa из постели укоризнен-
но:

- Ты же тaк без друзей остa-
нешься!

☺ ☺ ☺

- Мы с женой встретились на
дискотеке...

- Ой, как это романтично!
- Куда уж романтичнее? Я-то

думал, что она сидит дома с деть-
ми.

Страницу подготовила  Светлана Мацагор

Консервируем oгурцы

Чистотел очистит тело от скверны
Растение чистотел

(болг. змийско мляко)-
не зря имеет такое наз-
вание: в народной ме-
дицине его многие сто-
летия применяли для
лечения кожных болез-
ней. Но не только: оно
действует благотворно
и на желудок, и на поч-
ки, и на дыхательные
органы, и на сердце, яв-
ляется болеутоляющим
и противовоспалительным. Каким же образом применять
чистотел при различных недугах?

В качестве лекарственного сырья используют назем-
ную часть растения. Собирают чистотел в мае-июне, ког-
да он цветет, непременно в сухую погоду, срезая или
обламывая ветки на высоте 10-15 см от земли.

Чистотел в народе издавна носит еще название боро-
давника, ибо он весьма эффективно исцеляет бородавки.
Для этого употребляют сок чистотела. Готовят его так:
пропускают растение через мясорубку, выжимают из по-
лученной массы сок через двойную марлю, наливают в
бутылку  и закрывают герметической пробкой. Время от
времени нужно открывать бутылку и выпускать из нее
газ. Через 5-7 дней сок перебродит, и тогда его можно
использовать для лечения.

Лечит сок не только бородавки, но и, например, конди-
ломы, полипы, мозоли. Можно смазывать им и трещины
на пятках и руках, трещины на сосках при мастите.

Полезен сок чистотела практически при любых кожных
болезнях, таких, как чесотка, экзема, грибок, фурункулез,
герпес на губах. Рекомендуется проводить процедуру 4-6
раз в день. Чистотел применяют наружно и при болезнях
носоглотки - аденоидах, полипах, больных гландах, гай-
морите. Для этого капают в ноздрю 2-3 капли сока, и
через 5 мин., когда перестанет щипать, закапывают сок
во вторую ноздрю, лежа на спине.

Популярен и настой чистотела. Чтобы его приготовить,
свежую траву помещают в поллитровую банку, заполнив
половину объема. Затем заливают крутым кипятком, зак-
рывают крышкой и ждут, когда остынет. Получится горь-
кий темный настой. Пить его нужно трижды в день по 100
мл за 10-15 мин. до еды. Настой помогает при подагре,
ревматизме, гриппе, болезнях сердечно-сосудистой сис-
темы, желудка и печени, щитовидной железы, при гемор-
рое. Он улучшает сон и аппетит, успокаивает нервную
систему.

Настой чистотела применяется и наружно. При гинеко-
логических воспалениях делают спринцевания по 500 мл
настоя 2 раза в день (утром и вечером). При гриппе по-
лощут пятикратно рот и носоглотку и пьют по полстакана
настоя в день. При кишечных заболеваниях ставят клиз-
му с настоем чистотела (1 стакан заварки на 1 клизму),
держа ее внутри по 40 мин.

Несмотря на всю пользу чистотела, применять его для
лечения следует очень осторожно, так как в больших до-
зах он ядовит. Если вы будете принимать его внутрь слиш-
ком длительное время, это может привести как минимум
к дисбактериозу кишечника. Противопоказан чистотел при
эпилепсии, осторожно следует походить к его примене-
нию при стенокардии, бронхиальной астме, неврологи-
ческих заболеваниях.

Популярность соленых огурцов
не только в пикантном вкусе,
но и безусловной полезности
этих недорогих овощей. Соле-
ные и малосольные огурцы сти-
мулируют обмен веществ, спо-
собствуют росту волос и ног-
тей, помогают при отеках. Кон-
сервированные огурцы домашне-
го приготовления можно не
только подавать на закуску, но
и добавлять в салаты, соусы,
супы, а рассол использовать при
варке рыбы.

Для любого способа консерви-
рования отбирают некрупные,
свежие огурцы с черными колюч-
ками. Если вы планируете солить
огурцы с собственной грядки,
то их обязательно надо соби-
рать только рано утром и сра-
зу же отправлять собранное в
холодильник, а то при консерви-
ровании овощи станут мор-
щиться. Огурцы, которые вам
не удалось засолить свежими,
следует замочить в холодной во-
де на семь-восемь часов, чтобы
они сделались плотными.

Банки и крышки стерилизуйте,
всю зелень, которую будете ис-
пользовать, тщательно промы-
вайте и обдавайте кипятком.
Огурцы сортируйте по сортам,
длине и степени зрелости, ста-
райтесь, чтобы в каждую банку
попадали однородные огурцы.
Опытные хозяйки выделяют
крупные огурцы - те, что длин-
нее 12 см, средние - от 9 см до
12 и мелкие - короче 9 см. Длина
3-9 см - это уже корнишоны.

В большинстве рецептов со-
ветуют обрезать "хвостики",
поскольку химикаты, которыми
обрабатывали огурцы, скаплива-
ются именно в кончиках. С теп-
личных огурцов надо срезать
еще и шкурку, их лучше вообще
не использовать для консерви-
рования.

Степень просола зависит от

размера огурцов и количества
воды в банке - чем меньше мес-
та для воды, тем меньше в огур-
цах будет соли. В любом случае,
огурцы должны быть не выше
"предплечья" банки, не набивай-
те ее до самого верха огурца-
ми.

Быстрый рецепт
Для засола стандартной трех-

литровой банки вам понадобится
примерно 1,5 кг огурцов и 1,5 лит-
ра воды. Банку с готовыми огур-
цами следует хранить в холодиль-
нике. Самый простой и быстрый
способ засола:

Продукты (на 1кг огурцов): 1
литр воды, 50г соли, 5г хрена, 10г
укропа, 0,5г чеснока, лист чер-
носмородиновый.

Для экспресс-засола выберите
мелкие огурцы, вымойте, отрежь-
те "хвостики". Сложите в банку,
пересыпая тертым хреном, чесно-
ком и перекладывая стеблями ук-
ропа и смородиновыми листьями.
Залейте горячим 5%-ным раство-
ром соли и в нем дайте остыть.
Через сутки малосольные огурцы
готовы.

Быстрые малосольные
огурцы-2
Еще один вариант быстрого за-

сола: залейте свежие огурцы хо-
лодной водой на три часа, затем
слейте воду и отрежьте кончики
с обеих сторон. На дно стеклян-
ной банки уложите свежие аро-
матные травы - укроп, петрушку,
сельдерей, эстрагон -  и нарезан-
ные кусочками стручки сладкого
и горького перца. Неочищенные
дольки молодого чеснока также
нарежьте кусочками и положите
в банку или пересыпьте ими слои
огурцов.

Огурцы плотно уложите в банку
и залейте кипящим рассолом. Для

рассола на один литр кипящей
воды возьмите одну столовую
ложку соли, щепотку сахара, лав-
ровый лист и горошины черного
перца. Поверх огурцов положите
веточки сушеного укропа,  и плот-
но закройте банку полиэтилено-
вой крышкой. Дайте огурцам пол-
ностью остыть и поставьте их в
холодильник. Через 10 часов ма-
лосольные огурцы готовы.

Консервированные
без уксуса
Продукты (на трехлитровую

банку): 30 г укропа с семенами,
30 г репчатого лука, кусочек кор-
ня хрена,- 3 зубчика чеснока, нес-
колько горошин черного перца, 2
лавровых листа.

Для рассола (на 1 литр воды):
60г соли, 20г сахара, сок поло-
вины лимона.

Нарезанный лук, зелень и спе-
ции поместите но дно банки, свер-
ху уложите огурцы и залейте го-
рячим рассолом.

Ускоренные соленые
Продукты (на трехлитровую

банку): 1кг огурцов, 30-40 г ук-
ропа, 30-40г листьев сельдерея,
6-8 зубчиков чеснока, 2-4 г горь-
кого стручкового перца.

Выберите огурцы среднего раз-
мера, замочите в холодной воде
на три часа, затем промойте про-
точной водой и обрежьте с двух
сторон кончики.

На дно банки уложите полови-
ну зелени и специй, затем плотно
уложите огурцы, на них - вторую
часть зелени и специй. Залейте
горячим (температура 50-60 °С)
рассолом. Наполненные банки
накройте прокипяченными
крышками или обвяжите марлей
и поставьте на солнце. Через 3-4
дня огурцы готовы к употребле-
нию.

Доброе утро!



27 юли - 2 август 201217. TV

Пятница, 27 июля  (время болгарское)

Воскресенье, 29 июля

Понедельник, 30 июля

Вторник, 24 июля

Среда, 1 августа

Четверг, 2 августа

Пятница, 27 июля  (время болгарское)

Суббота, 28 июля

Воскресенье, 29 июля

Пятница, 27 июля (время московское)

Воскресенье, 29 июля

Понедельник, 30 июля

Вторник,31 июля

Среда,  1 августа

Четверг, 2 августа

Понедельник, 30 июля

Вторник, 24 июля

Среда, 1 августа

Четверг, 2 августа

 06:15 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:10 Фильм "Летние
гастроли" 08:30 Комедия "Наши соседи" 09:50 "Смешарики.
ПИН-код" 10:05 "Играй, гармонь любимая!" 10:45 "Слово
пастыря" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 "Смак" 12:00
"Ирина Мирошниченко. Откровения" 13:00 Новости (с суб-
титрами) 13:15 "Олимпиада и Лондон: брак по любви" 14:10
"Две звезды". Лучшее 16:20 "Хиромант". Многосерийный
фильм 20:30 "КВН". Премьер-лига 22:00 "Время" 22:20 Пре-
мьера. Валерий Гаркалин, Михаил Ефремов в комедии
"Олимпийская деревня" 23:45 Премьера. Юбилейный ве-
чер певца и композитора Сергея Трофимова 01:20 Детек-
тив "Замкнутый круг" 02:45 Андрей Ильин, Семен Фарада,
Армен Джигарханян в комедии "Созвездие Козлотура" 03:55
Олег Стриженов в фильме "Мексиканец" 05:20 "Индийские
йоги среди нас"

 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал "Доброе
утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Конт-
рольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приговор"
13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Сердце Марии". Многосерий-
ный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 15:00
Другие новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитра-
ми) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом Шир-
виндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтитра-
ми) 19:20 Андрей Малахов в программе "Детектор лжи" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм
23:30 "Братья и звезды" 00:25 "Наследство". Многосерийный фильм
01:20 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 02:10 "Давай поженим-
ся!" 02:55 "Между нами, девочками" 03:30 "Дом образцового содер-
жания". Многосерийный фильм 04:20 "ЖКХ" 05:10 "Сердце Марии".
Многосерийный фильм

 06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
"Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приго-
вор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Сердце Марии". Многосе-
рийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм
15:00 Другие новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с суб-
титрами) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом
Ширвиндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтит-
рами) 19:20 Андрей Малахов в программе "Детектор лжи" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм
23:30 "Владислав Третьяк. Вратарь без маски" 00:25 "Наследство".
Многосерийный фильм 01:20 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым
02:10 "Давай поженимся!" 03:00 "Между нами, девочками" 03:30 "Дом
образцового содержания". Многосерийный фильм 04:25 "ЖКХ" 05:10
"Сердце Марии". Многосерийный фильм

 06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
"Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приго-
вор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Сердце Марии". Многосе-
рийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм
15:00 Другие новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с суб-
титрами) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом
Ширвиндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтит-
рами) 19:20 Андрей Малахов в программе "Детектор лжи" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм
23:30 Среда обитания. "Как найти работу" 00:25 "Наследство". Много-
серийный фильм 01:25 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 02:10
"Давай поженимся!" 03:00 "Между нами, девочками" 03:30 "Дом об-
разцового содержания". Многосерийный фильм 04:25 "ЖКХ" 05:10
"Сердце Марии". Многосерийный фильм

 06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
Премьера. "Сердцу не прикажешь" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Мод-
ный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Сердце Марии".
Многосерийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный
фильм 15:00 Другие новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости
(с субтитрами) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаи-
лом Ширвиндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с
субтитрами) 19:20 Андрей Малахов в программе "Детектор лжи" 20:10
"Давай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм
23:30 "Веселые ребята - артисты и надзиратели" 00:25 "Наследство".
Многосерийный фильм 01:20 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым
02:10 "Давай поженимся!" 03:00 "Между нами, девочками" 03:30 "Дом
образцового содержания". Многосерийный фильм 04:25 "ЖКХ" 05:10
"Сердце Марии". Многосерийный фильм

7:00 Маленькое одолжение. Х/ф 8:20 Сам себе ре-
жиссер 9:00 Смехопанорама Евгения Петросяна 9:25
Утренняя почта 10:00 Вести 10:10 Вести-Москва 10:45
Васильки для Василисы. Х/ф 12:20 Мультфильм 12:30
В мире животных 13:00 Вести 13:20 Вести-Москва 13:25
Одиссея одной семьи. Нет ничего в жизни случайно-
го 14:10 Романтика романса 15:05 Смеяться разре-
шается 16:20 Рассмеши комика 16:55 Чужая. Х/ф 18:15
Забытый вождь. Александр Керенский 19:00 Вести
19:25 Срочно! Ищу мужа. Х/ф 21:05 Допустимые жер-
твы. Х/ф 22:40 Новая волна-2012. Трансляция из Юр-
малы 0:45 Место встречи изменить нельзя. Х/ф 3:30
Смеяться разрешается 4:50 Срочно! Ищу мужа. Х/ф

 06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доб-
рое утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20
"Сердце Марии". Многосерийный фильм 14:10 "Обручальное
кольцо". Многосерийный фильм 15:00 Другие новости 15:20
"Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:20 "Смак"
16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 18:25
"Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:20
"Жди меня" 20:10 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 21:05
"Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00 "Время" 22:30
"Две звезды". Лучшее 00:50 Фильм "Жизнь прекрасна" 02:25
Вера Алентова, Анатолий Папанов в фильме "Время жела-
ний" 04:05 Комедия "Я - крестный Пеле!" 05:25 "Хочу знать" с
Михаилом Ширвиндтом

7:00 Утро России 11:00 Мелочи жизни. Х/ф 12:05 Мульт-
фильмы 12:20 Партитуры не горят 12:45 Вести-спорт 13:00
Вести 13:30 С новым домом! 14:05 О самом главном 15:10
Люблю, не могу! 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продолже-
ние (222 серия) 17:10 Институт благородных девиц (115
серия) 17:55 Academia. Дмитрий Микульский. "Арабская
культура. Историк Аль-Масуди (X век)" 18:40 Вести-Москва
19:00 Вести 19:25 Анжелика Балабанова. Русская жена для
Муссолини 20:15 Прямой эфир 20:55 Крылья ангела. Х/ф
22:45 Новая волна-2012. Трансляция из Юрмалы 0:50 Мес-
то встречи изменить нельзя. Х/ф 1:55 Я буду ждать. Х/ф
3:15 Ефросинья. Продолжение (222 серия) 4:00 Институт
благородных девиц (115 серия) 4:45 Мелочи жизни. Х/ф
5:55 Вся Россия 6:10 Анжелика Балабанова. Русская жена
для Муссолини

07.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 08.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ЦЕНА
ПОБЕДЫ" Т 10.00 Русский сериал "КРОТ-2". 5-я серия С 11.00 Пре-
мьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. НЕБЕЗОПС-
НЫЙ РЕЙС" С 12.00 Информационно-аналитическая программа "ГРА-
НИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-Мурзой Т 13.00 "2012" Т 14.00
Художественный фильм "НЕ РОДИСЬ КРАСИВЫМ..." Ф 16.00 Рус-
ский сериал "КРОТ-2". 6-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И
18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ". 8-я серия С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕ-
НИЕ" И 20.00 "КЛИНЧ" Т 21.00 "СКАНЕР" Т 22.00 Премьера русского
сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. НАЛОГ НА ЩЕДРОСТЬ" С
23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Художественный фильм "...А ЧЕЛО-
ВЕК ИГРАЕТ НА ТРУБЕ". После окончания смотрите мультфильмы
для взрослых Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал
"КРОТ-2". 6-я серия С 04.00 Премьера русского сериала "МОСКВА.
ТРИ ВОКЗАЛА - 4. НАЛОГ НА ЩЕДРОСТЬ" С 05.00 "КЛИНЧ" Т 06.00
Русский сериал "СТИЛЕТ". 8-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Рус-
ский сериал "КРОТ-2". 6-я серия С 11.00 Премьера русского сериала
"МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. НАЛОГ НА ЩЕДРОСТЬ" С 12.00 "ГЕРМАНИЯ
ЗА НЕДЕЛЮ" И 12.30 Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИ-
КАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 13.00 "СКАНЕР" Т 14.00
Художественный фильм "...А ЧЕЛОВЕК ИГРАЕТ НА ТРУБЕ". После оконча-
ния смотрите мультфильмы Ф 16.00 Русский сериал "КРОТ-2". 7-я серия С
17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ". 9-я серия С
19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ПОЛ-
НЫЙ АЛЬБАЦ" Т 21.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 22.00 Премьера русского
сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. ВОЗДЫХАТЕЛЬ" С 23.00 "СЕЙЧАС В
МИРЕ" И 00.00 Художественный фильм "МЫ - ВАШИ ДЕТИ". 1-я серия.
После окончания смотрите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "КРОТ-2". 7-я серия С 04.00 Пре-
мьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. ВОЗДЫХАТЕЛЬ" С
05.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т 06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ". 9-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Русский
сериал "КРОТ-2". 7-я серия С 11.00 Премьера русского сериала "МОСКВА.
ТРИ ВОКЗАЛА - 4. ВОЗДЫХАТЕЛЬ" С 12.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И 13.00
"БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 14.00 Художественный фильм "МЫ - ВАШИ ДЕТИ".
1-я серия. После окончания смотрите мультфильмы Ф 16.00 Русский сери-
ал "КРОТ-2". 8-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал
"СТИЛЕТ". 10-я серия (заключительная) С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКО-
НОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т 21.00 "В КРУГЕ СВЕ-
ТА" Т 22.00 Премьера русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. СТРА-
СТИ ПО ШИЛЛЕРУ" (заключительная серия) С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И
00.00 Художественный фильм "МЫ - ВАШИ ДЕТИ". 2-я серия. После окон-
чания смотрите короткометражный фильм "Экскурсант" Ф 02.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "КРОТ-2". 8-я серия С 04.00 Премьера
русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. СТРАСТИ ПО ШИЛЛЕРУ"
(заключительная серия) С 05.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т 06.00 Русский сериал
"СТИЛЕТ". 10-я серия (заключительная) С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "КРОТ-2". 8-я серия С 11.00 Премьера русского
сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. СТРАСТИ ПО ШИЛЛЕРУ" (зак-
лючительная серия) С 12.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 13.00 "В КРУГЕ СВЕ-
ТА" Т 14.00 Художественный фильм "МЫ - ВАШИ ДЕТИ". 2-я серия.
После окончания смотрите короткометражный фильм "Экскурсант"
Ф 16.00 Русский сериал "КРОТ-2". 9-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕ-
НИЕ" И 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 1-я серия С 19.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "КЕЙС" Т 21.00 "СВО-
ИМИ ГЛАЗАМИ" Т 22.00 Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 1-я
серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Художественный фильм
"БЕДА". После окончания смотрите мультфильмы для взрослых Ф
02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "КРОТ-2". 9-я серия
С 04.00 Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 1-я серия С 05.00
"КЕЙС" Т 06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 1-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "КРОТ - 2". 4-я серия С 11.00 Премьера русско-
го сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. ТЕМНОЕ ДЕЛО" С 12.00
"СВОИМИ ГЛАЗАМИ" Т 13.00 "КЕЙС" Т 14.00 Художественный фильм
"СКАНДАЛЬНОЕ ПРОИСШЕСТВИЕ В БРИКМИЛЛЕ". 2-я серия. Пос-
ле окончания смотрите мультфильмы Ф 16.00 Русский сериал "КРОТ
- 2". 5-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал
"СТИЛЕТ". 5-я серия С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕС-
КИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "2012" Т 21.00 "ВСЁ ТАК" Т 22.00 Премьера
русского сериала "МОСКВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4. НЕБЕЗОПАСНЫЙ
РЕЙС" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ"
И 00.30 Информационно-развлекательная программа "АРТ-НАВИГА-
ТОР" Т 01.00 "2012" Т 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сери-
ал "КРОТ - 2". 5-я серия С 04.00 Премьера русского сериала "МОС-
КВА. ТРИ ВОКЗАЛА - 4 НЕБЕЗОПАСНЫЙ РЕЙС" С 05.00 "ВСЁ ТАК" Т
06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ". 5-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬТ-
ФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 "КЛИНЧ" Т
11.00 Сериал выходного дня "СЫЩИК САМОВАРОВ. ЖАРА". 1-я серия С
12.00 Сериал выходного дня "СЫЩИК САМОВАРОВ. ЖАРА". 2-я серия С
13.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ". Гость программы -
Михаил Волков Т 14.00 Снято в СССР. "ШИНЕЛЬ" Ф 15.30 Программа "ЖИ-
ВОЕ СЛОВО" Т 16.00 Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ. АН-
ТИФОКУС" С 17.00 Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАН-
СКИЙ ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 17.30 "ЭХО НЕДЕЛИ" Т 18.00
Русский сериал "СТИЛЕТ". 6-я серия С 19.00 "КОД ДОСТУПА" Т 20.00 "ЦЕНА
ПОБЕДЫ" Т 21.00 Сериал выходного дня "СЫЩИК САМОВАРОВ. БАНДИТ".
1-я серия С 22.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И 23.00 Сериал выходного дня
"СЫЩИК САМОВАРОВ. БАНДИТ". 2-я серия С 00.00 Художественный фильм
"НЕ РОДИСЬ КРАСИВЫМ..." Ф 02.00 Авторская программа Виктора Топал-
лера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 02.30 "МУЛЬТ-
ФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ" Ф 03.00 Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И
ВИКТОРИЯ. АНТИФОКУС" С 04.00 Снято в СССР. "ШИНЕЛЬ". После окон-
чания смотрите мультфильмы для взрослых Ф 06.00 Русский сериал "СТИ-
ЛЕТ". 6-я серия С

07.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 08.00 Детский художественный фильм "МОЙ
ПЕРВЫЙ ДРУГ" Ф 09.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 10.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т
11.00 Сериал выходного дня "СЫЩИК САМОВАРОВ. БАНДИТ". 1-я серия
С 12.00 Сериал выходного дня "СЫЩИК САМОВАРОВ. БАНДИТ". 2-я се-
рия С 13.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 14.00 Снято в СССР. "ИНТЕРВЕНЦИЯ" Ф
16.00 Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ. ФАНТОМ ВЫ-
СОЦКОГО" С 17.00 Информационно-развлекательная программа "АРТ-
НАВИГАТОР" Т 17.30 "ГЛОБАЛ 3000" Т 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ". 7-я
серия С 19.00 "БЕЗ ДУРАКОВ" Т 20.00 Информационно-аналитическая
программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-Мурзой Т 21.00 Сериал
выходного дня "СЫЩИК САМОВАРОВ. ФИНАЛ". 1-я серия С 22.00 "В
НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т 23.00 Сериал выходного дня
"СЫЩИК САМОВАРОВ. ФИНАЛ". 2-я серия (заключительная) С 00.00
Художественный фильм "СИРАНО ДЕ БЕРЖЕРАК". После окончания смот-
рите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 Информационно-развлекатель-
ная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОС-
ЛЫХ" Ф 03.00 Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ. ФАНТОМ
ВЫСОЦКОГО" С 04.00 Снято в СССР. "ИНТЕРВЕНЦИЯ" Ф 06.00 Русский
сериал "СТИЛЕТ". 7-я серия С

RТVI РТР

 06:10 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 07:00 Новости 07:10 "Три
толстяка". Мультипликационный фильм 07:45 Михаил Ножкин, Алек-
сандр Фатюшин в фильме "Одиночное плавание" 09:20 "Армейский
магазин" 09:50 "Смешарики. ПИН-код" 10:00 "Здоровье" 11:00 Новости
(с субтитрами) 11:15 "Непутевые заметки" с Дмитрием Крыловым 11:30
"Пока все дома" 12:30 "Фазенда" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15
"Надежда Румянцева. Одна из девчат" 14:10 Надежда Румянцева, Юрий
Белов в комедии "Неподдающиеся" 15:30 "Народная медицина. Испы-
тано на себе" 16:25 "По следам "Больших гонок"" 17:55 Все хиты "Юмор
FM" на Первом 19:20 Премьера. "Биополе. Невидимая сила" 20:15
Премьера. Сергей Астахов, Анастасия Заворотнюк в фильме "Дом на
краю" 22:00 "Время" 22:20 "Большая разница" 23:25 Андрей Миронов,
Александра Яковлева, Олег Табаков, Николай Караченцов в фильме
"Человек с бульвара Капуцинов" 01:05 Сергей Шакуров в фильме "Кто
стучится в дверь ко мнеЕ" 02:35 Юрий Яковлев, Ирина Муравьева в
фильме "Милостивые государи" 03:45 Фильм "Два дня тревоги" 05:05
"Сердце Марии". Многосерийный фильм

7:00 Вести 7:10 Вести-Москва 7:20 Я буду ждать. Х/ф
8:45 Мультфильм 9:00 Субботник 9:30 Обыкновенный
концерт с Эдуардом Эфировым 10:00 Вести 10:10 Вес-
ти-Москва 10:20 Крылья ангела. Х/ф 12:15 Любовь и
голуби. Фестиваль-57 13:00 Вести 13:20 Вести-Москва
13:25 Вся Россия 13:40 Честный детектив 14:10 Линия
жизни. Виктор Мережко 15:00 Екатерина Воронина. Х/
ф 16:30 Субботний вечер 18:15 "Исторические хроники"
с Николаем Сванидзе. 1973. Громыко 19:00 Вести 19:25
Васильки для Василисы. Х/ф 21:05 Синие как море гла-
за. Х/ф 22:40 Новая волна-2012. Трансляция из Юрма-
лы 0:45 Место встречи изменить нельзя. Х/ф 3:05 Суб-
ботний вечер 4:40 Синие как море глаза. Х/ф 6:10 Лю-
бовь и голуби. Фестиваль-57

7:00 Утро России 11:00 Душечка. Х/ф 12:15 Мультфильм 12:30
Тайны русского кино. Невозможное сегодня 13:00 Вести 13:30
Вести-Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О самом главном
15:00 Люблю, не могу! 15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25
Ефросинья. Продолжение (223 серия) 17:10 Институт благород-
ных девиц (116 серия) 17:55 Academia. Игорь Мельников. "Жи-
вой лед". 1-я лекция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Сви-
детели. Запад есть Запад. Восток есть Восток. Всеволод Ов-
чинников. Фильм 1-й 20:15 Прямой эфир 21:00 Верю (5 серия)
21:45 Тайны следствия-9. Товар - деньги - товар (5 серия) 23:20
Закрытие Международного конкурса молодых исполнителей
"Новая волна-2012". Трансляция из Юрмалы 1:55 Свидетели.
Запад есть Запад. Восток есть Восток. Всеволод Овчинников.
Фильм 1-й 2:45 Ефросинья. Продолжение (223 серия) 3:30 Ин-
ститут благородных девиц (116 серия) 4:15 Душечка. Х/ф 6:10
Комната смеха

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора
Ватсона. Знакомство. Х/ф 12:10 Мультфильмы 12:30 Тайны русского
кино. История одной авантюры 13:00 Вести 13:30 Вести-Москва 13:50
С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00 Люблю, не могу! 15:45
Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продолжение (224
серия) 17:10 Институт благородных девиц (117 серия) 17:55 Academia.
Игорь Мельников. "Живой лед". 2-я лекция 18:40 Вести-Москва 19:00
Вести 19:30 Свидетели. Запад есть Запад. Восток есть Восток. Все-
волод Овчинников. Фильм 2-й 20:15 Прямой эфир 21:00 Верю (6
серия) 21:45 Тайны следствия-9. Попутчик (6 серия) 23:20 Генерал
звездных войн 0:05 Новости культуры 0:30 Роману Козаку посвяща-
ется... 1:10 Детективное агентство "Иван да Марья". Дело о призра-
ке 1:55 Свидетели. Запад есть Запад. Восток есть Восток. Всеволод
Овчинников. Фильм 2-й 2:45 Ефросинья. Продолжение (224 серия)
3:30 Институт благородных девиц (117 серия) 4:15 Приключения
Шерлока Холмса и доктора Ватсона. Знакомство. Х/ф 5:30 Роману
Козаку посвящается... 6:10 Генерал звездных войн

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора
Ватсона. Кровавая надпись. Х/ф 12:10 Мультфильм 12:30 Тайны
русского кино. Пропавшие лица 13:00 Вести 13:30 Вести-Москва
13:50 С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00 Люблю, не
могу! 15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Про-
должение (225 серия) 17:10 Институт благородных девиц (118 се-
рия) 17:55 Academia. Владимир Мясников. "История востоковеде-
ния в России". 1-я лекция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30
Обменяли хулигана на Луиса Корвалана... 20:15 Прямой эфир
21:00 Верю (7 серия) 21:45 Тайны следствия-9. Дед Мороз в гневе
(7 серия) 23:20 Титаник. Последняя тайна 0:05 Новости культуры
0:30 Код Айтматова 1:10 Детективное агентство "Иван да Марья".
Дело о призраке 1:55 Обменяли хулигана на Луиса Корвалана...
2:45 Ефросинья. Продолжение (225 серия) 3:30 Институт благо-
родных девиц (118 серия) 4:15 Приключения Шерлока Холмса и
доктора Ватсона. Кровавая надпись. Х/ф 5:30 Код Айтматова 6:10
Титаник. Последняя тайна

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ватсона. Ко-
роль шантажа. Х/ф 12:10 Мультфильмы 12:30 Тайны русского кино. Поймавший
ветер 13:00 Вести 13:30 Вести-Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О самом
главном 15:00 Люблю, не могу! 15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефро-
синья. Продолжение (226 серия) 17:10 Институт благородных девиц (119 серия)
17:55 Academia. Владимир Мясников. "История востоковедения в России". 2-я
лекция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Целители. Расплата за невеже-
ство 20:15 Прямой эфир 21:00 Верю (8 серия) 21:45 Тайны следствия-9. Кровь и
кетчуп (8 серия) 23:20 Александр Солженицын. Спасенное интервью 0:15 Ново-
сти культуры 0:35 Котэ Марджанишвили. Пространство трагедии 1:15 Детектив-
ное агентство "Иван да Марья". Дело о пропавших девушках 2:00 Целители.
Расплата за невежество 2:45 Ефросинья. Продолжение (226 серия) 3:30 Инсти-
тут благородных девиц (119 серия) 4:15 Приключения Шерлока Холмса и докто-
ра Ватсона. Король шантажа. Х/ф 5:35 Котэ Марджанишвили. Пространство
трагедии 6:15 Элегия. Виктор Борисов-Мусатов

Канал 1
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ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru
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Недавно в прессу
просочились слухи о
том, что примадонна
российской эстрады
Алла Пугачёва состави-
ла своё завещание, бо-
лее того, в нём она ука-
зала только двух род-
ных - дочку Кристину
Орбакайте и внука Ни-
киту Преснякова.

Долго никто не мог
понять, почему звезда
обошла вниманием ос-
тальных родственни-
ков, пока в дело не
вмешалась сама Алла
Борисовна.

Как утверждает ар-
тистка, она мало того,
что нигде не опублико-
вывала своё завеща-
ние, его попросту нет
вообще. Звезда была
очень раздосадована
этой "уткой", и пообе-
щала наказать всех,
кто это придумал. Так-
же она заявила, что
раньше положенного
срока, про её завеща-
ние никто не узнает.

Àëëà Ïóãà÷¸âà íå ïèñàëà çàâåùàíèå
Симоновский суд

Москвы частично удов-
летворил иск одной из
солисток группы "ВИА
Гра" Альбины Джанаба-
евой к журналу "Стар
Хит", редактором кото-
рого является из-
вестный телеведущий
Андрей Малахов.

"Суд постановил час-
тично удовлетворить
иск Джанабаевой,
взыскав за нарушение
права на частную
жизнь компенсацию за
моральный вред в раз-
мере 100 тысяч рублей,
в остальной части ис-
ка отказать. Решение
может быть обжалова-
но в течение десяти
дней", - огласила резо-
лютивную часть судья
Марина Буторина.

 Как сообщил пресс-
секретарь суда Олег
Шассаев, Альбина Джа-
набаева требовала ком-
пенсацию за две статьи
и фотографии к ним. По
мнению певицы, журнал
Андрея Малахова неп-
равомерно вмешался в
ее личную жизнь, а так-

Èç-çà "ÂÈÀ Ãðû" Àíäðåé
Ìàëàõîâ ïîòåðÿë 100 òûñÿ÷

же допустил оскорби-
тельные высказывания
в ее адрес.

Ответчиком по иску
выступал издатель жур-
нала ЗАО "ИнтерМеди-

аГруп". Второй анало-
гичный иск Джанабае-
вой к этому же ответ-
чику Симоновский суд
столицы рассмотрит 26
июля.

Àëåêñåé Âîðîáüåâ
âûñòóïèë
â ìóçåå ñîöáûòà

В Казани в музее соцбы-
та на традиционном квар-
тирнике неожиданно появил-
ся Алексей Воробьев. Он
буквально с порога в рок-н-
ролльном порыве присоеди-
нился к выступающей груп-
пе "ТриП", спев песню "Hit
the Royal Jack" и другие хиты.
Затем актер и певец озна-
комился с экспозицией му-
зея и снова вышел на сце-
ну, сообщает сайт музея.
Зазвучали песни Элвиса
Пресли, а также по просьбе

посетителей музея собствен-
ные произведения Алексея.
За время более чем часо-
вого выступления он успел
продемонстрировать умение
игры на гитаре, клавишных
инструментах, барабанах.
Певец получил в подарок
русско-татарский разговор-
ник советского периода, а
после очередной эмоцио-
нальной песни стянул с се-
бя футболку, которая тут же
отправилась в зал рок-н-
ролльной славы музея.

"Я счастлив, что попал в
такое место и я еще обяза-
тельно вернусь сюда!" - зая-
вил на прощание гость. Зри-
тели остались очень до-
вольны выступлением звез-
ды, Алексей вел себя очень
искренне, пел вживую око-
ло часа, а в перерывах неп-
ринужденно общался с пок-
лонниками. Все отметили,
что в музее Воробьев про-
извел настоящий фурор,
отыграв не хуже, чем на
больших концертах, и у него
есть все задатки рок-звезды.

Согласно данным TNS,
"Луч Света" показала лучшие
результаты среди всех шоу,
транслировавшихся в суббо-
ту вечером. Пока доступны
данные только по Москве.

В ходе передачи Светла-
на Курицына, она же звез-
да Рунета Света из Ивано-
во, общалась с лидером пар-
тии ЛДПР Владимиром Жи-
риновским, создателем груп-
пы "На-На" Бари Алибасовым
и певцом Юрием Антоновым.

Телевизионный дебют
Светланы Курицыной смот-
рели 14,2% телезрителей,
проводивших субботний ве-
чер перед телевизором. Сог-
ласно данным телеизмере-
ний, аудитория программы
"Луч Света" составила 357,9
тыс человек. Это больше ау-
дитории программы "Кто хо-
чет стать миллионером" на
"Первом канале" (демонстри-
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ровалась чуть раньше "Луча
Света") и телеигры "Десять
миллионов" на канале "Рос-
сия 1" - их посмотрели 346,8
тыс человек и 278,5 тыс че-
ловек, соответственно. Еще
убедительнее Курицына
обогнала КВН на "Первом
канале" (241,5 тыс чел) и "Ка-

меди клаб. Лучшее" на ТНТ
(129,6 тыс человек).

Медиа-аналитик Андрей Ми-
рошниченко считает, что на
НТВ использовали распрост-
раненный в поп-культуре при-
ем "забрасывания простака
на несколько этажей вверх
на потеху публике".

- Есть целая череда таких
персонажей, начиная от
вольтеровского Простодуш-
ного до Франсуа Перрена
(герой Пьера Ришара в ко-
медии "Высокий блондин в
черном ботинке". - "Извес-
тия"), - утверждает эксперт.

- Причем автор обязатель-
но использует своего прос-
така дважды. Сначала, что-
бы посмеяться над ним. По-
том, для обличения распу-
щенных нравов высшего све-
та. Что-то такое приключит-
ся и со Светой. Могут по-
пользоваться и бросить, что
приведет ее к серьезному
кризису. Внутренний надлом
- обязательный элемент сце-
нария. Потом о ней вспом-
нят и снова вытащат, но уже
смакуя этот ее надлом, - для
разоблачения циничного
шоу-бизнеса, - полагает Ми-
рошниченко.

Более того, звезда соби-
рается потребовать мораль-
ную компенсацию в разме-
ре от 5 до 10 млн рублей. А
всё дело в том, что в меду-
череждении, вот уже ко-
торый год висит фотография
Валерии, окруженная врача-
ми-хирургами, подпись под
фото гласит - почётный по-
сетитель клиники. Сама же
певица утверждает, что ни-
когда там не была, а врачи
нагло пользуются её именем
для привлечения клиентов.

Недавно произошёл один
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инцидент - заслуженная ар-
тистка России Алена Галич,
обратившая внимание на фо-
то именитой посетительницы
решила воспользоваться ус-
лугами клиники, для подтяж-
ки лица. В итоге операция
прошла неудачно, у жен-
щины атрофировалась поло-
вина мышц на лице.

Поэтому, чтобы не вводить
больше людей в заблуждение,
известная певица решила об-
ратиться в суд, и с его по-
мощью остановить деятель-
ность клиники "Ла Страда".

В концертном холле "Метели-
ца" состоялась Первая церемо-
ния вручения премии "Леди со-
вершенство" по версии российс-
кого мужского журнала "XXL".
Главный титул и статуэтка в фор-
ме хрустальной туфельки доста-
лись певице  Анне Семенович. Ан-
на Семенович и Олеся Судзилов-
ская получили от спонсоров не
только множество подарков, но

Àííà Ñåìåíîâè÷ ïîëó÷èëà òèòóë
"ëåäè ñîâåðøåíñòâî"

еще каждая из них ушла с нор-
ковым палантином на плечах от
он-лайн салона меховых аксес-
суаров. Никас Сафронов назвал
Семенович самой красивой де-
вушкой вечера, хотя тут же поп-
равился и уточнил, что и Анфиса
Чехова, на его взгляд, прекрас-
на, но она сейчас беременна, а
беременные женщины красивы
вдвойне и вне конкуренции.
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Нашият редовен читател и автор Атанас ПЕ-
ЕВ от Добрич допълва серията си "Забравените
страници на историята" както винаги с много
уж дребни наглед, всекидневни случки, но неиз-
менно изпълнени с доброта, човещина, топлота
в отношенията между българи и руси.

Времето е най-безпристрас-
тният арбитър
Дълга, много дълга и интересна е кореспон-

денцията ми с видни съветски и руски воена-
чалници или с техни близки. Повече от 150 са
имената в нея. На първите места сред тях е
дъщерята на прославения съветски маршал Фьо-
дор Иванович Толбухин /16.VI.1894-17.Х.1949/ -
Татяна Фьодоровна Толбухина. Не само я бях
виждал, но и имах щастливия шанс да разгова-
рям с нея. Ето какво ми бе написала тя в ново-
годишната си картичка от 1 януари 1984 година:
"Уважаеми Атанас Пеев! Приемете сърдечните
ми поздравления с настъпващата Нова година
и с най-добри пожелания за щастие, здраве,
успехи в труда и в личния Ви живот..."

Малко е да кажа, че Русия и нейният велик
народ са твърде отдавна на почит в нашия род.
Още като дете помня, че в ранните си моминс-
ки години майка ми Калина Сивкова /1884-1952/
бе наредила две свои картини над леглото си,
извезани от нейните ръце - Слизането на Боте-
вата чета на Козлодуйския бряг и целуването
на свещената българска земя, и посрещането
на руските освободителни войски у нас, начело
с генерал Йосиф Гурко. Родителите ми са сред
първите членове на учреденото на 4 май 1947
година в родното ми село Златия, Добричко,
българо-съветско дружество. Баща ми дори е
първият в учредителния протокол.

Почти целият ми съзнателен живот премина в
Добрич. С Указ № 871 на 20 октомври 1949 годи-
на на Президиума на Народното събрание гра-
дът е преименуван на името на маршал Толбу-
хин. Освен това, в знак на уважение към лич-
ността и делата на големия съветски пълково-
дец с огромен принос за разгрома на хитлеро-
фашизма като командващ войските на Трети Ук-
раински фронт, към който се присъединяват и
частите на първа Българска армия, на заседа-
ние на общинския съвет на 30 септември 1946
година е решено улицата, на която се е нами-
рал щабът на Толбухин, да носи неговото име.
На заседание на Временната общинска управа
на Добричката градска народна община на 24
декември същата година е решено: "Приема се
възторжено предложението на кмета Димитър
Върбанов /1898-1967/, щото прославеният съ-
ветски пълководец и герой на Съветския съюз
маршал Фьодор Иванович Толбухин да бъде про-
възгласен за първи почетен гражданин на Доб-
рич" /след 9 септември 1944 г. - б.а./.

В центъра на града през 1959 година е издиг-
нат бронзов бюст-паметник на маршал Фьодор
Толбухин, дело на големия български скулптор
с добруджански родов корен Иван Димов /1913-
2002/, участвал във Втората световна война.
След войната, през септември 1946 г., марша-
лът подпомогнал с техника едва прохождащата
машинно-тракторна станция в Добрич, подаря-
вайки четири трактора СТЗ-НАТН, по един струг,
електрожен и камион със сачмени лагери. Това
станало на митинг в края на града, където бил
46-и пехотен Добрички полк. На митинга гово-
рили добричкият общественик Михаил Андреев
/1908-1970/ и съветският майор Дайчик. По трак-
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торите още имало следи от куршуми от война-
та. След 9 септември 1944 г. по един трактор
СТЗ-НАТН бил подарен на ТКЗС-та в селата Ва-
силево и Вранино, а на стопанствата в Пчела-
рово и Конаре - по един "Булдог". С тази техни-
ка, преминала през огъня на войната, започва
кооперативното земеделие в Добричко.

Фьодор Толбухин е бележит военен деец. Роден
е в с. Андроники, Ярославска губерния. Става мар-
шал през 1944 г. Удостояван е два пъти /през
1945-а и посмъртно - през 1965 г./ със званието
"Герой на Съветския съюз". По време на Велика-
та Отечествена война на Съветския съюз /1941-
1945/, командва армия в битката при Сталинград
/1942-1943/ и войските на Южния, IV и III Украин-
ски фронт, части от който през септември 1944
година преминават през България и я освобож-
дават от фашизма - факт, който след датата на
политическите промени у нас 10 ноември 1989
година се премълчава или оспорва от някои ис-
торици и политици. Последваха и съответните не-
гативни действия - с Указ № 87, публикуван в
брой 77 на "Държавен вестник" от 25 септември
1990 година бе възвърнато старото име на града,
бюст-паметникът на Толбухин бе снет от пиедес-
тала, а името на улицата бе сменено. Остана са-
мо званието му "почетен гражданин на Добрич".

Така е изглеждал бюстът паметник на  ФьодорТолбу-
хин, когато градът носи името на маршала. Демонти-
рането на паметника в началото на 1990 г. предизвик-
ва недоволство в побратимения на Добрич град Ярос-
лавъл. Заформилият се сериозен скандал утихва, след
като от руска страна се убеждават, че бюстът на мар-
шал Толбухин не е изчезнал, а е преместен в музея на
Йордан Йовков. Паметникът в Добрич е копие на
демонтирания бюст срещу западния вход на СУ "Кли-
мент Охридски" в София. Броени дни след освобожде-
нието на България от хитлерофашистите, на 12 сеп-
тември 1944 г. Толбухин е произведен в чин маршал

Архивите и спомените на старите добричлии
обаче говорят друго - заслугите на маршал Фьо-
дор Толбухин за разгрома на хитлерофашизма
са огромни и историята не може да не му ги
признае. Тя е тази, която рано или късно ще
произнесе решаващата си дума на най-точен и
безпристрастен арбитър. А в нея маршалът ви-
наги ще има полагащото му се важно място на
военачалник със световна слава както и приз-
нанието на голям българофил. Името и делата
му са безспорни и остават в първите страници
на световната военна история.

За разлика от Добрич Димитровград е запазил па-
метниците от миналото. На 9 май т. г. кметът на
града Иво Димов /ГЕРБ/ заедно с ветерани и младе-
жи поднесе венци и цветя пред паметника на Фьо-
дор Толбухин

Една снимка разказва
Между 8 и 27 септември 1944 година на неуг-

ледната тогава добричка улица "Струма" 20, в
дома на младото семейство Пенка Трифонова и
Ганчо Ганев дошли млади, почти голобради съ-
ветски воини. Пенка и Ганчо ги приели като
родни братя. Момчетата били пет-шест. Често
се заигравали с децата им Любен и Тодорка.
Но Ганчо бил мобилизиран. Завърнал се вед-
нъж при семейството си, поискал да влезе: "Свой
съм, Ганчо. Идвам да видя жената и децата!"

Русначетата скочили. Те не разбрали обаче
какво иска той да им каже. Кучетата заглушили
тихия му глас. Пък и трудно се вярвало тогава
на думата "свой" - всеки е можел да я изрече...
След няколко реплики се разбрали и Ганчо вля-
зъл при своите...

Най-много се застоял в дома на добричлиите
офицерът Александър Демиденко. Високото ру-
солява момче било на 21-22 години и живеело в
Киев. Строг и спретнат бил Александър в свое-
то облекло: зелена гимнастьорка, син брич, бо-
туши и фуражка. Бързо се сприятелил със се-
мейството. Често разказвал, че баща му е убит
във войната на финландския фронт, че има майка
и шестгодишна сестричка...

Най-близо до къщата било началното учили-
ще "Васил Левски" /сега професионална гимна-
зия за финансово стопанство със същото име/
. Наоколо имало зеленина, дървета, едното от
които било орехово. Разбира се, че имало и
много стари, прегърбени от годините къщички.
Пенка и Саша си направили снимка в двора.
Една от снимките Александър надписал на 6-
годишната Тодорка Ганчева: "За спомен на мал-
ката Тодорка от руския офицер Демиденко Алек-
сандър. Спомняй си, Тодорке, и расти голяма.
Бъди щастлива, 27 септември 1944 г. Добрич.
Поздрав на всички ви. Александър Демиденко."

Скоро дошла раздялата. Саша трябвало да
замине...

Колко много вода изтече от тогава, колко се
промени всичко. Къщата на улица "Струма" вече
я няма. Любимката на Саша - Тодорка, отдавна е
пенсионирана учителка, с вече големи внуци.

Но една стара и олющена от времето снимка
връща спомени, разказва толкова много за ми-
гове отпреди 68 години...

Наташа Колева,
Севлиево

Членове на ОД "Русо-
фили" и представители
на партия "Демократич-
на левица" сведоха гла-
ви в знак на почит и по-
ложиха цветя на руски-
те гробници и паметник
в двора на църквата "Св.
Троица" на 16 юли - Де-
нят на Освобождението
на Севлиево от османс-
ко владичество. Дирек-
торът на Историческия
музей - Найден Петров,
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разказа на присъстващи-
те за ожесточеното сра-
жение, което полусотни-
те на есаул Иван Фила-
ретович Антонов от 30-
ти Донски казашки полк
и поручик Александър
Василевич Верешчагин
от Владикавказкия конен
полк водят срещу двехи-
лядния турски башибо-
зук. Благоприятният из-
ход от това сражение да-
рява севлиевци с така
жадуваната свобода.

През 90-те години на
19 век в двора на църк-

вата руското правител-
ство издига две гробни-
ци и един паметник. Под
северната гробница са
погребани хорунджий
Гурбанов и казаците
Зенцов, Месякин и Ани-
кин от 30-ти Донски ка-
зашки полк, загинали за
освобождението на Сев-
лиево и с. Кормянско.
Под паметника с руски
кръст е погребан пору-
чик Митрофан Марков
от 9-ти пехотен Старо-
ингерманландски полк,
починал от тиф в Сев-

лиево, а под южната
гробница лежат костите
на руски войни от 35-ти
Брянски пехотен полк,
загинали на 1 август
1877 г. при освобожде-
нието на Ловеч.

Положените на гроб-
ницата и паметника цве-
тя бяха знак на прекло-
нение пред героизма и
саможертвата на руски-
те воини,  загинали за
освобождението на сев-
лиевския край и остана-
ли завинаги тук, далеч
от родните си места.
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П
ри посещението
си миналата сед-
мица в Москва

турският премиер Ре-
джеп Тайип Ердоган уве-
ри Владимир Путин, че
съвместния с Русия про-
ект за изграждане на
атомната електроцент-
рала "Аккую" ще бъде ре-
ализиран в срок, съоб-
щи ИТАР-ТАСС. "Убеден
съм, че изпълнението на
планираните строителни
работи ще сведе до ну-
ла инициативите на не-
доброжелателите", зая-
ви турският премиер в
разговора си с руския
президент.

Ердоган нарече съв-
местната работа в ядре-
ната енергетика "най-
значимото капиталовло-
жение". "Тази крачка бе
направена въпреки съ-
ществуващата в света
негативна нагласа към
атомната енергетика",
допълни турският преми-
ер. Путин също отбеля-
за "ефективното сътруд-
ничество в сферата на
енергетиката". Той уточ-
ни, че има предвид не
само търговията с въг-
леводороди, макар че
Турция заема второ мяс-
то сред потребителите
на руски суровини, но и
сътрудничеството във
високите технологии,
включително и при стро-
ителството на атомната
електроцентрала.

Руският лидер благо-
дари на Ердоган за не-
говите усилия за разви-
тие на двустранните от-
ношения. Той изтъкна, че
миналата година обемът
на стокообмена между
двете страни се е уве-
личил с 25 процента и е
достигнал 34 милиарда
долара. Едновременно с
това голям брой турски
компании работят пос-
тоянно на руския пазар.

На преговорите в Мос-
ква имахме добра въз-
можност да разгледаме
развитието на нашето
сътрудничество, насоче-
но към бъдещето, заяви
Ердоган на пресконфе-
ренция при завръщане-

Îò ðóñêèÿ äæîá â òóðñêàòà õàçíà
Едно от най-големите пера в турската икономика -

туризмът, също разчита на руснаците заради което
си струва те да бъдат ухажвани. За четирите месеца
на текущата година руските туристи са увеличили раз-
ходите си по турските курорти с 37,3% в сравнение
със същия период на миналата година. Така Русия
излиза на четвърто място сред страните, които пове-
че от всички останали извършват в Турция безналич-
ни плащания по време на своето посещение.

Преди руснаците са само англичаните, гостите от
Саудитска Арабия и азербайджанците. Тези сведения
са отразени в отчета на платежната система "Виза".
Най-много са били увеличени разходите за авиоби-
лети, за пътешествия по страната и за храна. Зае-
майки четвъртото място сред туристите, извършващи
безналично плащане, руснаците са лидери в Турция
като най-разточителни туристи, които плащат кеш.

На автомобилите "Лада"
ще се появи западна сис-
тема за сигурност. Концер-
нът "АвтоВАЗ"-"Рено-Нисан"
подписа за това договор с
германската компания "Бош"
с действие до 2017 г. Ин-
женерите ще започнат ра-
бота и по електрифицира-
нето на "Лада" и намалява-
не на вредните изхвърляния.
На руските коли ще бъде из-
питана системата "старт-
стоп", която автоматично
изключва двигателя на све-
тофар. Едновременно с то-
ва страните обсъждат пре-
насянето на производство-
то на детайли в Русия.

Компаниите работят заед-
но от 1995 г. "Бош" доставя
на "АвтоВАЗ" хидроагрегати-
те АВС, датчици за скорост,
генератори, стартери, датчи-
ци за кислород. Локализа-
цията на производството на
детайли ще стане нов етап
на сътрудничеството. Тя е
изгодна за двете страни. Ще
се увеличи износът на ко-
ли, произведени в Русия, ще

Руските акционери в съвместното дру-
жество ТНК-БП от консорциума ААР ("Ал-
фа Груп", "Аксес индъстрис" и група "Ре-
нова") са предложили на британския кон-
церн "Бритиш петролиъм" (Би Пи) да изку-
пи дела им от ТНК-БП срещу налични пари
и акции на Би Пи. Това заяви миналата
седмица генералният директор на ААР Стан
Половец, цитиран от ИТАР-ТАСС.

ТНК-БП е съвместно дружество на Би
Пи и ААР, които държат по 50 процента от
него. На 1 юни Би Пи официално уведоми
партньорите си, че планира да продаде
целия си дял. Според оценките на анали-
затори британската компания може да по-
лучи от сделката до 30 млрд. долара. Ми-
хаил Фридман, един от участниците в ААР,
тези дни води преговори в Ню Йорк и Бос-
тън с инвеститори, които имат акции на
Би Пи. Основното, което Фридман посо-
чи, бе, че в сегашната си форма това пар-
тньорство вече е изчерпано. Акционерите
трябва да променят структурата на собст-
веността и да преодолеят вътрешните про-
тиворечия, които разкъсват ТНК-БП.

Според Половец ААР има по-голям ин-
терес да продаде акциите си от ТНК-БП на
Би Пи срещу налични пари и 10-12 про-
цента от акциите на британския концерн.
Според руския консорциум този вариант

ÀÅÖ "Àêêóþ":

Европа все повече ще зависи от
енергийните планове на Москва и Анкара

Специалисти от "Атомэнергопроект" вече завършват
поредния етап от инженерните проучвания на тере-
на на АЕЦ "Аккую"

ðàçóìíàòà èíâåñòèöèÿ

то си в Истанбул. Той из-
рично отбеляза страте-
гическия характер на от-
ношенията между Турция
и Русия, като подчерта,
че сега обемът на тър-
говско-икономическите
връзки между двете
страни стабилно нарас-
тва. "Целта ни е в близ-
ко бъдеще да достигнем
равнище на стокообме-
на от 100 милиарда до-
лара. Изградихме здра-
ви партньорски отноше-
ния с Русия в областта
на енергетиката. Поло-
вината от електроенер-
гията ни сега се произ-
вежда в газови елект-
ростанции. Това стана

атомната енергетика.
Строим АЕЦ "Аккую".
Проектът е голям - на
стойност около 20 мили-
арда долара, и се надя-
ваме успешно да го за-
вършим след седем го-
дини", каза турският пре-
миер. Владимир Путин
нарече Турция важен
стратегически партньор
и изрази задоволство от
ръста на двустранните
търговско-икономичес-
ките връзки. "Ще под-
чертая, че Турция е наш
стратегически важен и
надежден партньор. В
последно време ние ус-
пяхме да издигнем всес-
транното сътрудничест-

възможно само благода-
рение на закупуването
на природен газ от Ру-
сия. Освен това напра-
вихме още една стъпка
в сътрудничеството с
Москва. Започнахме ра-
бота в нова сфера -

во на качествено ново
равнище", заяви той.

Кулите от бетон и стък-
ло, които се издигат в
центъра на руската сто-
лица, изградени от тур-
ски строителни фирми,
включително и вторият

по височина небостър-
гач в Русия, бяха подхо-
дящ фон на срещата на
Путин и Ердоган, комен-
тира Ройтерс. Анализа-
тори посочват, че стро-
ителните проекти, които
получават турските фир-
ми, са само част от въз-
ходящата двустранна
търговия. Турция увели-
чи значително доставки-
те на руски газ, чийто
обем вече е почти по-
ловината от общия внос.
През 2008 г. Русия изп-
ревари Германия като
най-голям търговски
партньор на Турция, а
лъвският пай са пада на
износа на природен газ.
Анкара се надява да из-
ползва географското си
местоположение между
богатите на петрол дър-
жави в Каспийския ре-
гион и гладната за енер-
гия Европа, за да заси-
ли влиянието си на
енергиен транзитен въ-

зел и гледа към Русия и
Азербайджан, за да ре-
ализира тази роля с тях-
на помощ. Зависимост-
та на Анкара от Москва
накара някои анализа-
тори да спекулират, че
макар двете страни да

имат своите различия,
Ердоган иска да се уве-
ри, че Путин добре раз-
бира, че Турция и Русия
продължават да са за-
едно и са големи парт-
ньори.

"Проектите на строи-
телната компания "Енка"
подчертават стила на
Ердоган - смесица от
бизнес и политика, коя-
то засили присъствието
на Турция в Близкия из-
ток, Африка и бившия
Съветски съюз", се каз-
ва в коментара на Рой-
терс. "Турция днес е
много по-самоуверена и
независима отколкото
преди 20 години. Тя ис-
ка да бъде не само част
от НАТО и водените от
Америка съюзи, но съ-
що и независим играч в
целия регион. Турция и
Русия си приличат, те
имат едни и същи или
близки претенции и ам-
биции. И двете винаги
са били тясно свързани
с Европа, без да бъдат
напълно част от нея, а
Европа винаги се е опа-
сявала и от едната, и от
другата. Психологически
Путин и Ердоган се раз-
бират един друг доста
добре, но същевремен-
но интересите им - глав-
но политическите, чес-
то не съвпадат", заяви
Фьодор Лукянов, редак-
тор на списание "Русия
в глобалната политика".

"Ëàäà" ïîëó÷àâà íîâà ñèñòåìà çà ñèãóðíîñò Ôðèäìàí ïðåäëàãà íîâ ïúò êúì ïàðòíüîðñòâî

се осигури ръст на руския
автомобилен пазар и при-
ток на инвестиции. "Пред
"АвтоВАЗ" действително
стои голяма задача: да за-
почне производството на
нови модели коли.

"АвтоВАЗ" започна да иг-
рае важна роля на пазара
с притока на чуждестранен
капитал и технологии. През
февруари 2008 г. "Рено" ку-
пи за 1 млрд. долара 25%

от акциите на руската ком-
пания. През 2010 г. концер-
нът "Рено-Нисан" започна
преговори за увеличение на
своя дял в "АвтоВАЗ". В ре-
зултат този месец "Рено-Ни-
сан" подписа сделка за ку-
пуването на 67% от акции-
те на руската автомобилна
компания. Общо до 2014 г.
френско-японският алианс
планира да инвестира в про-
изводството $750 млн.

В монтажния цех на консорциума "АвтоВАЗ"-
"Рено"-"Нисан"

ще даде възможност на Би Пи да развива
партньорски отношения с държавните ком-
пании "Роснефт" и "Газпром". Възможно е
също така като алтернативен вариант ААР
да купи половината от дела на Би Пи или
25 процента от акциите на дружеството,
които руските бизнесмени оценяват на 10
млрд. долара.

Михаил Фридман предлага акции на
ТНК-БП и препоръчва: "Играй, за да
спечелиш!"
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В тазгодишното издание на "Нова
вълна 2012" участват 16 изпълнители
от 14 страни, съобщава ИТАР-ТАСС.
ХI международен конкурс за млади
певци започна на 24 юли в извест-
ния латвийски курорт Юрмала на бре-
га на Балтийско море. Седмица пре-
ди това участниците усилено се под-
готвяха за надпреварата под ръко-
водството на Александър Ревзин. Ре-
жисьорът постановчик е на този пост
от създаването на фестивала. "Нова
вълна" е продължението на създаде-
ния по времето на СССР много по-
пулярен фестивал "Юрмала".

Младите изпълнители, организато-
рите, представители на посолствата,
от чиито страни има участници във
фестивала създадоха ескиз на баре-
леф "Нова вълна" - акцията се про-
вежда за четвърта поредна година
под егидата на ЮНЕСКО.

Музикалният празник по традиция
започна с парад на участниците по
зеления килим, след което бе откри-
та нова звезда в "Алеята на звезди-
те". Там вече блестят имената на Рай-
монд Паулс и Игор Крутой - съпред-
седатели на журито, както и на учас-
тниците в конкурса от минали годи-
ни. Тази година на традиционния га-

Така казва за Богдан Ступ-
ка критикът Кирил Разлогов
и добавя: "Този човек, както
подобава на гениален артист
съчетаваше най-неочаквани
качества, затова и играеше
еднакво блестящо разнопла-
нови роли. Той бе ярка ин-
дивидуалност и на екрана, и
в живота, силата му се усе-
щаше от разстояние. Прак-
тически всяка негова роля бе
сензация". Играейки често на
екрана и на сцената отрица-
телни герои, Ступка се шегу-
вал, че се е преобразявал
във всички царе, вождове и
генерали.

"Той беше весел и мъдър чо-
век. Когато умира човек, е бе-
зумно тъжно, защото умира
цяла личност, цяла епоха, а
когато умира артист, умират
много хора, всички, които той
е изиграл", казва режисьорът
Владимир Бортко.

Поводът за светлите спо-
мени е тъжен - месец преди
да навърши 71 години, след
тежко боледуване, в Киев си
отиде от този свят гениални-
ят актьор Богдан Силвестро-
вич Ступка. Той е роден на
27 август 1941 г. в с. Кулико-
во, Лвовска област /Украй-
на/. Още от дете е свързан
с Лвовския театър за опера
и балет, където баща му бил
хорист, чичо му - солист, а
леля му - главен концерт-
майстор. Ступка излиза за
първи път на сцена, когато е
на 14 години като статист в
спектакъла "Дните на Турби-
ни".

Сам признава, че дошъл в
театъра от страх - от живота
в окупираната по време на
войната Украйна, от смърт-
та на близки хора. Потърсил
убежище в театъра, който се
превърнал в негова съдба,
негов живот. Ступка е завър-
шил студиото към театър
"Занковецки" в Лвов, а пос-
ле играе там дълги години.
"Освен да играя на сцена,

"Íîâà âúëíà" â Þðìàëà òúðñè íîâè òàëàíòè
Раймонд Паулс не вижда перспективи за песенния конкурс

Раймонд Паулс и Игор Крутой

На 24 юли театър "Ленком"
закри 84-ия си сезон с пред-
премиерния спектакъл "Лъжа
в името на спасението". Пос-
тановката е на знаменития
режисьор Глеб Панфилов, а

главната роля изпълнява
звездата на руското театрал-
но и киноизкуство, съпруга
на режисьора Инна Чурико-
ва. Народната артистка на
СССР играе ролята на баба-
та в пиесата на испанския
поет и драматург Алехандро
Касона "Дърветата умират
прави". Въпреки различието
в названието на пиесата на
сцена същността е запазе-
на: според сюжета главната
героиня /Инна Чурикова/
преди смъртта си иска да ви-
ди внука си. Но поради не
съвсем примерното си пове-
дение младежът се е изпо-
карал с родата. За да изпъл-
нят желанието на умираща-
та баба обаче близките й до-
веждат при нея друго мом-
че, представяйки го за вну-
ка, без да се замислят, че
истинският внук може да се
появи всеки момент.

"Може ли да има лъжа в
името на спасението и въ-
обще може ли лъжата да
спаси човека?" - тези въп-
роси, които зрителите могат
да прочетат в програмата,
са обръщение към публика-
та от страна на постановчи-

Част от участниците в конкурса

ла концерт по случай откриването
на фестивала гост бе Том Джонс.

Серия безплатни концерти е една
от новостите на тазгодишното изда-
ние на "Нова вълна". Участници от
предходни конкурси и известни ар-
тисти ще пеят на Гаровия площад в
Рига, а в центъра на столицата ще
се състои нощна дискотека с учас-
тието на лидери на руската поп-сце-
на.  В Юрмала, както и през минали-
те години, ще се проведе турнир по
плажен футбол между отборите на
водещите представители на шоу биз-
неса и участниците в "Нова вълна".
Певци и изявени тенисисти ще ме-
рят сили на кортовете.

За 11-те години открития на "Нова
вълна" са такива известни днес из-
пълнители като Анастасия Стоцка, Ди-
ма Билан, Полина Гагарина, Ирина
Дубцова, латвийската група "Космос",
певецът Интарс Бусулис, някои от ко-
ито представяха страните си на "Ев-
ровизия". Тази година участници от
Русия са групите W, IOWA и младата
певица Niloo.

Фестивалът, който както винаги се
провежда в зала "Дзинтари", продъл-
жава до 29 юли. Според регламента
през първия ден участниците пеят

световни хитове, през втория - хито-
ве от своята страна, а на третия ден
представят песен, написана специ-
ално за фестивала. "Кристална въл-
на" - златна, сребърна и бронзова,
със съответно материално израже-
ние е наградата за най-добрите из-
пълнители, а спечелилият симпатии-
те на зрителите певец ще получи
"Брилянтова вълна".

Изключително популярният лат-
вийски композитор Раймонд Паулс,
който е патрон на песенния празник
заедно с колегата си от Русия Игор
Крутой, обаче е настроен скептично
по отношение бъдещето на "Нова въл-
на". Той смята, че телевизията дикту-
ва свои правила и главната цел -
откриване на млади таланти, отива
на втори план. По думите му органи-

заторите на конкурса, увлечени по
рейтинга, натрапват на младите из-
пълнители свой стил, намесват се в
репертоара им и дори коригират сце-
ничните им облекла, всички се инте-
ресуват от ставащото около конкур-
са, а първоначалната цел не е била
такава. "Сред руснаците има много
талантливи хора, но най-често наши-
ят вкус не съвпада с техния. Те хвър-
лят милиони, но не съм убеден, че
това е елегантно. Ние обаче не мо-
жем да възразим, нали парите са
техни. Бедата им е, че не умеят да
използват гигантските средства по
друг начин, по-разумно. Най-често
всичко опира до това: "Сега ще ви-
дите колко пари имам!" "Нова вълна"
няма перспектива", споделя Раймонд
Паулс.

"Ëåíêîì" ïîñðåùà
þáèëåé ñ íîâ øåäüîâúð

ка с вяра отговорът да бъде
намерен съвместно по вре-
ме на спектакъла.

В постановката участват и
съвсем млади актьори, и
много популярни като Вик-

тор Раков напри-
мер, който изпъл-
нява ролята на дя-
дото. Инна Чурико-
ва не за първи път
се превъплъщава
във възрастна же-
на, първата й роля
на старица е в
спектакъла "Варва-
рът и еретикът" по
"Играч" на Достоев-
ски, който върви на
сцената на "Лен-
ком" няколко годи-
ни поред.

Със спектакъла
"Лъжа в името на спасение-
то" ще бъде открит на 22 сеп-
тември юбилейният 85-и се-
зон на знаменития "Ленком",
чиито художествен ръково-
дител и "марка за качество"
на театъра е Марк Захаров.

Ще напомним, че годината
започна лошо за народната
артистка на СССР Инна Чу-
рикова - в края на януари тя
падна пред входа на театъра
и си счупи китките на двете
ръце, а спектаклите с нейно
участие бяха отменени. Но в
последния ден на февруари
примата на "Ленком" се за-
върна на сцената с един от
най-популярните спектакли -
"Аквитанската лъвица", поста-
вен от Глеб Панфилов през
2010 г. Партньор на Чурико-
ва, която изпълнява главна-
та роля е Дмитрий Певцов.
С този спектакъл на 2 март т.
г. "Ленком" гастролира в
Санкт Петербург. Сега люби-
мата на публиката Инна Чу-
рикова е в добро здраве,
спектаклите с нейно участие
са възобновени и многоброй-
ните й почитатели искрено се
надяват да не й се случват
подобни премеждия.

Инна
Чурикова в
спектакъла
"Аквитанс-
ката
лъвица"

In memoriam

Âñÿêà íåãîâà ðîëÿ áå ñåíçàöèÿ
умея да правя добре още са-
мо едно нещо - салата, коя-
то научих от майка ми", ше-
гувал се любимецът на пуб-
ликата и на колегите си.

Първата роля, която бук-

вално изстрелва Богдан
Ступка в голямото кино е във
филма на Юрий Иленко "Бя-
лата птица с черния белег" /
1971 г./. Следват Тимофей Ли-
сенко в многосерийния  те-
левизионен филм "Николай
Вавилов", председателят на
КГБ Семичастни в "Сивите
вълци" и още роли в около
90 филма - все запомнящи
се, уникални. Огромна попу-
лярност му носи телевизион-
ната лента "Тарас Булба"

/канал "Русия"/.
Ступка е Народен артист

на СССР, лауреат на преми-
ята "Шевченко", през 2011 г.
е удостоен със званието "Ге-
рой на Украйна". Богдан

Ступка бе академик в Руска-
та академия по кинематогра-
фични изкуства "Ника".

Съболезнования по повод
кончината на дългогодишния
художествен ръководител на
Националния академичен
драматичен театър "Иван
Франко", бивш министър на
културата на Украйна /1999-
2001 г./ Богдан Ступка изп-
ратиха до близките в Киев
президентът на Русия Влади-
мир Путин и ръководството
на Украйна, много колеги, не-
гови почитатели.

"Животът е кратък, изкуст-
вото - безкрайно, а творчес-
твото няма как да се изме-
ри..." - така Богдан Ступка
синтезирал богатия си опит
и този любим негов афори-
зъм е напълно подходящ за
епитафия на блестящия му и
ярък живот.

Богдан Ступка бе погребан
на Байковското гробище в
Киев след всенародно пок-
лонение в театър "Иван
Франко".

Богдан
Ступка

Във филма
"Тарас Булба"
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Авторът на проекта
"2045" и медиен предп-
риемач Дмитрий Ицков,
чиято последна цел е от-
криване на рецепта за
базсмъртие, се обърна
с открито писмо до ми-
лиардерите от списъка
на сп. "Форбс" да суб-
сидират начинанието му
за разработка на съот-
ветните технологии, съ-
общава сайтът
CNews.ru. В посланието
си той напомня, че през
2012 г. те са станали с
16 души повече - общо
1226, а сумарното им
състояние се е увеличи-
ло със 100 млрд. дола-
ра, като е достигнало 4,6
трлн. долара.

Дмитрий Ицков пред-
лага на богаташите "ки-
бер безсмъртие" с про-
екта си наречен още
"Аватар", в който са ан-
гажирани 30 учени, пос-
тавили си за цел до 10
години да открият тех-
нология за трансплан-
тиране на мозък в ро-

В Русия за първи път в
света бе пуснат в серийно
производство препарат за
отглеждане на нови кръво-
носни съдове, които да за-
менят деформираните. Не-
гови създатели са учени от
Института за стволови клет-
ки на човека (ИСКЧ). Те ус-
пешно извършиха клинични
изпитания, като доказаха, че
лекарството е помогнало на
болните в 94% от случаите,
съобщава електронното из-
дание CNews.ru.

Очаква се препаратът не-
оваскулген да постъпи в
болниците през следващия
месец. С него за пациенти-
те, страдащи от хронична
исхемия на долните край-
ници, се появи шанс напъл-
но да се излекуват от недъ-
га. Единственото ефективно
средство за борба с тази
болест досега беше опера-
тивната намеса, но тя е без-
полезна при късна фаза на
заболяването. На такива
болни обикновено предпис-
ват поддържаща терапия,
която позволява малко да
се забави прогресирането
на исхемията. В най-тежки-
те случай се развива ганг-
рена, което води до ампу-
тация на крайниците.

Неоваскулгенът дава въз-
можност без операция проб-
лемът да бъде решен ради-
кално. "Този препарат е пър-
вият в своя клас по механи-
зъм на действието, който оси-
гурява ръст на кръвоносните
съдове в пострадалите от ис-
хемията тъкани. Това е важен
иновационен пробив. Също

Русия предлага на Индия
да участва в усъвършенст-
ване на навигационната сис-
тема ГЛОНАСС, съобщи рус-
кият вицепремиер Дмитрий
Рогозин по време на неот-
давнашното си посещение
в Делхи.

Според него доразвиване-
то на тази спътникова сис-
тема не е единственият про-
ект, над който Русия и Ин-
дия биха могли да започнат
съвместно да работят - още
повече, че Москва и Делхи
вече имат натрупан опит в
сътрудничеството в авиаци-
онната и космическата ин-
дустрия. Дългогодишна е и
съвместната им работа в
сферата на оръжейното про-
изводство. Сега е необхо-
димо още повече да се раз-
ширят контактите между
учените, да се създаде сис-
тема за постоянен обмен на
технологии и опит. Участи-
ето на Индия в усъвършен-
стване на системата ГЛО-
НАСС може да стане първи-
ят пункт в реализирането на
такъв план.

"В Индия е много силно
развита школата на програ-
мирането и информацион-
ните технологии. И ние смя-
таме, че с помощта на ин-
дийските специалисти ще
можем да получим допъл-
нителен импулс в развити-
ето на технологиите и на ин-
формационните системи на
базата на ГЛОНАСС, а също
така на различни потреби-
телски продукти в тази сфе-
ра. По такъв начин, имайки
предвид огромния пазар,

Ïðèçèâ êúì áîãàòàøèòå
äà ïëàòÿò çà áåçñìúðòèåòî
Авторът на проекта "2045" търси средства за смелата си идея

ботизирано тяло. На
следващия етап "инди-
видуалното съзнание"
ще се прехвърля в из-
куствен носител без хи-
рургия, като тялото ще

остава като празна че-
рупка, а човекът - по-
точно неговият мозък,
ще продължи да живее
в робота. Последната
стъпка ще е холограф-
но човешко тяло, в кое-
то ще се зарежда ин-
дивидуалният мозък.

Холограмите имат
много предимства - с тях
може да се минава през
стени, те могат да се
движат със скоростта на
светлината, като холог-

рамата на Оби Уан в
"Междузвездни войни".
За инициативата учени
от цял свят ще бъдат
свързани в интернет за
създаване на междуна-
роден научен център,
който да се занимава с
антропоморфна роботи-

ка, моделиране на жи-
ви системи, на мозък и
съзнание. Срокът за
създаване на хологра-
мен аватар е 2045 г.

Ясно е, че за такъв не-

вероятно смел и фан-
тастичен проект са нуж-
ни много пари, затова
и Ицков се е свързал в
милиардерите с покана
да инвестират в него.
Той ги уверява, че това
е възможност да финан-
сират продължаването

на собствения си живот
и обещава, че сам ще
контролира процеса на
тяхното безсмъртие
срещу сума, която не
разкрива. "Този проект
води по пътя към безс-
мъртието. Човек с иде-
ален аватар ще може
да остане част от об-
ществото, обяснява
предприемачът. "Вие ин-
вестирате в бизнес про-
екти, които ви носят по-
редния милиард, дока-
то всеки от вас има въз-
можност да финансира
продължаването на соб-
ствения си живот, вклю-
чително и в безсмърти-
ето. Нашата цивилиза-
ция вече се приближи
до създаването на по-
добни технологии и то-
ва не са мечти на фан-
тасти. Във вашите въз-
можности е да напра-
вите така, че целта да
бъде постигната, дока-
то сте живи", се казва
в писмото.

Неотдавнашни откри-

тия позволиха на учени
да "надникнат" в човеш-
ки мозък за първи път с
машини. Никой обаче
досега не се е ангажи-
рал да създаде роботи-
зиран аватар. Американ-
ската агенция за аван-
гардни изследвания в
областта на отбраната
има разработки с воен-
ни цели за дистанцион-
но контролиране на ан-
дроиди с мозъчни въл-
ни, така че в сражения
да могат да заменят вой-
ниците.

Проектът "2045" бе ос-
нован от Ицков през
февруари м.г. с участи-
ето на водещи руски
учени, работещи за про-
дължаване на човешкия
живот с помощта на ки-
бер технологии и робо-
тотехниката. През май
т.г. предприемачът де-
монстрира човекоподо-
бен робот - негово ко-
пие. Засега андроидът е
в начален етап на раз-
работване.

Ïðåïàðàò ÷óäî îòãëåæäà
íîâè êðúâîíîñíè ñúäîâå

ÃËÎÍÀÑÑ òúðñè èíäèéñêè
ïàðòíüîðè çà ðàçâèòèå

така той е първият в светов-
ната практика, който получа-
ва официално разрешение за
т.нар. терапевтическа ангио-
генеза, тоест индукция на
ръста на съдовете в онези тъ-
кани, където това е необхо-
димо. Досега болните фак-
тически оставаха без ефек-
тивно лечение. Неоваскулге-
нът обогатява нашия арсенал
със силно и ефективно оръ-
жие срещу страданието", каз-
ва медицинският директор на
ИСКЧ Роман Деев.

На болните ще се правят
мускулни инжекции с нео-
васкулген в поразените учас-
тъци на крайниците. Моле-
кулите на препарата попа-
дат в клетките, а те започ-
ват да "сверяват" информа-
цията. Принципът на дейст-
вие на препарата се състои
в специалния ген VEGF 165,
който кара организма да от-
глежда кръвоносни съдове.
Това напомня растежа на

клон на ствол на отсечено
на дърво: клетките на съ-
довете "пускат пъпки" и за-
почват да израстват на по-
разените вени, като посте-
пенно увеличават диаметъ-
ра си.

Учените в ИСКЧ планират
до края на годината да про-
изведат хиляди опаковки не-
оваскулген, а в близко бъ-
деще производството му
трябва да стигне до 40 хи-
ляди опаковки на година.
Стойността на курса на ле-
чение е почти два пъти по-
ниска, отколкото при опе-
рация по протезиране на съ-
довете. Освен това разра-
ботката разкрива нови пер-
спективи в борба с арте-
росклерозата, тромбозата и
исхемичната болест на сър-
цето. Създателите на нео-
васкулгена се надяват, че в
най-скоро време той ще мо-
же да се появи и на чуждия
фармацевтичен пазар.

който в Индия непрекъсна-
то се разширява, и високо
равнище на нейните прог-
рамисти, бихме могли заед-
но много по-бързо да усъ-
вършенстваме различни
космически системи", зая-
ви генералният директор на
Федералния оператор НИС-
ГЛОНАСС Александър Гурко.

Русия предлага на Индия
изключително интересен и
изгоден проект. Сега въпро-
сът е в това, дали Индия ще
откликне на това предложе-
ние, каза координаторът на
програмата "Проблеми на
неразпространението" на
Московския център "Карне-
ги" Пьотр Топичканов. "Сега
Индия активно развива сът-
рудничество и търси техно-
логии не само съвместно с
Русия, но и с Израел и САЩ.
Но ако тя участва като пъл-
ноправен партньор, т.е. ако
ГЛОНАСС се превърне в

двустранен проект, това ще
означава и двустранно вла-
гане на ресурси в проекта
и Индия вече няма да бъде
така свободна в сътрудни-
чеството си в космическа-
та област с други страни.
Просто защото тя няма да
има достатъчно ресурси за
развитие на космически
проекти със САЩ или с Из-
раел", обяснява Топичканов.

Успоредно с ГЛОНАСС, Ру-
сия предлага на Индия и
съвместно оръжейно произ-
водство. Експерти не изк-
лючват, че навигационната
система като една от глав-
ните технологии ще намери
приложение и във военна-
та техника. За облекчаване
реализирането на двата
проекта Русия е готова да
премахне визовите ограни-
чения за граждани на Ин-
дия и очаква положителен
отговор от нейна страна.

Дмитрий Ицков представи своя
аватар - негово точно копие

Схема на израстването
на здрава тъкан по стените
на кръвоносните съдове
под въздействието на неоваскулгена

Индийски учени вече участват в някои сфери на
развитие на ГЛОНАСС
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23. АРМИЯ И ОРЪЖИЕ

По време на разглеж-
дането на военния бю-
джет за 2013 финансо-
ва година Камарата на
представителите на
САЩ прие поправка,
забраняваща на Пента-
гона да сътрудничи с
"Рособоронэкспорт" за-
ради доставките на въ-
оръжения за режима
на Башар Асад от стра-
на на руския монопо-
лист. За приемане на
поправката са гласува-
ли 407 конгресмени, а
против - петима.

Автор на поправката
е републиканецът
Джим Морън. Коменти-
райки своята инициати-
ва, той заяви, че смята
за неприемливо закупу-
ването на въоръжения
от компания, която "е
пряк съучастник в ги-
белта на хиляди невин-

Êîíãðåñúò çàáðàíè íà Ïåíòàãîíà
äà òúðãóâà ñ "Ðîñîáîðîíýêñïîðò"

ни сирийски мъже, же-
ни и деца".

Трябва да отбележим,
че поправката беше
приета няколко часа,
след като Русия за по-
реден път наложи вето
върху проект за резо-
люция на Съвета за си-
гурност на ООН за Си-
рия, предвиждаща въ-
веждане на санкции
срещу режима на Ба-

шар Асад.
Камарата на предста-

вителите прие отбрани-
телния бюджет на САЩ
с 326 гласа срещу 90.
Документът, в това чис-
ло и поправката, зася-
гаща "Рособоронэкс-
порт", могат да претър-
пят промени по време
на по-нататъшното съг-
ласуване на окончател-
ния му вариант със Се-
ната и администрация-
та на Барак Обама.

Представители на
американския Конгрес
и по-рано са се опит-
вали да постигнат прек-
ратяване на сътрудни-
чеството на Пентагона
с "Рособоронэкспорт".
Така например през
март група сенатори по-
иска от военното ве-
домство да денонсира
договора за доставка

на руски вертолети за
Афганистан, мотивирай-
ки се, че руската ком-
пания търгува със Си-
рия. През юни членове-
те на сенатския коми-
тет по отбрана предло-
жиха на Пентагона да
въведе санкции срещу
"Рособоронэкспорт" за-
ради връзките на рус-
кия монополист с Иран.

Пентагонът последо-
вателно игнорираше
предложенията на аме-
риканските законодате-
ли. На 19 юли стана из-
вестно, че Министерст-
вото на отбраната на
САЩ е поръчало от "Ро-
соборонэкспорт" допъл-
нителна партида от 10
вертолета Ми-17В-5 за
Афганистан, предвидена
в по-ранен договор. Су-
мата на новата сделка
е 171,3 млн. долара.

Джим Морън

Руското правителство
ще отдели 24 милиарда
рубли за модернизира-
не на производството на
оперативно-тактически-
те ракетни комплекси
"Искандер-М", заяви
пред "Интерфакс" минис-
тър-председателят Дмит-
рий Медведев. Според
него тези средства са
предвидени във феде-
ралната целева програ-
ма. Ще ги получат 17
руски предприятия, сред
които и главният произ-
водител на "Искандер" -
коломенското Конструк-
торско бюро за маши-
ностроене.

Самите предприятия
също ще изхарчат за
модернизиране на про-
изводството още 16
млрд. рубли. Медведев
заяви, че подобен прин-
цип на финансиране
трябва да залегне в ос-
новата на механизма за
постоянно обновяване
на производството на

24 ìèëèàðäà ðóáëè çà "Èñêàíäåð"

основата на партньор-
ството. Сега правител-
ството реализира прог-
рама за модернизира-
не на отбранително-
промишления комплекс.

Като цяло за програ-
мата за модернизиране
на отбранителния отра-
съл до 2020 г. е предви-
дено да бъдат похарче-
ни около три трилиона
рубли. Тези средства ще
бъдат отделени допъл-
нително към Държавна-

та програма за превъо-
ръжаване за периода
2011-2020 г., обемът на
финансиране на която
е около 20 трилиона
рубли. От посочените
три трилиона 200 мили-
арда ще бъдат похарче-
ни за научноизследова-
телски и опитно-конст-
рукторски работи.

ОТРК "Искандер" в
перспектива ще пред-
ставлява основна ра-
кетна групировка на

Сухопътните войски на
Русия. В държавната
програма за въоръжа-
ване е предвидено до
2020 г. във войските да
бъдат доставени 120 но-
ви ракетни комплекса.
Сега съществуват два
основни варианта на
комплекса - "Искандер-
К" (снабден с крилати
ракети) и "Искандер-М"
(въоръжен с нови ра-
кети с обновено бойно
осигуряване).

Áåçïèëîòíè ñàìîëåòè ñ
óêðàèíñêè äâèãàòåëè

Украинската компания "Мотор Сич" ще се заеме с дос-
тавката на двигателите за перспективен руски безпило-
тен летателен апарат, съобщи пред "АвиаПОРТ"председа-
телят на управата на украинската компания Вячеслав Бо-
гуслаев. Според него двигателите за безпилотните само-
лети ще се сглобяват в Русия. Богуслаев не уточни за
кой именно безпилотен самолет ще бъдат те.

"Мотор Сич" е най-голямата на постсъветското прост-
ранство компания, произвеждаща малоразмерни двига-
тели, предназначени за леки пилотирани и безпилотни
летателни апарати. Според Богуслаев компанията има на-
мерение да се съсредоточи върху двигателите МС-400 и
разработването и сертифицирането на МС-450 за безпи-
лотните самолети.

В средата на октомври миналата година Министерст-
вото на отбраната на Русия сключи договори за разра-
ботване на безпилотни летателни апарати от два класа -
разузнавателен и ударен. Споразуменията бяха подписа-
ни със санкт-петербургската компания "Транзас" и казан-
ското Обединено конструкторско бюро "Сокол". Двете ком-
пании създават безпилотния самолет съвместно.

Очаква се изпитанията на ударния безпилотник да се
състоят през 2014 г., при което първите летателни изпи-
тания на апарата да станат в края на настоящата година.
Техническото задание за създаване на ударния апарат
беше утвърдено от военното ведомство в началото на
април. Засега е известно, че новият безпилотен самолет
ще бъде конструиран по модулна схема.

Вячеслав Богуслаев

Молдова ще направи
още един опит за про-
даде изтребителите си
МиГ-29, останали в ре-
публиката още от съвет-
ски времена, съобщиха
информационните аген-
ции. Властите се опит-
ват да намерят купува-
чи вече няколко години,
но така и не се намери-
ха желаещи досега.

Търгът за продажба
на шест МиГ е опреде-
лен за 7 август. Той ще
се проведе на между-
народното летище "Мар-
кулещи". Общата стар-
това цена за машините
е 8,5 млн. долара (през
миналата година изтре-
бителите бяха предста-
вени на търга на съща-
та цена). В търга участ-
ват и два самолета Ан-
72, единият от които се
намира на летището в

Òàéëàíä ùå ïîëó÷è
48 áðîíåòðàíñïîðòüîðà

В най-близко време Тайланд ще се сдобие с партида от
48 украински бронетранспортьори БТР-3Е1, купени спо-
ред договори в периода 2006-2011 г., съобщи "Интер-
факс", която се позовава на източник в "Укроборонп-
ром". Според източника на агенцията в състава на парти-
дата влизат 27 линейни БТР-3Е1 и 21 специални брони-
рани машини: три командирски, две медицински, седем
ремонтно-евакуационни, както и девет минохвъргачни. За-
вършването на техническите изпитания и подписването
на акта за приемане на украинските бронирани машини
се очаква да стане в края на месеца.

До края на годината Тайланд ще получи още най-малко
30 украински БТР. Общо договорите предвиждат до 2015
г. доставка на 233 БТР-3Е1, общата стойност на които е
около 270 млн. долара.

През септември миналата година Украйна се договори
и за доставка на Тайланд на 49 основни бойни танка
"Оплот" на обща стойност 240 млн. долара.

БТР-3Е1 е усъвършенствана версия на БТР-3Е. Брони-
раният автомобил получи боен модул "Щурм" с 30-мм
оръдие, картечница, гранатохвъргачка и противоракета
"Барс". Освен това машината е снабдена с немски двига-
тел Deutz и американска автоматична скоростна кутия
Allison. Най-съвременният бронетранспортьор, произвеж-
дан в Украйна, сега е БТР-4.

Ìîëäîâà îòíîâî ïðîäàâà ñâîèòå ÌèÃ

Кишинев, а другият - в
Киев. Стартовата цена
на единия от тях е 950
хил. долара, а на дру-
гия - 650 хил. долара.

Таксата за участие в
търга за МиГ-29 е 3 хил.
долара, а за Ан-72 - 300
долара. Освен това пре-
тендентите (ако се на-
мерят такива) трябва да
заплатят капаро в раз-
мер на 10% от начал-
ната сума.

Представените на

търга изтребители МиГ-
29, както и Ан-72 са про-
изведени през 1988 г. и
в момента не са в екс-
плоатация. Машините
се нуждаят от ремонт,
сойността на който се
оценява на около 30
млн. долара. Министъ-
рът на отбраната на
Молдова Виталий Ма-
ринуца отбеляза, че
ако не се намерят ку-
пувачи на МиГ, ще се
наложи изтребителите

да бъдат предадени за
старо желязо.

По времето на СССР
на територията на Мол-
дова беше базирана
авиацията на 86-и изт-
ребителен полк на Чер-
номорския флот, който
се състоеше от 33 МиГ-
29. След разпадането
на Съветския съюз по-
вечето изтребители, ос-
танали в републиката,
бяха продадени в САЩ.
По-късно по отношение
на причастния в тази
сделка тогавашен ми-
нистър на отбраната Ва-
лерий Пасат беше пов-
дигнато наказателно де-
ло. Той беше обвинен в
злоупотреба със слу-
жебно положение и в
нанасяне на големи ще-
ти на държавата. Впол-
седствие Пасат беше
оправдан.
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В събота руският
олимпийски отбор беше
официално изпратен на
Олимпийските игри в
Лондон. Напътствия на
руските олимпийци да-
доха министърът на
спорта Виталий Мутко и
президентът на страна-
та Владимир Путин. За
Лондон-2012 заминаха
436 спортисти от Русия.
Олимпийският отбор е
представен във всички
спортове освен футбола
и хокея на трева.

Руските спортни чи-
новници неведнъж гово-
реха, че на Игрите в
Лондон "сборная" тряб-
ва да се класира не по-
ниско от третото място
в неофициалното отбор-
но класиране. Русия ня-
ма конкретно определен
план за медали, но обик-
новено се смята, че
спортистите й трябва да
извоюват между 20 и 30
златни медала. Преди
няколко дни Мутко ка-
за, че руските олимпий-
ци трябва да спечелят
25-27 златни отличия.

На предишната Олим-
пиада в Пекин руснаци-
те спечелиха 23 златни
медала. Дори ако бяха
извоювали 27, те няма-
ше да се изкачат над

третото място в класи-
рането по медали. Аме-
риканците имаха 36
златни отличия, а Китай
- 51. Вероятно в Лондон
китайците няма да мо-
гат да повторят своя ре-
зултат, но откъсването
им от руснаците все пак
е доста голямо, за да не
се опасяват за второто
си място.

На Игрите в Пекин Ве-
ликобритания зае чет-
въртото място в класи-
рането по медали и е
вероятно спортистите на
тази страна да напра-
вят сериозна конкурен-
ция на руснаците на до-
машните състезания в
борбата за крайната
трета позиция.

Обратното - в Лондон
руснаците могат да взе-
мат реванш за онези ви-
дове спорт, които пре-
ди четири години се ока-

Íå ïî-äîëó îò òðåòîòî ìÿñòî!
Кой ще донесе златни медали на Русия от Лондон-2012

заха провалени въпре-
ки очакванията. Сега е
времето да погледнем
кой може да вземе ме-
дали за Русия.

Обикновено руснаци-
те печелят значителен
брой от общото количес-
тво отличия в леката ат-
летика и борбата. В те-
зи спортове те са фа-
ворити и не са предали
позициите си през че-
тирите години (става
въпрос за леката атле-
тика и в по-малка сте-
пен за борбата).

При мъжете в леката
атлетика надеждите на
руснаците са свързани
с представянето в спор-
тното ходене и при ско-
ковете на височина

(сред скачачите са
олимпийският шампион
от Пекин Андрей Силнов
и един от най-добрите в
света Иван Ухов). В ов-
чарския скок ще се
представи сребърният

медалист от Пекин Ев-
гений Лукияненко.

При жените лекоатлет-
ки има звезди от све-
товна величина едва ли
не във всяка дисципли-
на. Достатъчно е да спо-

менем Елена Исинбае-
ва в овчарския скок, Ан-
на Чичерова в скока на
височина, Мария Сави-
нова в бягането и Ма-
рия Абакумова в хвър-
лянето на копие, макар
и списъкът с потенциал-
ни медалистки в леката
атлетика изобщо да не
се изчерпва с тях. Глав-
ното за руските лекоат-
лети и лекоатлетки е да
не попаднат в допинго-
ви скандали по време и
преди началото на

Олимпиадата, както то-
ва се случи преди Иг-
рите в Пекин, когато се-
дем руски спортистки
бяха дисквалифицирани
заради подмяна на до-
пинг проби.

В Пекин руските бор-
ци донесоха за страна-
та си шест златни ме-
дала, но на Олимпиада-
та в Лондон резултати-
те могат да се окажат
по-скромни. Първо, рус-
наците изпуснаха два
олимпийски лиценза (по
един в класическата и
в свободната борба).
Второ, от целия руски
състав само един спор-
тист е печелил олим-
пийско злато - шампио-
нът по класическа бор-
ба от Игрите в Атина в
категория до 120 кг Ха-
сан Бароев.

Не са лоши перспек-
тивите в Лондон на рус-

Официалната прогноза на признатия дори от МОК
италиански статистик Лучано Бара, направил ана-
лиз на световните първенства и на други големи
турнири през тази и през миналата година, е бла-
гоприятен за руснаците:

Китай - (30 златни, 29 сребърни, 28 бронзови,
общо 100),

САЩ (35, 17, 26, 78),
Русия (30, 23, 26, 79),
Великобритания (19, 27, 16, 62).
Следват Германия (общо 56), Япония (41), Фран-

ция (45, по-малко златни), Австралия (37), Италия
(32), Нова Зеландия (19). Интересното е, че съста-
вът на олимпийския отбор на Китай е два пъти по-
малък от Игрите в родния Пекин, а пък мнозинст-
вото в отбора на САЩ са жени.

Италианецът вижда златните медали на Русия в
леката атлетика (9), вдигането на тежести (4), бор-
бата (3), художествената гимнастика (2), спортната
гимнастика (1), фехтовката (3), синхронното плува-
не (2), стрелбата (2), съвременния петобой (1), джу-
дото (1), боксът (1), волейбол жени (1).

кия отбор по бокс, кой-
то извоюва само два
златни медала преди че-
тири години. Към фаво-
ритите от Олимпийски-
те игри бихме причисли-
ли Миша Алоян, Егор
Мехонцев и Артур Бетер-
биев. За трето олим-
пийско злато в категи-
рията си би могъл да се
пребори и Алексей Тиш-
ченко, но здравни проб-
леми не му позволиха да
замине за Лондон. Що
се отнася до женския

бокс, който дебютира в
олимпийската програма
в Лондон, рускините
имат шансове за меда-
ли във всички категории.

Едни от най-надеждни-
те видове спорт за рус-
кия олимпийски отбор
остават синхронното
плуване и художествена-
та гимнастика. При всич-
ки положения ще бъде
приятно да се гледат те-
зи състезания, както и
преди четири години по
време на Олимпиадата
в Пекин. Първо, моми-
четата са красиви, вто-
ро, рускините навярно

ще победят.
Руските тенисистки

обикновено също не са
лишени от външни дан-
ни, освен това много за-
бавно викат по кортове-
те. Ако в Пекин тенис
турнирът за рускините
завърши дори по-успеш-
но, отколкото състезани-
ята по художествена
гимнастика, този път те
явно няма да могат да
окупират всички места
на почетната стълбичка.
Тук и един медал ще бъ-
де постижение - тревно-
то покритие на кортове-
те в Лондон си остава
най-неудобното за рус-
кините.

Сред видовете спорт,
при които след пекинс-
ките неуспехи от русна-
ците очакват златни ме-
дали, са фехтовката,
вдигането на тежести и
спортната гимнастика.
От тези три спорта са-
мо във фехтовката те ус-
пяха да вземат златен
медал в Пекин, което не
стана при тежкоатлети-
те и гимнастиците. В тур-
нира по фехтовка в Лон-
дон ще се представят
състезателите на сабя
Алексей Якименко и Со-
фия Велика, в спортна-
та гимнастика - Викто-
рия Комова и Алия Мус-
тафина, тежкоатлетките
Светлана Царукаева и
Оксана Сливенко. Всич-
ките изброени, а и не
само те, са реални пре-
тендентки за златото.

Руснаците побежда-
ват рядко в отборните
спортове. Затова пък
това става изненадва-
що и поради това мно-
го приятно. Обоснова-
ни надежди за победа
имат волейболистите,
по-малко обосновани -
баскетболистите и хан-
дбалистите и съвсем
без надежди остават
футболът и хокеят на
трева, тъй като в тези
спортове руснаците ни-
то при жените, нито при
мъжете не успяха да се
класират за Лондон-
2012.

При водните спортове
възможностите на рус-
ките спортисти не са го-
леми. Това означава, че
на старта на Олимпиа-
дата, когато всеки ден
в плуването се разигра-
ват по четири комплек-
та медали, както и пре-
ди четири години в Пе-
кин, не се очертава ня-
каква позиция на почет-
ните стълбички. Затова
руснаците ще трябва да
наваксват пропуснатото
в средата и в края на
Олимийските игри.


